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Flertal
s ger ja t l
fjerrenser 
NEJ: E ik Inge slev imod
fo  etnings ombygning
Af Ma tin F andsen______
ma tin.f andsen@no djyske.dk
AABYBRO: E  fler al i 
 eknisk udvalg har sag  god 
for Jens Pe er Hansens om
bygning af si  salgsareal 
uden for Aabybro Fjerrense
ri og Dynefabrik på Ka  e
damsvej i Aabybro.

Han har  o gange  idligere 
fåe  afslag fra kommunen  il 
a  udvide sin forre ning og 
valg e derfor en ombygning 
af de  overdækkede uds il
lingsareal, som han fik  il
ladelse  il a  opføre i april 
1988.

Ef er ombygning har de  
11 kvadra me er s ore areal 
fåe  ny   ag og isa  en skyde
dør.

Fler alle  i  eknisk udvalg 
har ikke noge  imod ombyg
ningen, da der s adig er  ale 
om e  åben  uds illingsareal.

Yderdøren s år nemlig 
åben, så længe forre ningen 
har åben, begrunder Aage 
Tof egaard (V), formand for 
 eknisk udvalg.

Festen stoppe 
Men Erik Ingerslev (SF) fra 
samme udvalg mener ikke, 
a  Aabybro Fjerrenseri skul
le have haf  lov  il a  fore age 
ombygningen.

- For de  førs e er der  id
ligere give  så mange dis
pensa ioner  il den ejendom,

a  på e   idspunk  så må fe
s en s oppe, siger Erik In
gerslev.

- Hvis der skal udvides 
yderligere, må man overveje 
a  fly  e forre ningen  il e  
ande  s ed. Jeg ved god , de  
kan være svær , men vi er og
så nød   il a   age hensyn  il 
naboerne, siger Erik Ingers
lev.

Desuden mener han, a  
uds illingsareale  med sky
dedøren er en yderligere ud
videlse af forre ningen, når 
døren er lukke .

- Sam idig skulle der have 
være  søg  om  illadelse, in
den ombygningen blev fore
 age . Jeg er overbevis  om, 
a  der var bleve  sag  nej  il 
en  illadelse, hvis der var 
bleve  søg  førs , siger Erik 
Ingerslev.

I februar sids e år søg e 
Jens Pe er Hansen for anden 
gang om lov  il a  udvide, 
men ligesom i november 
1998 fik han afslag begrun
de  i bebyggelsesprocen en.

Forre ningen ligger i e  
beboelsesområde, hvor lo
kalplanen  illader en bebyg
gelse på 25 procen , mens 
Aabybro Fjerrenseri har fåe  
dispensa ion  il en bebyggel
sesprocen  på 44.1 al  er 3 34 
kvadra me er af den 716 
kvadra me er s ore grund 
bebygge  med beboelse og 
forre ning.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Søskenderabat er gen ndført
VALG: Klippekor  bliver supplemen   il den hid idige ordning i SFO
A f  Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: Klippekor   il 
SFO II for børn i 4.  il 7. klas
se blev indfør  ved årsskif e , 
men allerede nu er den før
s e ændring som ven e  un
dervejs.

Kul urudvalge  anbefaler, 
a  ordningen med klippe
kor  ikke som førs  planlag  
afløser den hid idige ord
ning med almindelig  ilmel
ding. Derimod skal klippe
kor  være e  supplemen   il 
den hid idige ordning.

De  er byråde , som skal 
 age den endelig beslu ning 
31. januar, men 20. decem
ber gjorde byråde  de  klar , 
a  de  vil s emme for forsla
ge  om klippekor  som sup
plemen .

Derfor kan ins i u ioner 
og forældre allerede nu væl
ge mellem klippekor  eller 
den nuværende ordning for 
børn i SFO II, der dækker 4. 
 il 7. klasse.

Årsagen er problemer 
med søskenderaba  en.

Med indførelse af klippe
kor  i s ede  for almindelig 
månedsvis be aling kom 
fler alle  nemlig i karambo
lage med søskenderaba  en, 
påvis e SF under deba  en

om klippekor . SF var som 
de enes e imod indførelsen.

- Vi havde ikke fokus på, a 
søskenderaba  en jo gælder i 
alle kommunale pas
ningsins i u ioner, siger
Karlo Jensen (V), formand 
for kul urudvalge .

Med klippekor -ordnin- 
gen ville s orebror i SFO II 
ikke længere kunne udløse 
søskenderaba   il lillebror i 
eksempelvis dagpleje elle 
børnehave.

- Derfor vil vi bevare hel
 idspladserne og i s ede  ind
føre klippekor  som e  sup
plemen  og en udvidelse af 
servicen, siger Karlo Jensen.

Baggrunden er, a  for få 
børn beny  er SFO-II. Og e  
fler al bes ående af alle par
 ier, SF und age , mener, a  
klippekor  kan være med  il 
a  gøre SFO II mere a  rak
 iv.

De  be yder nemlig, a  
forældre kun skal be ale i de  
omfang, som barne  beny 
 er SFO II- ilbudde , i s ede  
for a  be ale for en fuld 
plads.

Forsøg med klippekor  
har være  prøve  i Hulle  i 
Aabybro i  o år, og både bru
gere og ansa  e mener, de  
har være  en succes.

I 1999 blev der solg  19

Indfø else af klippeko t til bø n i SFO II, som i Hullet,
komme  alligevel ikke til at gå ud ove  søskende abat.

ARKIVFO O: HENRIK BO

klippekor , og i al  50 børn budde  i Hulle , 
beny  ede sig af SFO II  il-

; j  / g - z - z é x , /

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


TLF: 982460   • FAX: 98246222 • E-MAIL: aabybro@nordjyske.dk

Ei este bud på udlicite ing
kom fra kommunen selv
GfjfMNNE OMRÅDE: 13 bad om mate iale  og 12 t ak føleho nene til sig
A f  Ma tin F andsen_____
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: Aabybro Kom
munes egen gar nerafdeling 
var enes e virksomhed, der 
ved fris ens udløb fredag, 
havde aflevere  e  bud på ud
lici eringen af kommunens 
grønne områder.

- 13 har bed  om a  få ud
budsma eriale , men de  er 
kun vores egen gar nerafde- 
ling, som er komme  med e  
bud, kons a erer borgmes er 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V).

Han kan ikke umiddelbar  
afgøre om de  også be yder, 
a  gar nerafdeling får lov  il 
a  for sæ  e med udføre si  
ege  arbejde, ligesom han ik
ke oplyser s ørrelsen på pri
sen. I følge NORDJYSKES 
oplysninger skulle bude  
dog be yde, a  de 10 ansa  e i 
den kommunale gar ner
afdeling beholder deres job, 
såfrem  de vinder lici a io
nen.

- Vi vil nu vurdere og se 
nærmere på gar nerafdelin

M O R B J Y S K E  S T I F T S T I O E M  S Ø N  A G J Å j N U A R  .............................................................

gens bud. De  er op  il en po
li isk afgørelse, hvad der skal 
ske. Men umiddelbar  ser 
de  ud  il a  være en fornuf
 ig pris, siger Ole Lykkega
ard Andersen.

Opnå  bespa elsen
Desuden ser de  ser ud  il, a  
kommunen med bude  op
når den årlige besparelse på 
300.000 kroner, 
som de  blev be
slu  e  af par ierne 
bag budge  2000, 
nemlig Vens re, 
konserva ive,
Landsbylis en og 
SF.

Borgmes e
ren oplyser, a  
flere s ørre og 
mindre
somheder har 
 rukke  sig. Bland  
andre havde 
Nordjyllands Am ,
Novejfa og NC C 
ifølge avisens op
lysninger vis  in
 eresse for udlici
 eringen.

- Nogle virksomheder har 
opleve  a  arbejde  lå e  s yk
ke fra de , de beskæf iger sig 
med. Nogle har  ravl  med a  
byde på andre opgaver. An
dre har sag , a  de principiel  
ikke byder, når de ikke får 
lov  il a  overvære åbningen 
af budene, siger Ole Lykke
gaard Andersen.

Kommunen har ef er råd 
fra Kommunernes 
Landsforening 
valg  a  fravige 
princippe  om a  
indbyde de invol
verede virksomhe
der  il åbningen af 
budene.

- Der er nemlig 
 ale om en så 
uoverskuelig op
gave, a  budene ik
ke alene afgøres på 
priserne, siger Ole 
Lykkegaard An
dersen.

Rolle ne adskilt
Han peger på, a  
under alle om
s ændigheder bli

ver bes iller- og udfører-rol- 
len adskil  med udlici erin
gen.

- Tidligere ansa  e vi syv 
mand, og så skulle de lave så 
mege , de kunne nå.

- Nu har vi fåe  beskreve  
opgaverne, vores forven 
ninger og serviceniveau. De  
bliver muligvis så op  il vores 
egen afdeling a  udføre op
gaven. Men de  er dem nu 
fri  for, hvordan de vil udfø
re og  ilre  elægge arbejde  
ud fra den økonomiske ram
me, som de har bud  med, si
ger han.

Udlici eringen svarer  il 
en  redjedel af den kommu
nale ma erielgårds arbejder 
eller 3,5 millioner kroner.

En af ale gælder fra april 
og fire år frem med mulig
hed for yderligere e  års for
længelse.

De  er de 10 ansa  e i gar 
nerafdelingen, som har ud
regne  deres ege   ilbud.

i«E II     

mi

v i r k - ^

•  Venst e, konse -
vative, Landsbyli-
sten og SF vedtog
med budget 2000
at udlicite e kom-

munens g ønne
om åde  sva-
 ende til a -
bejde  fo  3,5
mio. k . om

å et. Det skul-
le give en bespa-

 else på 300.000  k .
om å et.

Kommunens
ga tne afdeling ha 
som de eneste afgi-
vet et bud på a bej-
det. En evt. aftale
gælde  fi e å  med
mulighed fo  et å s
fo længelse.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Festudvalg med 7 
et pol t sk  ndhold
FANER: Førs e 1. maj arrangemen  be egne  som succes
A f  Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: LO i Aabybro 
mis ede i november både 
formand og næs formand. 
Derfor må  e Je  e Chris en
sen som kons i uere  næs 
formand aflægge bere ning 
på repræsen an skabsmøde  
 irsdag af en på Biers ed Ak
 ivi e scen er.

Lars Larsen gik i u ide, og 
sam idig blev Jesper Hase- 
mann som pos arbejder 
overfør   il LO Nørresund
by og  råd e derfor ud af LO 
Aabybro.

Lars Larsen begrundede 
sin afgang med manglende 
ambi ioner hos LO Aabybro 
 il de  faglige arbejde, og a  
bes yrelsen fungerede som 
e  fes udvalg. De  blev ikke 
overraskende afvis   irsdag 
af en.

- Da han gik, fik vi e  brev 
fra Lars Larsen. Han skrev, 
a  han ikke føler sig 100 pro
cen  engagere  i LO-arbej- 
de , og han bad os om ikke a  
gøre de  s ore nummer ud af 
afgangen, for al e Je  e 
Chris ensen på møde .

Lis Jensen pegede på, de  
er vig ig  med fes er som 1.

maj møder.
- De er ud ryk for, a  LO 

sa ser poli isk på nogle af de 
gamle  radi ioner, som fag
bevægelsen byder på.

- Kri ik af manglende po
li isk arbejde fra vores side 
må vi  age alvorlig , men de  
er ikke rig ig  a  sammenlig
ne os med en fes komi e, 
slog hun fas .

Under sin bere ning kom 
Je  e Chris ensen også ind 
på formandens afgang.

Førs  ros e hun 1. maj mø
de , som LO Aabybro i år 
2000 for førs e gang var ene 
om a  arrangere. De  var 
med  alere som Hardy Han
sen, Jes Lunde, Lis Jensen og 
underholdning af Eva Mad
sen sam  Jesper Mølbak med 
 il a  gøre LO synlige.

Desuden var der arrange
re  o  e sang- og filmaf ener 
i ef eråre  og de  kommende 
forår. De o  e afsni  fra fil
men ’’Plads  il os alle” skulle 
sammen med indbud e  ale
re være omdrejningspunk .

De  var byrådsmedlem
merne Carl Laursen (S) og 
Erik Ingerslev (SF), am s
borgmes er Orla Hav (S), ju
s i sminis er Frank Jensen 
(S) sam  forval ningschef

Niels Eske Nyhus.
- Men førs e af en må  e 

aflyses på grund af for få  il
meld e, og siden har vi ikke 
fåe  arrangemen erne i 
gang, sagde Je  e Chris en
sen.

De  fik under deba  en 
Jørgen Helium  il a  skyde 
på den afgåede formand.

- Benarbejde  var ikke 
gjor  orden lig . Var bes y
relserne for SF, Socialdemo
kra ie  og SiD bleve  inddra
ge , kunne de have infor
mere  deres medlemmer, og 
af enerne kunne have være  
brug  som op ak   il de  
kommende kommunalvalg, 
sagde han.

Je  e Chris ensen oplys e 
også, a  en konference for 
 illids, sikkerheds og LO-be- 
s yrelses-repræsen an er gik 
i vasken på grund af forman
dens afgang i u ide.

Hun for al e, a  LO i Aa
bybro sammen med LO i 
Brovs  og i Fjerri slev havde 
være  på bus ur  il Chris i
ansborg. LO Aabybro hold  
også jule ræsfes  med 160 
børn, forældre og beds efor
ældre.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Gartneraf eling skal j j
have grønne områ er t
GRØNNE BUD: SF uenig med udlici erings-par neren Vens re’"'
Af Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: Aabybro Kom
munes gar nerafdeling skal 
for sa  passe kommunens 
grønne områder, uanse  om 
afdelingens bud, der var de  
enes e, vinder lici a ionen 
eller ej.

De  mener Erik Ingerslev 
(SF), som dermed er uenig 
med borgmes er Ole Lykke
gaard Andersen (V). Sam
men med Vens re, konserva
 ive og Landsbylis en har SF 
ellers ved age , a  vedlige
holdelsen af kommunens 
grønne områder skal sendes 
i lici a ion i forbindelse med 
ved agelse af budge  2000. 
De  skulle give en årlig be
sparelse på 300.000 kroner.

Kommunens egen gar 
nerafdeling kom som de 
enes e med e  bud, og Ole 
Lykkegaard Andersen oply
s e i avisen søndag, a  han

mener, der nu er  o 
muligheder.

En en vinder 
den grønne afde
ling arbejde , fordi 
den er komme  e  
kvalificere  bud.
Eller også skal ar
bejde  udi en ny li- 
ci i a ion.

Han mener al så 
ikke, a  arbejde  kan udføres 
af den grønne afdeling på 
samme vis, som før beslu 
ningen om udlici ering.

Erik Ingerslev har en an
den holdning.

- De  o muligheder er, a  
en en vinder gar nerafdelin
gen lici a ionen, eller også 
for sæ  er de med a  arbejde 
under de gældende regler. 
Der er ingen grund  il, a  ar
bejde  skal sendes ud i en ny 
lici a ion, siger Erik Ingers
lev.

Han fas holder, a  lici a
 ionsma eriale  er god  nok,

selv om for løse 
beskrivelser af ar
bejde  skulle være 
en af forklaringer
ne på, a  mange 
firmaer ikke har 
bud .

- Ma eriale  er i 
hver fald accep e
re  af byråde , også 
af de medlemmer, 

som er imod udlici eringen, 
poin erer han.

Erik Ingerlev peger på, a  
under alle oms ændigheder 
har udlici eringen før   il, a  
arbejde  og de  ønskede kva
li e sniveau er bleve  beskre
ve .

- Nu kan både borgere og 
poli ikere følge med.

Teknisk forval ning er i 
færd med a  gennemgå bu
de  fra den grønne afdeling, 
og  eknisk udvalg skal man
dag  age s illing  il de .

"De  e  ingen
g und til  at a -
bejdet skal sen-
des ud i en ny li-
citation."
Erik Ingerslev (SF) om
udliciterir,
mnråder

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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SAGT OM UDLICITERING
I I  - Det positive ve   enne
sag er; at  et har været be

skæftigelsesfremmen e. Det
må også have været belæren-

j  e om, at man ikke skal pille
ve  noget,  er går go t, sag-

j  e Ernst Christensen (FRP).
j  Vi skal fortsat se positivt

| på udlicitering på dette og an  ,
 re områ er. Vi var så uenige
me  flertallet om må en,  et
foregik på  enne gang, sag e

j Eva Rytter (S).

- Jeg er y erst tilpas over;

| at denne licitation ikke blev til 
| noget, sagde Karl Schrøder
i (S)-

- Alle kunne by e u  fra

| samme vilkår Forvaltningen
og gartneraf elingen har lagt

|  et kæmpe arbej e I u licite- ;
ringen, og vi har nu en beskri
velse af områ erne og arbej
 erne, sag e Aage Toftegaar 

i  (V).

- Kontraktstyring må være
 en ma e, vi arbej er på
fremover. Vi beskriver arbej
 et, og an re u fører  et på

 en må e  e fin er be st eg
net, sag e borgmester Ole
Lykkegaar  An ersen (V).

: ' ” i
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SAGT OM UDLICITERING
SI   Det positive ved denne 
sag er, at det har været be-
skæftigelsesfremmende. Det 
ma også have været belæren-
de om, at man ikke skal pille 
ved noget, der går godt, sag-
de Ernst Christensen (FRP).

  Vi skal fortsat se positivt 
på udlicitering på dette og an-
dre områder. Vi var så uenige 
med flertallet om måden, det 
foregik på denne gang, sagde 
Eva Rytter (S).

  Jeg er yderst tilpas over, 
at denne licitation ikke blev til 
noget, sagde Karl Schrøder 
(S).

  Alle kunne byde ud fra 
samme vilkår. Forvaltningen 
og gartnerafdelingen har lagt 
et kæmpe arbejde i udlicite-
ringen, og vi har nu en beskri-
velse af områderne og arbej-
derne, sagde Aage Toftegaard 
(V).

  Kontraktstyring må være 
den made, vi arbejder på 
fremover. Vi beskriver arbej-
det, og andre udfører det på 
den måde de finder bedst eg-
net, sagde borgmester Ole 
Lykkegaard Andersen (V).
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Festudvalg med
et pol t sk  ndhold
FåiEi: Førs e 1. maj arrangemen  be egne  som succes
A f  Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: LO i Aabybro 
mis ede i november både 
formand og næs formand. 
Derfor må  e Je  e Chris en
sen som kons i uere  næs 
formand aflægge bere ning 
på repræsen an skabsmøde  
 irsdag af en på Biers ed Ak
 ivi e scen er.

Lars Larsen gik i u ide, og 
sam idig blev Jesper Hase- 
mann som pos arbejder 
overfør   il LO Nørresund
by og  råd e derfor ud af LO 
Aabybro.

Lars Larsen begrundede 
sin afgang med manglende 
ambi ioner hos LO Aabybro 
 il de  faglige arbejde, og a  
bes yrelsen fungerede som 
e  fes udvalg. De  blev ikke 
overraskende afvis   irsdag 
af en.

- Da han gik, fik vi e  brev 
fra Lars Larsen. Han skrev, 
a  han ikke føler sig 100 pro
cen  engagere  i LO-arbej- 
de , og han bad os om ikke a  
gøre de  s ore nummer ud af 
afgangen, for al e Je  e 
Chris ensen på møde .

Lis Jensen pegede på, de  
er vig ig  med fes er som 1.

maj møder.
- De er ud ryk for, a  LO 

sa ser poli isk på nogle af de 
gamle  radi ioner, som fag
bevægelsen byder på.

- Kri ik af manglende po
li isk arbejde fra vores side 
må vi  age alvorlig , men de  
er ikke rig ig  a  sammenlig
ne os med en fes komi e, 
slog hun fas .

Under sin bere ning kom 
Je  e Chris ensen også ind 
på formandens afgang.

Førs  ros e hun 1. maj mø
de , som LO Aabybro i år 
2000 for førs e gang var ene 
om a  arrangere. De  var 
med  alere som Hardy Han
sen, Jes Lunde, Lis Jensen og 
underholdning af Eva Mad
sen sam  Jesper Mølbak med 
 il a  gøre LO synlige.

Desuden var der arrange
re  o  e sang- og filmaf ener 
i ef eråre  og de  kommende 
forår. De o  e afsni  fra fil
men ’’Plads  il os alle” skulle 
sammen med indbud e  ale
re være omdrejningspunk .

De  var byrådsmedlem
merne Carl Laursen (S) og 
Erik Ingerslev (SF), am s
borgmes er Orla Hav (S), ju
s i sminis er Frank Jensen 
(S) sam  forval ningschef

Niels Eske Nyhus.
- Men førs e af en må  e 

aflyses på grund af for fa  il
meld e, og siden har vi ikke 
fåe  arrangemen erne i 
gang, sagde Je  e Chris en
sen.

De  fik under deba  en 
Jørgen Helium  il a  skyde 
på den afgåede formand.

- Benarbejde  var ikke 
gjor  orden lig . Var bes y
relserne for SF, Socialdemo
kra ie  og SiD bleve  inddra
ge , kunne de have infor
mere  deres medlemmer, og 
af enerne kunne have være  
brug  som op ak   il de  
kommende kommunalvalg, 
sagde han.

Je  e Chris ensen oplys e 
også, a  en konference for 
 illids, sikkerheds og LO-be- 
s yrelses-repræsen an er gik 
i vasken på grund af forman
dens afgang i u ide.

Hun for al e, a  LO i Aa
bybro sammen med LO i 
Brovs  og i Fjerri slev havde 
være  på bus ur  il Chris i
ansborg. LO Aabybro hold  
også jule ræsfes  med 160 
børn, forældre og beds efor
ældre.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Gartneraf eling skal j*
have grønne områ er
GRØNNE BUD: SF uenig med udlici erings-par neren Vens re^
Af Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: Aabybro Kom
munes gar nerafdeling skal 
for sa  passe kommunens 
grønne områder, uanse  om 
afdelingens bud, der var de  
enes e, vinder lici a ionen 
eller ej.

De  mener Erik Ingerslev 
(SF), som dermed er uenig 
med borgmes er Ole Lykke- 
gaard Andersen (V). Sam
men med Vens re, konserva
 ive og Landsbylis en har SF 
ellers ved age , a  vedlige
holdelsen af kommunens 
grønne områder skal sendes 
i lici a ion i forbindelse med 
ved agelse af budge  2000. 
De  skulle give en årlig be
sparelse på 300.000 kroner.

Kommunens egen gar 
nerafdeling kom som de 
enes e med e  bud, og Ole 
Lykkegaard Andersen oply
s e i avisen søndag, a  han

mener, der nu er  o 
muligheder.

En en vinder 
den grønne afde
ling arbejde , fordi 
den er komme  e  
kvalificere  bud.
Eller også skal ar
bejde  udi en ny li- 
ci i a ion.

Han mener al så 
ikke, a  arbejde  kan udføres 
af den grønne afdeling på 
samme vis, som før beslu 
ningen om udlici ering.

Erik Ingerslev har en an
den holdning.

- De  o muligheder er, a  
en en vinder gar nerafdelin
gen lici a ionen, eller også 
for sæ  er de med a  arbejde 
under de gældende regler. 
Der er ingen grund  il, a  ar
bejde  skal sendes ud i en ny 
lici a ion, siger Erik Ingers
lev.

Han fas holder, a  lici a
 ionsma eriale  er god  nok,

selv om for løse 
beskrivelser af ar
bejde  skulle være 
en af forklaringer
ne på, a  mange 
firmaer ikke har 
bud .

- Ma eriale  er i 
hver fald accep e
re  af byråde , også 
af de medlemmer, 

som er imod udlici eringen, 
poin erer han.

Erik Ingerlev peger på, a  
under alle oms ændigheder 
har udlici eringen før   il, a  
arbejde  og de  ønskede kva
li e sniveau er bleve  beskre
ve .

- Nu kan både borgere og 
poli ikere følge med.

Teknisk forval ning er i 
færd med a  gennemgå bu
de  fra den grønne afdeling, 
og  eknisk udvalg skal man
dag  age s illing  il de .

"De  e  ingen
g und til, at a -
bejdet skal sen-
des ud i en ny li-
citation."
Erik Ingerslev (SF) om
udlicitering a f grønne
områder

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


SF fokus på skolestruktur
A f  Tu it Skovbo g
tu it.skovbo g@ no djyske.dk

AABYBRO: Skoles ruk uren 
i Aabybro Kommune fyld e 
mege  i de  forgangne år for 
SF i Aabybro.

De  fremgik af generalfor
samlingen, hvor seks af lo
kalafdelingens medlemmer 
var mød  op.

I forbindelse med skoler
ne har SF bland  ande  kig
ge  på mulighederne for 
Nørhalne Skole. De har og
så selv sa  en  ekniker på  il 
a  komme med ideer  il, 
hvordan problemerne med 
bland  ande  overbelægning 
kan løses.

Byrådsmedlem Erik In- 
gerslev Larsen kunne i sin 
poli iske bere ning også for
 ælle, a  SF ikke havde være  
med i budge forlige  2001, 
fordi der skulle spares 20% 
på den kommunale rengø
ring. De  ville SF ikke være 
med  il. Årsagen var også, a  
man ville nedlægge fri
 idsordningen for de s ore 
børn, hvilke  heller ikke pas
sede SF.

Formand Je  e S aal for
 al e bland  ande  om e  
 værpoli isk samarbejde, 
hvor der i 2000 er bleve  de
ba ere  forebyggelse af mis
brug hos unge og e  deba 
møde i forbindelse med EU-

afs emningen.
Afdelingens økonomi vi

s e e  overskud på 12.385 kr. 
og en egenkapi al på 32.099 
kr.

Der var ingen nyvalg  il 
bes yrelsen. Formand Je  e 
S aal og Erik Ingerslev Lar
sen blev genvalg . I bes yrel
sen sidder også kasserer In- 
gelis Tannebæk, Per Over- 
gaard og Lars Hasager.

4. april skal afdelingen ha
ve en eks raordinær general
forsamling, fordi Ingelis 
Tannebæk fly  er fra kom
munen. Derfor er punk e  
på møde  valg af ny kasserer.
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Bi kumgaa d e  blandt de om åde , de  i følge amtets fo slag til  egionplanen ha  en
sæ lig kultu el væ di. m a r t i n  d a m g å r d

Hvad mener amtet om Gjøl
GJØL: Am e s høring i for
bindelse med regionplan-re
visionen har Nordjyllands 
Am  udpege  Gjøl som e  
område med særlig kul ur
værdi.

Og hvilke konsekvenser 
kan de  så få, vil byråde  i 
Aabybro gerne vide.

Derfor vil kommunen 
skrive  il am e  med en an
modning om a  få  ydelig- 
gjor , hvilke be ydning den
ne udnævnelse af Gjøl kan få 
for den kommunale plan
lægning og for lokalområ
de .

Karlo Jensen (V), som og
så er medlem af am sråde , 
kunne på byrådsmøde  af

sløre, a  disse områder bliver 
udpege  i forslage   il re
gionplanen ef er ordre fra 
Miljøminis erie . Am e  er 
heller ikke selv klar over, 
hvad de  kan komme  il a  
be yde og hvilke direk iver 
der kan flyde fra minis erie , 
sagde han.

- De  kan be yde, a  man i 
disse områder er mere op
mærksom på, hvordan man 
udvikler og fore ager inve
s eringer under hensyn  il 
område s værdi, og de  er 
posi iv , sagde SF’s Erik In
gerslev.

De  er nemlig Gjøl by, 
havn, Birkumgaard og 
minkfarme, der er udpege 

 il a  have en særlig kul ur
værdi.

- Vi har allerede en beva
rende land-lokalplan, som 
ikke lægger op  il de s ore 
ændringer, sagde borgme
s er Ole Lykkegaard Ander
sen (V), der undrede sig 
over, a  minkfarmene også 
kan have høj kul urel værdi.

Par ifællen Ole Herman- 
sen kunne ikke fors å, a  am
 e  havde indføje  en ny be
s emmelse, uden a  forklare 
hvad den be yder, og fore
slog a  skrive  il am e  for a  
bede om opklarende oplys
ninger.

mailto:turit.skovborg@nordjyske.dk


Gammel losseplads giver problemer - borger  
Af Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: En  idligere
kommunal losseplads ska
ber problemer ikke alene for 
ejeren af grunden, men også 
for Aabybro Kommune og 
byråde , som nu også vil ind
drage Miljøminis erie  i de
ba  en.

I forvejen har også Nord
jyllands Am  og Na urklage
nævne  ak ier i forsøge  på 
a  finde en løsning.

E  fler al i byråde  beslu 
 ede, a  kommunen over
 ager areale  med losseplad
sen og re  er henvendelse  il 
Na urklagenævne  og Miljø
minis erie  for a  synliggøre 
probleme .

Hvordan hårknuden skal

bindes op, skab e uenighed i 
byråde  onsdag, hvor SF’s  o 
byrådsmedlemmer, Erik In- 
gerslev og Lars Jacobsen 
Hasager blev s em  ned sam
men med Vens res Ole Her- 
mansen, som dermed 
spræng e par idisciplinen i 
Vens re.

Usælgelig
Problemerne har rod i en 
gammel kommunal los
seplads, som blev beny  e  
fra 1959  il 1970  il a  depo
nere husholdningsaffald i.

Lossepladsen er  inglys  
på ejendommen og gør ejen
dommen usælgelig. Der er 
nemlig ingen kredi for
enings-ins i u  er, som vil 
give lån i ejendommen med 
en  inglysning om, a  der er

regis rere  e  affaldsdepo .
En henvendelse  il Nord

jyllands Am  om a  udskille 
lossepladsen fra den øvrige 
grund er bleve  afvis . Der
for beslu  ede fler alle  i by
råde , a  kommunen skulle 
over age areale  med los
sepladsen og deref er udskil
les fra en øvrige ejendom.

De  ville give ejeren mu
lighed for a  sælge ejendom
men eller op age lån i den.

Kommunen skal så behol
de lossepladsen, ind il am e  
har oprense  grunden, som 
den har plig   il. Deref er 
skal areale   ilbageføres  il 
ejeren. Med de nuværende 
regler vil en oprensning ikke 
komme  il a  kos e ejeren af 
lossepladsen, al så kommu
nen, en enes e krone.

/ 0 $  3 /

Erik Ingerslev (SF) havde 
håbe , a  sagen var bleve  
udsa  ind il Na urklagenæv
ne  havde  age s illing  il kla
gen over, a  am e  ikke vil la
de den priva e ejere opdele 
område  i  o ma rikler.

- Der er  ale om en princi
piel diskussion, om kommu
nen skal være  il a  redde 
folk ud af sådanne suppeda
ser, fordi kredi foreningerne 
ikke vil uds ede lån. Denne 
sag er den førs e af slagsen, 
men ikke den sids e, sagde 
Erik Ingerslev.

Han fik s ø  e af Ole Her- 
mansen, der også gerne hav
de se  sagen udsa .

- De  e er i reali e en e  
landsdækkende problem, 
som findes mange s eder. 
De  er ikke kommunens op

gave a  løse de  e problem. I 
s ede  bør vi re  e henven
delse  il Chris iansborg og 
pege på, a  her er nogle pro
blemer, sagde han.

Ole Hermansen under
s regede, a  kommunen har 
plig   il a  hjælpe andre bor
gere i lignende si ua ioner, 
hvis man hjælper denne 
gang.

Bo ge  i klemme
Par ifælle og borgmes er 
Ole Lykkegaard Andersen 
(V) pegede på, a  de  e hand
lede om en borger, som var 
komme  i klemme i sys e
me .

- Jeg kan accep ere, a  vi 
re  er henvendelse  il Na
 urklagenævne  og peger på, 
a  am e  har handle  res rik

 iv  i denne sag, sagde han.
Jørn Krogsgaard (K) men

 e, a  kommer der flere sa
ger, må kommunen også 
hjælpe der.

Ole Hermansen syn es, 
de  er mys isk, a  kredi for
eningerne ikke vil låne pen
ge  il den priva e ejer, selv 
om han har e  brev fra am
 e , hvori de  garan eres, a  
de  er am e , som skal be ale 
for oprensning.

- De  er måske fordi, man 
er klar over, a  disse regler 
kan ændres, så de  på e   ids
punk  alligevel bliver ejeren
- og dermed kommunen, 
hvis vi over ager losseplad
sen - som kommer  il a  be
 ale for oprensningen, sagde 
han.

Ole Lykkegaard Andersen
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S Ô 4-J

a
03 55 S 

»
S 3 86 4-rj <U

<L>'"O

C DT3, O °o3s m  o*

Jh  o3  r j  

|^  D S)^  P c 3 °  ^ ^  &
S e

-C jj
S  fO) T3 C w £K l  p  (USu- o §

03 ¿ f  , r-<
c  o3 ^  S r  °   u £ *-< ws >Sx£ J3 ^

O)aa
b o

a> n
13
b O

a
O  -4—»

t i  rv o3s—<</> o V <4=5
Q h  CL)

<U £cu «
1=10 S 83 ^’ 1 o3 -M

i>  >
1 s03

<L> o c3, "O   n<U 4_i
b O  (D  r  <D u* 'Oh vcn O
*~o
0303

> o3
J h  - i

b o  2  Cw C (L)
b o  ^ nO 3 0)

ri S'03 ^  03 ^
*3 -  M .. <u' « e  ; 1“ —  u 'P s  SP F

c/3 b D  t— j r  C  ^Q 03 W
^  c o  P h J S  b o

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Dårlige 
servicet 
i filialer
Af Ma tin F ands
m a tin.f andsen@ no dj

AABYBRO: Lars. 
sen Hasager (S 
imod, a  der skære 
åbnings iden på 1 
 eksfilialerne.

- De  er en forri 
afservicenidesm 
a  man fjerner  yv 
cen  af filialerne 
nings id, siger Ls 
cobsen Hasager.

- De  er i filialei 
de  s ørs e bogudi 
ger. Der lånes fle 
ger per indbygger 
lerne end på bibli 
i Aabybro. De  vis 
lene, siger han.

Han anker over, 
også ændres på åh 
 iden, så biblio i 
ikke vil have åbc 
klokken 19 som  i 
re.

- Ved a  lukke kl 
18 gør man de sva 
folk a  nå hjem fra 
de og komme på 1 
 eke , siger han.

- For mig handl 
om a  få flere  il a 
bøger. Der er i 
børn, som låner 
og de  forbedrer 
læseevne. Men bø 
 ager jo ikke fra d 
byer  il Aabybro 
låne bøger, siger Li 
cobsen Hasager.

Bib i oteket skærer   åbn ngst den
Jj&S HF: Filialerne har åben  i færre  imer, mens hovedfilialen øger åbnings id
Af Ma tin F andsen
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: E  fler al i kul
 urudvalge  har ef erkom
me  Aabybro Biblio eks
væsens ønske om a  ændre 
åbnings iderne.

De  er ske  på baggrund i 
en brugerundersøgelse og 
hvornår på dagen, der er 
mes   ravl  på biblio ekerne.

Resul a e  er, a  Aabybro 
Biblio ek fra 1. juni får udvi
de  sin åbnings id med  o  i
mer ugen fra 25  il 27  imer, 
mens de fire filialer får redu
cere  deres åbnings id fra 
sammenlag  31  imer om 
ugen  il 24,5  imer.

De  er ved age  af e  fler al 
i kul urudvalge  bes ående 
af Vens res Karlo Jensen, 
Ole Hermansen og Knud 
Ogs rup sam  den konserva
 ive Jørn Krogsgaard og So
cialdemokra ie s Inge Pe
dersen. Imod var SF’s Lars 
Jacobsen Hasager og Social
demokra ie s Jørgen Hel
ium.

- Ændringen vil be yde en 
bedre udny  else af åbnings
 iderne. De døde  imer om
kring spise id om af enen 
undgåes, siger Karlo Jensen, 
der er formand for kul ur
udvalge .

- Nedskæringen i åbnings
 iden på filialerne sker, fordi 
 imerne kan udny  es bedre 
på hovedbiblio eke e . Om 
seks måneder vil vi så have 
en undersøgelse, som skal 
vise, om ændringerne har 
be vde  e  fald i udlåne  Då

 eke  er også, a  de  s år 
overfor nye opgaver i ef er
åre , som vil kræve persona
le.

Der skal holdes en række 
låne-in roduk ioner om 
projek  ”IT for alle”. De  e 
nroiek  s ø  es af De  Disi a-

•  Aabybro Biblioteks nye åbnings-
tider er mandag kl. 13  18. Tirsdag 

kl. 10 18. Torsdag kl. 13  18. Fre-
dag kl. 10  16. Lørdag kl. 09.30   
12.30

•  Biersted Bibliotek: Tirsdag kl. 
(■>>5.30-1? O nsrUn kl 13 -1R n¡al-

•  Nørhalne: Mandag kl. 15  18. Ons-
dag kl. 13  16. Vedsted: Mandag kl. 
14.30 18. Torsdag kl. 13 15.30
•  Biersted filialen nnister 2,5 timer 
åbningstid om ugen. Nørhalne mis-
ter to timer, mens Gjøl og Vedsted
rn kfp r h\/pr pn tim p nm i inpn

Mduyuro uq
filiale ne få  nye
åbningstide .

FO O: M AR IN  DAMGÅRD

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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B bl oteket skærer i åbningstiden
LÆSESTOF: Filialerne har åben  i færre  imer, mens hovedfilialen øger åbnings id
A f  Ma tin F andsen______
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: E  fler al i kul
 urudvalge  har ef erkom
me  Aabybro Biblio eks
væsens ønske om a  ændre 
åbnings iderne.

De  er ske  på baggrund i 
en brugerundersøgelse og 
hvornår på dagen, der er 
mes   ravl  på biblio ekerne.

Resul a e  er, a  Aabybro 
Biblio ek fra 1. juni får udvi
de  sin åbnings id med  o  i
mer ugen fra 25  il 27  imer, 
mens de fire filialer får redu
cere  deres åbnings id fra 
sammenlag  31  imer om 
ugen  il 24,5  imer.

De  er ved age  af e  fler al 
i kul urudvalge  bes ående 
af Vens res Karlo Jensen, 
Ole Hermansen og Knud 
Ogs rup sam  den konserva
 ive Jørn Krogsgaard og So
cialdemokra ie s Inge Pe
dersen. Imod var SF’s Lars 
Jacobsen Hasager og Social
demokra ie s Jørgen Hel
ium.

- Ændringen vil be yde en 
bedre udny  else af åbnings
 iderne. De døde  imer om
kring spise id om af enen 
undgåes, siger Karlo Jensen, 
der er formand for kul ur
udvalge .

- Nedskæringen i åbnings
 iden på filialerne sker, fordi 
 imerne kan udny  es bedre 
på hovedbiblio eke e . Om 
seks måneder vil vi så have 
en undersøgelse, som skal 
vise, om ændringerne har 
be vde  e  fald i udlåne  Då

i uegrunueisen ua uiuiiu 
 eke  er også, a  de  s år 
overfor nye opgaver i ef er
åre , som vil kræve persona
le.

Der skal holdes en række 
låne-in roduk ioner om 
projek  ”IT  for alle”. De  e 
nroiek  s ø  es af De  Digi a

l t  Aabybro Biblioteks nye åbnings-
tider er mandag kl. 13  18. Tirsdag 

kl. 10 18. Torsdag kl. 13  18. Fre-
dag kl. 10  16. Lørdag kl. 09.30  
12.30

•  Biersted Bibliotek: Tirsdag kl.
09.30  12. Onsdaa kl. 13  18. Giøl:

•  Nørhalne: Mandag kl. 15  18. Ons-
dag kl. 13  16. Vedsted: Mandag kl.
14.30  18. Torsdag kl. 13  15.30 
i* Biersted filialen mister 2,5 timer 
åbningstid om ugen. Nørhalne mis-
ter to timer, mens Gjøl og Vedsted 
mister hver en time om uaen.

Aabyb o Bibliotek o g
filiale ne få  nye
åbningstide .

FO O: M AR IN  DAMGÅRD

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


B bl oteket skærer   å
LÆSESTOF: Filialerne har åben  i færre  imer, mens
Af Ma tin F andsen
m a tin.f andseniino cijyske.dk

AABYBRO: E  fler al i kul
 urudvalge  har ef erkom
me  Aabybro Biblio eks
væsens ønske om a  ændre 
åbnings iderne.

De  er ske  på baggrund i 
en brugerundersøgelse og 
hvornår på dagen, der er 
mes   ravl  på biblio ekerne.

Resul a e  er, a  Aabybro 
Biblio ek fra 1. juni får udvi
de  sin åbnings id med  o  i
mer ugen fra 25  il 27  imer, 
mens de fire filialer får redu
cere  deres åbnings id fra 
sammenlag  31  imer om 
ugen  il 24,5  imer.

De  er ved age  af e  fler al 
i kul urudvalge  bes ående 
af Vens res Karlo Jensen, 
Ole Hermansen og Knud 
Ogs rup sam  den konserva
 ive Jørn Krogsgaard og So
cialdemokra ie s Inge Pe
dersen. Imod var SF’s Lars 
Jacobsen Hasager og Social
demokra ie s Jørgen Hel
ium.

- Ændringen vil be yde en 
bedre udny  else af åbnings
 iderne. De døde  imer om
kring spise id om af enen 
undgåes, siger Karlo Jensen, 
der er formand for kul ur
udvalge .

- Nedskæringen i åbnings
 iden på filialerne sker, fordi 
 imerne kan udny  es bedre 
på hovedbiblio eke e . Om 
seks måneder vil vi så have 
en undersøgelse, som skal 
vise, om ændringerne har 
be yde  e  fald i udlåne  på 
filialerne, eller om udlåne  
er uændre , siger Karlo Jen
sen.

I begrundelsen fra biblio
 eke  er også, a  de  s år 
overfor nye opgaver i ef er
åre , som vil kræve persona
le.

Der skal holdes en række 
låne-in roduk ioner om 
projek  ”IT for alle”. De  e 
projek  s ø  es af De  Digi a
le Nordjylland og Aabybro 
Kommunes bidrag er a  s il
le personale  il rådighed.

# Aabybro Biblioteks nye åbnings-
tider er mandag kl. 13  18. Tirsdag 

kl. 10 18. Torsdag kl. 13 18. Fre-
dag kl. 10  16. Lørdag kl. 09.30  
12.30

© Biersted Bibliotek: Tirsdag kl.
09.30  12. Onsdag kl. 13  18. Gjøl: 
Tirsdag kl. 13  16. Torsdag kl. 16  18.



Dårligere 
servicen 
i filialer
Af Ma tin F andsen
m a tin.f andsen@ no djyske.dk

AABYBRO: Lars Jacob
sen Hasager (SF) er 
imod, a  der skæres ned i 
åbnings iden på biblio
 eksfilialerne.

- De  er en forringelse 
af servicen i de små byer, 
a  man fjerner  yve pro
cen  af filialernes åb
nings id, siger Lars Ja
cobsen Hasager.

- De  er i filialerne, a  
de  s ørs e bogudlån lig
ger. Der lånes flere bø
ger per indbygger i filia
lerne end på biblio eke  
i Aabybro. De  viser  al
lene, siger han.

Han anker over, a  der 
også ændres på åbnings
 iden, så biblio ekerne 
ikke vil have åben   il 
klokken 19 som  idlige
re.

- Ved a  lukke klokken 
18 gør man de  svær  for 
folk a  nå hjem fra arbej
de og komme på biblio
 eke , siger han.

- For mig handler de  
om a  få flere  il a  låne 
bøger. Der er mange 
børn, som låner bøger 
og de  forbedrer deres 
læseevne. Men børnene 
 ager jo ikke fra de små 
byer  il Aabybro for a  
låne bøger, siger Lars Ja
cobsen Hasager.

saimeue oppompi 
149.985 kubikme er 

Men de  er allif 
forbedring i forhold 

af de  
forsvand 

bn ngst den
lovedfilialen øger åbnings id

'Jørhalne: Mandag kl. 15  18. Ons  
3 kl. 13  16. Vedsted: Mandag kl.
30  18. Torsdag kl. 13 15.30 
3iersted filialen mister 2,5 timer 
lingstid om ugen. Nørhalne mis-
to timer, mens Gjøl og Vedsted 
iter hver en time om ugen.

Aabyb o Bibliotek og
filiale ne få  nye
åbningstide .

FO O: M AR IN  DAMGÅRD
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Justitsministeren
taler til 1. maj-møde
AAYBRO: LO i Aabybro har 
sikre  sig ikke færre en fem 
 alere  il a  for ælle om deres 
synspunk er, når LO holder 
1. maj møde i Aabybro Ly
s anlæg.

I løbe  af de  omkring  re 
 imer lange arrangemen e  i 
lys anlægge  vil jus i smini
s er Frank Jensen (S), am s
borgmes er Orla Hav (S), 
formand for am e s sund
hedsudvalg Karl Bomhøf  
(SF), byrådsmedlem Erik In- 
gerslev Larsen (SF) og by
rådsmedlem og borgmes er
kandida  for Socialdemo
kra ie  Eva Ry  er  ale.

Udoverne  alerne vil der 
være hoppeborg for bøme-

Justitsministe  F ank
Jensen (S) tale , nå  LO
holde  1. maj møde i
Aabyb o Lystanlæg.

ne, musik og fællessang un
der arrangemen e , oplyser 
LO.

X

i Aabyb o
Lys anlægge  kl. 13.00, An
lægsvej, Aabybro. Talerne 
er: Karl Bornhøf , am sråds
medlem for SF, jus i smini
s er Frank Jensen, am sråds
borgmes er Orla Hav sam  
byrådsmedlemmerne Erik 
Ingerslev (SF) og Eva Ry  er 
(S).

Arrangør er LO Aabybro.
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Nej til at benytte skraldemanden
PRINCIPSAG: Borger beny  er ikke dagrenova ion og vil derfor ikke be ale for de 
Af Ma tin F andsen______
m a tin .f andsenfno d jyske.dk

AABYBRO: En borger har 
klage   il Tilsynsråde  over 
Aabybro Kommune, som ik
ke vil fri age ham fra a  skul
le be ale for dagrenova ion.

For borgeren er de  bleve  
en principsag, ide  han hver
ken beny  er den kommuna
le dagrenova ion eller papi
rindsamling.

Og han vil ikke be ale for 
en ydelse, som han ikke be
ny  er.

Aabybro Kommune har 
dog ikke  il sinds a  lade bor
geren slippe for a  be ale for

dagrenova ionen. De  slog 
byråde  også fas , i forbin
delse med a  kommunen 
skal udfærdige en skrivelse 
 il Tilsynsråde  om kommu
nens syn på sagen.

Førs  og fremmes  kan re
nova ionsbilen ikke køre ind 
 il borgerens hjem, fordi der 
er  ale om en smal 800 me er 
lang grusvej omgive  af le
vende hegn, ligesom las 
bilen ikke kan vende på 
grunden.

En mulighed kunne være, 
a  borgeren i s ede  fik op
s ille  en con ainer ved ind
kørslen  il hjemme .

Men borgeren har overfor

kommunen oplys , a  uanse  
 ilkørselsforholdene ønsker 
han ikke a  be ale for dagre
nova ionen, fordi han ikke 
bruger den, og han ønsker 
ikke a  be ale for en kommu
nal ydelse, som han ikke 
bruger. Borgeren oplyser, a  
han de senes e 25 år har 
kompos ere  si  affald og af
levere  mindre mængder på 
de kommunale genbrugs
pladser.

I den forbindelse har 
kommunen overfor borge
ren unders rege , a  de  er 
alene ubehandle  vege a
bilsk affald, der kan kom- 
pos eres, mens de  øvrige

dagrenova ionsaffald skal 
indsamles via den kommu
nale ordning.

Under behandlingen i by
råde  vand  borgerens syns
punk  heller ikke gehør.

- Vi kan ikke have den 
praksis, a  man af en eller 
anden årsag ikke ønsker a  
be ale for dagrenova ionen 
og så kan aflevere si  affald 
 il genbrugspladsen, sagde 
Eva Ry  er (S).

- De  er klar , a  de  vil få 
vid rækkende konsekvenser, 
hvis man kan fri ages fra den 
kommunale dagrenova ion, 
unders regede Erik Ingers
lev (SF).

z.f/v-zo /



Nybyggeri  ed siden af rådhus
PLåi; Modstand  od at nye boliger æder sig ind på grønne o råder

F D F  A ab y -V ed sted  kan b li e  på B akgården  i m in d s t f ire  å r
endnu tro d s  p lan ern e  om  byggeri på nabogrunden . Dog
indskræ nkes FD F 's  fr ia re a le r  s an d s yn lig  is . ma r t in d a m  å r d

Af Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Der er planer 
o  at opføre nye boliger på 
det grønne areal  elle  
Bakgården og Toftevej nord 
for Aabybro Rådhus.

Et flertal i teknisk udvalg 
har sagt god for at forvalt-
ningen udfærdiger et forslag 
til en lokalplan,  ens et 
 indretal i udvalget er 
i od, fordi det fre lagte 
byggeprojekt vil æde sig ind 
på de grønne o råder.

Projektet o fatter dels 20 
boliger og dels to bebyggel-
ser til offentlige for ål, libe-
rale erhverv og  uligvis be-
boelse.

Men projektet betyder, at 
den i ko  uneplanen fast-
lagte grønne kile ved Tofte- 
vej ikke kan beholde sa  e 
bredde so   elle  Toftevej 
og rådhuset.

Og det er  indretallet i 
teknisk udvalg bestående af 
Erik Ingerslev (SF), Ernst 
Christensen (FRP) og Karl 
Schrøder (S) i od.

Deri od går Venstre fol-
kene Aage Toftegaard, Knud 
Ogstrup, Jan Andersen og 
Ole Her ansen ind for, at 
den grønne kile kan have en

anden og  indre udfor -
ning.

- Der er alene tale o  en 
lille overskridelse af den 
grønne linie,  en der vil sta-
dig være  eget grønt i o -
rådet. Sa tidig opnår vi den 
gevinst, at den nuværende 
udkørsel fra jordvejen direk-
te ud i Toftevej forsvinder. I 
projektet skal udkørslen fra 
det nye boligo råde ske i 
stikvejen til rådhuset, siger 
Aage Toftegaard, for and 
for teknisk udvalg.

FDF og Bakgårde 
Borg ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) påpeger, at der 
ved den nylige revision af 
ko  uneplanen blev lagt 
op til, at den grønne kile kan 
have en anden udfor ning, 
og at det kan besluttes i for-
bindelse  ed lokalplanerne.

- Men der er ikke alene ta-
le o  en anden udfor ning. 
Der er også tale o , at det 
grønne o råde bliver  in-
dre. I forvejen er der blevet 
færre grønne o råder i by-
en, og vi vil bevare de grøn-
ne o råder, anfører Erik In-
gerslev (S).

- Vi har i forvejen allerede 
givet os overfor bygherren 
ved at tillade, at bygninger-

ne til offentligt for ål også 
kan benyttes til liberale er-
hverv eventuelt  ed beboel-
se, siger han.

Foreløbig ser FDF Aaby- 
Vedsted, so  holder til på 
Bakgården, ikke ud til at 
ko  e i kle  e i forbin-
delse  ed byggeriet.

Ole Lykkegaard Andersen 
oplyser, at FDF jo har en 
fe  årig lejeaftale af Bakgår-
den, so  blev indgået sidste 
år, og den bliver selvfølgelig 
respekteret.

- Men  uligvis  å FDF 
indskrænke sig lidt fra de 
arealer, so  de benytter 
 elle  Bakgården og Tofte-
vej, siger borg esteren.

Nu skal forvaltningen ud-
arbejde forslaget til lokal-
planen for o rådet, so  
derefter skal til politisk be-
handling i både teknisk ud-
valg og i byrådet.

Derefter skal lokalplanen 
til høring i otte uger inden 
en eventuel vedtagelse.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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En kampda  for alle aldre
FANER: Solidaritet og fælleskab blev sat i højsædet i lystanlægget i Aabybro 
ved 112. udgave af arbejdernes internationale ka pdag
Af Turit Skovborg_______
turit.skovborg@nordjyske.dk

Af Marti  Fra dse ______

martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: De traditionelle 
plasticølkrus og røde pølser 
var ko  et på bordet, da 
arbejdernes ka pdag blev 
fejret i går i Aabybro Lystan-
læg.

Hoppeborg og internetca-
fé var tilbudene til børn og 
unge,  ens de voksne skulle 
tiltrækkes af en talerrække 
 ed a tsråds edle  Karl 
Bornhøft (SF), justits ini-
ster Frank Jensen (S), a ts-
borg ester Orla Hav (S) 
sa t byrådspolitikerne Erik 
Ingerslev Larsen (SF) og Eva 
Rytter (S).

Godt 150, væsentlig færre 
end sidste år, tog i od til-
budene.

Efter velko st af Steen 
Birkehol , for and for LO 
i Aabybro, og  ens de første 
øl blev nedsvælget, talte 
Karl Bornhøft o  større lig-
hed i den danske sundhed.

Han fokuserede på den so-
ciale ulighed i sundhedstil-
standen  elle  arbejderen 
og chefen. Han nævnte 
konkrete statistiske ekse -
pler  ed blandt andet fakta 
o , at de laveste indko st-
grupper har flere syge-
husindlæggelser, end de vel-
stillede har.

- Der findes ingen let løs-
ning på ulighedsproble er-
ne. Men det vil være en 
skændsel for alle socialt ind-
stillede ikke at forsøge at

ændre på proble et, sagde 
Karl Bornhøft.

Inden talerrækken fortsat-
te, blev der spillet op af Jes-
per Mølbach Band, so  bå-
de leverede John Mogensen- 
og country usik.

Me  eskelige værdier
Justits inister Frankjensen 
havde valgt at tage te aet 
o  velfærdsstaten op, og 
han gjorde rede for, hvorfor 
velfærdsstaten er nødven-
dig.

Sa fundet skal bygges på 
hu anis e, solidaritet og 
fællesskab, sagde  iniste-
ren.

- N u har vi fået styr på 
økono ien, og det giver os

en frihed til at sætte fokus på 
de  enneskelige værdier, 
sagde Frank Jensen og øn-
skede, at befolkningen skal 
have større kvalitet i hverda-
gen.

Ministeren understrege-
de, at Socialde okratiet 
sagtens kan være sine politi-
ske venner fra de radikale, 
SF og Enhedslisten bekendt. 
Sa tidig stillede han 
spørgs ålstegn ved, o  
Venstre har gjort sig det 
klart, hve  der er deres nær-
 este venner, ne lig Dansk 
Folkeparti.

Han ko  også ind på nazi-
sterne og deres hus i N ørre-
sundby, so  lige nu er gen-
stand for en retssag i Vestre

S F  ha de s lå e t e t te l t  op, h  or d e r b l.a. b le  u d d e lt balloner.

Landsret. Frank Jensen ud-
trykte stor sy pati og glæde 
over de  ennesker, der i 
lang tid har kæ pet  od 
nazisterne i huset  ed dag-
lig aftensang.

Også a tsborg ester Or-
la Hav valgte i sin tale at fo-
kusere på  ennesket.

Mennesket skal være i 
centru  og organisationer, 
ko  uner, stat og a ter 
skal blot være et redskab til 
at skabe et bedre sa fund, 
var budskabet fra a tsborg-
 esteren.

Politik og fritid
Byråds edle  Erik Ingers-
lev (SF) pegede i sin tale på 
en proble atik,, ^ " , ,  -iHf

partier har ir 
dag.

Det er stadig 
 ennesker til 
sig for og tage 
tik.

Han opfor 
 an ser og ii 
for sa fundei 
hed og ikke ( 
 indre dele s< 
tioner og skol« 

Desuden kc 
flygtninge-prc 
og på lokale 
vigtigt at sili 
daginstitution 
reo rådet ikl 
effektiviseret 
 ål o  overh 
ningsgarantie: 
så sikres, at ti: 
reelt indhold.

Leder af de 
kratiske byrå< 
Rytter, sluttec 

Hun talte 
og fællesskab 
gede, at det 
so  bare blrv 
eksistere, ude 
slås for det.

Hun sagde, 
til at tage var 
ikke selv kan 
vi ikke alle h 
udsætninger.

Hun  ener 
er  eget velfi 
danske sa f 
oplever hun 
genne  sit as 
cialrådgiver i 
 une, at dei 
trænger til at 
 ere på.
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ændre på proble et, sagde 
Karl Bornhøft.

Inden talerrækken fortsat-
te, blev der spillet op af Jes-
per Mølbach Band, so  bå-
de leverede John Mogensen- 
og country usik.

Me  eskelige værdier
Justits inister Frankjensen 
havde valgt at tage te aet 
o  velfærdsstaten op, og 
han gjorde rede for, hvorfor 
velfærdsstaten er nødven-
dig.

Sa fundet skal bygges på 
hu anis e, solidaritet og 
fællesskab, sagde  iniste-
ren.

- Nu har vi fået styr på 
økono ien, og det giver os

en frihed til at sætte fokus på 
de  enneskelige værdier, 
sagde Frank Jensen og øn-
skede, at befolkningen skal 
have større kvalitet i hverda-
gen.

Ministeren understrege-
de, at Socialde okratiet 
sagtens kan være sine politi-
ske venner fra de radikale, 
SF og Enhedslisten bekendt. 
Sa tidig stillede han 
spørgs ålstegn ved, o  
Venstre har gjort sig det 
klart, hve  der er deres nær-
 este venner, ne lig Dansk 
Folkeparti.

Han ko  også ind på nazi-
sterne og deres hus i Nørre-
sundby, so  lige nu er gen-
stand for en retssag i Vestre

Landsret. Frank Jensen ud-
trykte stor sy pati og glæde 
over de  ennesker, der i 
lang tid har kæ pet  od 
nazisterne i huset  ed dag-
lig aftensang.

Også a tsborg ester Or-
la Hav valgte i sin tale at fo-
kusere på  ennesket.

Mennesket skal være i 
centru  og organisationer, 
ko  uner, stat og a ter 
skal blot være et redskab til 
at skabe et bedre sa fund, 
var budskabet fra a tsborg-
 esteren.

Politik og fritid
Byråds edle  Erik Ingers- 
lev (SF) pegede i sin tale på 
en proble atik,

partier har inde på livet i 
dag.

Det er stadigt sværere at få 
 ennesker til at interessere 
sig for og tage del i lokalpoli-
tik.

Han opfordrede til, at 
 an ser og interesserer sig 
for sa fundet so  en hel-
hed og ikke deler det op i 
 indre dele so  daginstitu-
tioner og skoler.

Desuden ko  han ind på 
flygtninge-proble atikken 
og på lokale tiltag. Det er 
vigtigt at sikre, at skoler, 
daginstitutioner og æld-
reo rådet ikke bare bliver 
effektiviseret og et spørgs-
 ål o  overholdelse af pas-
ningsgarantier. Det skal og-
så sikres, at tilbudene har et 
reelt indhold.

Leder af den socialde o-
kratiske byrådsgruppe, Eva 
Rytter, sluttede talerrækken.

Hun talte for solidaritet 
og fællesskab og understre-
gede, at det ikke er noget, 
so  bare bliver ved  ed at 
eksistere, uden at  an skal 
slås for det.

Hun sagde, at  an er nødt 
til at tage vare på de , so  
ikke selv kan gøre det, og at 
vi ikke alle har sa  e for-
udsætninger.

Hun  ener, at  ange ting 
er  eget velfungerende i det 
danske sa fund, alligevel 
oplever hun blandt andet 
genne  sit arbejde so  so-
cialrådgiver i Aalborg Ko -
 une, at der er ting, so  
trænger til at blive set nær-
 ere på.



Fire SF'ere er klar til efterårets valg
Af Marti 
Fra dse 
martin. randsen
©nordjyske.dk

AABYBRO: SF i Aabybro 
Ko  une har fundet fire 
kandidater til valget til byrå-
det i nove ber. Der er tre 
gengangere sa t en ny kan-
didat, ligeso  SF i Aabybro

•  SF's kand id a te r til 
k om m un a lva lg e t 20. 
n ovem be r er:
•  P ro d u k tio n sp la n -
læ gg er E rik Ingers lev 
Larsen, A abybro, 53 år. 
I gang m ed sin 4 . pe-
rio de  i byråde t.
•  B ygg e te kn ike r Lars 
Jacobsen  Hasager, 
N ørhalne, 4 3  år. I gang

m ed sin  ø rs te  periode  
i byrådet.
•  Pæ dagog Ka-
ren Frøstrup , Bi-
e rs ted, 4 9  år. Op-
s tille r   o r  anden 
gang.
•  Cand. m ag. Peder 
O vergaard  Pedersen, 
A abybro, 2 9  år. O ps til-
le r  o r   ø rs te  gang.

uo

har fundet en kandidat til 
a tsrådet.

Kandidaterne er de to nu-
værende byråds edle  er 
Erik Ingerslev Larsen og 
Lars Jacobsen Hasager sa t 
Karen Frøstrup og debutan-
ten Peder Overgaard Peder-
sen. Der ed er Erik Ingers-
lev Larsen SF’s kandidat til 
borg esterposten.

- O  det kan lade sig gø-
re afhænger selvfølgelig 
af, hvordan  andatfor-
delingen bliver. Vi tager 

de  uligheder, der opstår 
ved konstitueringen, og SF 
er klar til at påtage sig borg-
 ester-opgaven, siger Erik 
Ingerslev Larsen.

Der er lagt op til, at SF for-

handler o  at indgå valgfor-
bund  ed Socialde okrati-
et.

- Vores  ål er at fastholde 
de to nuværende pladser i 
byrådet og gerne udvide 
 andaterne  ed en tredje. 
Men det vil være et godt re-
sultat at bevare de to plad-
ser, siger Erik Ingerslev Lar-
sen og oplyser, at valgpro-
gra  et vil være udarbej-
det inden so  erferien.

SF i Aabybro opstiller 
desuden partiets for and, 
Jette Staal fra Gjøl, til en 
plads i a tsrådet. Hun bli-
ver placeret so  nu  er 
11.
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Nye løsnin er for  and
o  spildevand på Gjøl
TÆNKEBOKS: Ko  unen skal se på andre  uligheder end at lægge 
ledninger i jorden for 14,4  illioner kroner
A   Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Et næsten enigt 
byråd udskød onsdag aften 
beslutningen o , der skal 
lægges spildevands- og
vandledninger  elle  Åa- 
bybro og Gjøl. Og i  elle -
tiden, i den ko  ende  å-
ned, skal andre  uligheder 
undersøges nær ere.

Dog fastholdte Ernst 
Christensen (FRP) sin  od-
stand  od projektet.

- Det nuværende grundlag 
for at træffe en beslutning 
 ed så vidtrækkende øko-
no iske konsekvenser er for 
dårligt. Derfor vil vi under-
søge alternative løsningsfor-
slag sa t deres økono iske, 
tekniske og  iljø æssige 
konsekvenser, sagde borg-
 ester Ole Lykkegaard An-
dersen (V).

Baggrunden er, at det bli-
ver 50 procent dyrere end 
anslået af et rådgivende fir-
 a at lægge en spildevands-
ledning fra Gjøl til Aabybro, 
en vandledning fra Aabybro 
til Gjøl og en antenneled-
ning fra Aabybro via Birkel- 
se til Gjøl.

Frist til 6. juli
Arbejderne er nødvendige, 
da både Gjøl Renseanlæg og 
det ko  unale Gjøl Vestre 
Vandværk enten skal ned-
lægges eller genne gå en 
større  odernisering.

- Vi har diskuteret i øko-
no iudvalget, o  vi nu er

sikre på, at det er den rette 
beslutning vi træffer, da der 
nu er nye tal på bordet, og 
der er tale o  en  eget stor 
investering, sagde borg e-
steren.

Derfor har fler-
tallet bedt o  at få 
revurderet sagen i 
løbet af de ko -
 ende fire uger.

- Det er nødven-
digt at træffe en 
beslutning inden 
6 . juli, hvis vi vil 
have lednin-
gerne. På det 
tidspunkt skal 
resultatet af li-
citationen fore-
ligge, sagde Ole 
Lykkegaard An-
dersen.

Eva Rytter (S) 
beklagede situa-
tionen.

- Det er beklage-
ligt at dette sker på 
et så fre skredent 
tidspunkt, hvor 
projektet har væ-
ret sendt i licita-
tion. Men vi er klar til at dis-
kutere nye løsninger, og det 
er vigtigt at få de rette tal og 
oplysninger at træffe en be-
slutning på, sagde den soci-
alde okratiske gruppefor-
 and.

Erik Ingerslev (SF) kan og-
så gå ind for en udsættelse.

- Da vi traf beslutningen 
ud fra de forudsætninger, vi 
fik fra det rådgivende fir a, 
var det den bedste løsning

 iljø æssigt og teknisk. Nu 
skal vi vurdere hvor  eget 
 iljøet og teknikken kan 
holde i forhold til økono i-
en. Vi kan udsætte sagen i fi-
re uger,  en jeg tror ikke, at 

vi finder en bedre 
løsning for  iljøet 
end den nuværen-
de, sagde han.

Fejli vesteri g
Ernst Christensen 
 ener deri od, at 
projektet skal 
droppes.

- Det er en fej-
linvestering. Jeg 
har  åske begået 
en fejl ved at være 
i od projektet he-
le tiden. Det gør 
det svært for fler-
tallet at følge  in 
indstilling, fordi så 
får Ernst jo ret, 
sagde Ernst Chri-
stensen.

- Man kan ikke 
bære, at Ernst får 
ret, så hellere lade 
skatteyderne beta-

le, sagde han.
Det fandt borg esteren 

nødvendigt at ko  entere.
t Ernst, du siger jo nej til 

det hele, så en gang i  elle  
 å du få ret. Det gør du  å-
ske også her. Men lad os væ-
re saglige og træffe den rette 
beslutning ud fra det rette 
grundlag, sagde Ole Lykke-
gaard Andersen.

Og han fik straks et svar.
- Jeg siger ikke nej til alt.

Jeg siger ja til det, jeg finder 
fornuftigt og nej til det ufor- 
nuftige, sagde Ernst Chri-
stensen.

Op på opfordring af Carl 
Laursen (S) ko  Ernst Chri-
stensen  ed sin opskrift for 
en løsning.

- Gjøl Renseanlæg skal 
renoveres eller  åske skal et 
nyt bygges. Angående van-
det bør Gjøl være selvfor-
synende, selv o  det også 
kræver investeringer, sagde 
han.

Alter ativer
Nu skal alternativerne til at 
lægge ledningerne undersø-
ges. Det kan være at  oder-
nisere de to ko  unale an-
læg på Gjøl. Angående vand-
forsyningen er det også en 
 ulighed at betale Gjøl Pri-
vate Vandværk for at over-
tage de ko  unale vand-
brugere på Gjøl.

Men tiden rinder ud.
- Vi skal hurtigt have fun-

det en løsning. Gjøl Vestre 
Vandværk kører bogstavligt 
talt på pu perne. Der skal 
ske noget i år, sagde Aage 
Toftegaard (V), so  også er 
for and for teknisk udvalg.

t i$
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•  Licitatio e  viser,
det vil koste  i mio.
Kr. at lægge e  spil
deva dsled i g fra
Gjøl til Aabybro.

•  Prise  for
e  va dled
 i g fra Aa
bybro til Gjøl

er 3,8 mio. kr.
me s e  a te 

 eled i g via Birkef-
se koster 1,6 mio. kr.

9 Gjøl Re sea læg
lever op til de miljø
mæssige krav. Me 
kommu e  betaler
100.000 kr. mere i
spildeva dsafgift
om året for åt få
va det re set på
Gjøl Re sea læg,
e d det vil koste at
få det re set på Aa
bybro Re sea læg.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Stor in estering i skole, SFO og børneha e
FRITTER: BSB får 
tilbud o  at købe 
fritidscenter

A   M a r t in  F randsen________
martin. randsen@nordjyske.dk

NØRHALNE: Byrådet har 
taget det første skridt i ret-
ning af at genne gå og  o-
dernisere sa tlige folkesko-
ler i ko  unen.

Første trin er en renove-
ring og udvidelse af Nørhal- 
ne Skole for 6,5  illioner 
kroner inklusiv placering af 
SFO’en ved skolen. Det be-
tyder, at Nørhalne Fritids 
Center på Vest arken ned-
lægges. Desuden er det tid-
ligere besluttet, at Børneha-

ven Regnbuen udvides til at 
kunne huse 1 0 0  børn, og det 
anslåes at koste 2,5  illioner 
kroner. Udvidelsen af bør-
nehaven betyder, at skolens 
boldbane bliver indskræn-
ket til en fodboldbane, da 
der også skal være plads til 
nye P-pladser langs Sanda- 
gervej sa t en ny legeplads.

Nørhalne Skole udvides 
 ed 750 kvadrat eter, her-
under 196 overdækkede kva-
drat eter.

Byrådet har nu bedt tekni-
kerne o  at gøre tegninger-
ne for skolen færdig, og der-
efter kan der sættes tidsplan 
for, hvornår byggeriet vil 
være færdig.

Projektet indeholder  e-
diatek sa t værelser til fysik, 
biologi, natur og teknik. Det 
skal sikres, at der senere kan 
skabes større sa  enhæng

 elle  indskolingens og 
skolefritidsordningens akti-
viteter.

Ekstra udvidelse
Udvidelsen o fatter ne lig 
også en placering af SFO’en 
ved skolen, og det betyder, at 
Nørhalne Fritids Center 
skal udbydes til salg og være 
 ed til f anciere skole- o- 
derniseringen.

På budgettet er der afsat 
2,5  illioner kroner til bør-
nehaven og fe   illioner 
kroner til skolen.

Men i anden o gang har 
byrådet efterko  et bru-
gernes ønske o  en større 
udvidelse af skolen, hvilket 
har udløst ekstra 130 kva-
drat eter og en ekstra reg-
ning 1,5  illioner kroner.

I forvejen har ko  unen 
fået et påbud fra Arbej ds il-

jøklagenævnet o  senest 1 . 
august at kortlægge støj-ni-
veau og akustik i Nørhalne 
Fritids Center, hvor der er 
proble er  ed lar en. 
Sa tidig har det vist sig for 
dyrt at rpnovere fritidscen-
tret, oplyser borg ester Ole 
Lykkegaard Andersen (V)-

Tidligere har kulturudval-
get besluttet, at i år 2 0 0 2  er 
det genne gangen af Aaby-
bro Skole, so  er på den 
ko  unale dagsorden.

Er st er imod
Derfor vil ko  unen høre 
Boligselskabet BSB, o  det 
er interesseret i at købe fri-
tidscentret. Men det er 
Ernst Christensen (FRP) 
i od.

- Jeg er i od salget af 
Vest arken 11 og forslaget 
o  at sælge det til ko  u-

nens venner fra BSB. Ejen-
do  en skal i offentligt ud-
bud, sagde Ernst Christen-
sen under byråds ødet ons-
dag aften.

Ole Lykkegaard Andersen 
gjorde op ærkso  på, at 
når der er tale o  en hen-
vendelse til et boligselskab, 
så behøver ejendo  en ik-
ke nødvendigvis at ko  e i 
offentligt udbud.

Ejendo  en er i følge 
den offentlige vurdering 
840.000 kroner værd,  ens 
en lokal ejendo s ægler 
 ener bygningen kan sælges 
for 550.000 kroner.

På opfordring af Ernst 
Christensen lovede borg e-
steren, at ko  unen selv-
følgelig vil sælge til højste 
 ulige pris.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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- Vi ha r m ed g læ de n o te re t 
os, a t m an næ sten Ikke kan  å  
a rm e ne  ned igen i N ørhalne 
e  te r  denne  b es lu tn ing  om  re-
n overing  go eks tra  udv ide lse  
a   skole, SFO og børnehave.

B o rg m e s  e r Ole L ykkeg a a rd
A nd e rsen  (V )

- Det e r d e jlig t a t have a rm e -
ne oppe. På e t tid s p u n k t så 
d e t ud til, a t de sku lle  b live  ne-
de. D et e r d e jlig t, d e r e r b levet 
set på p ro je k te t igen og set på 
v is ione rne.

L a rs  Jaco bsen  H asager, SF

- Det e r g læ de lig t, d e r e r en 
udv ik lin g  på vej i N ø rha lne  
med nye b ygge grun de  og in -
ves te ring  i skole, SFO og b ø r-
nehave. S idste gang g ik  vi t i l 
va lg  på a t bevare loka lsam -
 undene . Nu e r v i b eg yn d t a t 
gøre noget  o r  ikke a lene at 
bevare, m en også u dv ik le  lo -
ka lsam  undene .

Ja n  A nd e rsen  (V )

- D ette  byråd  ha r bevist, a t 
d e t e r ansva rlig t o ve r  o r  
kom m unens p o lit ik  m ed pas-
n in g sg a ran ti og god b ø rne -
pasning. I de  o rlø b n e   ire  å r 
h a r v i h ve rt å r u dv id e t e lle r 
bygge t en ny børnehave. Og 
d e t e r e t g o d t p ro je k t i N ør-
halne.

V iceb o rg m e s  e r
J ø rn  K ro g sg a a rd  (V )

- V i inve s te re r så skole, SFO 
og børnehave b live r både nu- 
tid s - og  re m tid ss ik re t.

F o rm a n d  fo r  k u l u ru d v a lg e  
K a rlo  Jensen  (V)

- Det e r  in t, hvis BSB køber 
Nørhalne  Fritids Center. Der 
m ang le r le je b o lige r i N ø rha l-
ne, og d e t v ille  væ re  in t  a t 
p lacere  dem  på V estm arken  
og på den m åde sprede dem  i 
s te d e t  o r  a t k lum pe  dem  
sam m en i kvarte rer, som  h u r-
t ig t   å r  e t e lle r and e t navn.

Inge Pedersen  (S)

Grande til salg
UNDERSKUD: Borg ester forsvarede 
prisstigning på bygge odning
A   Marti  Flra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

NØRHALNE: Onsdag 13. 
juni klokken ti udbyder Aa-
bybro Ko  une otte byg-
gegrunde syd for Vadu vej i 
Nørhalne til salg.

Det besluttede byrådet 
onsdag aften, og sa tidig 
forsvarede borg ester Ole 
Lykkegaard Andersen (V), 
hvorfor det har været nød-
vendigt at lade prisen på 
grundene stige fra 1 2 0  kro-
ner per kvadrat eter til 150 
kroner per kvadrat eter.___

- Vores udgifter til bygge-
 odningen er 1,4  illioner 
kroner. Hvis vi sælger alle 
grunde for 150 kroner per 
kvadrat eter, får vi 1 , 2   il-
lioner kroner ind igen. Der-
udover har vi haft udgiften 
til købet af jorden, så der er 
ikke ligefre  tale o  en 
guldgrube for ko  unen, 
sagde borg esteren.

U derskud
- Vi har et betydeligt under-
skud på denne bygge od-
ning, også fordi der skal an-
lægges en ny sta vej, sagde 
han.

Sa tidig pegede Ole Lyk-
kegaard Andersen på, at 
ko  unen har nogle for-
pligtigelser og regler at leve 
op til.

- 1  dag skal vi fastsætte en 
pris ud fra  arkedsvilkåre-
ne, og der er tilsyneladende 
en stor interesse for grunde-
ne, sagde han og understre-
gede, at de øvrige grunde i 
Nørhalne og de andre  in-
dre bysa fund stadig koster

1 2 0  kroner per kvadrat e-
ter.

Prisen for en ko  unal 
grund i Aabybro er 200 kro-
ner per kvadrat eter.

Attraktiv pris
Inge Pedersen (S) var enig i, 
at ko  unen skal have sine 
penge for grundene.

- Men jeg synes, at vi bør 
udbyde grundene i Aabybro 
og i de andre byer til sa  e 
pris. Desuden virker det lidt 
 ærkeligt, at vi pludselig 
sætter prisen op, sagde Inge

_ Pedersen, so  hellere vil ha-
ve reguleringen via takstbre-
ve.

Ole Lykkegaard Andersen 
forklarede, at den højere 
grundpris i Aabybro netop 
skyldes, at der hidtil alene 
har været interesse for den-
ne bys grunde.

Jørn Krogsgaard (V) sag-
de, at i forbindelse  ed byg-
ge odningen i Tho as- 
 indeparken i Aabybro blev 
prisen også sat op.

- Og 150 kroner per kva-
drat eter er stadig en  eget 
attraktiv pris og vil ikke 
stoppe udviklingen i N ør-
halne, sagde Jørn Krogs-
gaard.

SF’s Erik Ingerslev oply-
ste, at ko  unen skal kræve 
 elle  180 og 2 0 0  kroner 
per kvadrat eter, såfre t 
den skal holde udgifterne 
ved bygge odningen hje -
 e.

- Og når vi tager fat på et 
nyt o råde, er det rigtigt af 
byrådet at gå ind og vurdere 
på prisen i forhold til udbud 
og efterspørgsel, sagde han.

V

VT)
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Bomme for trafikken til  est
VENTETID: Nærbane i Lindhol  vil genere bilisterne ved Nørresundby
A   Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

A ÅBYBRO: Den ko  ende 
nærbane  elle  Lindhol  
og Skørping vil blive til stor 
irritation for den kørende 
trafik  elle  ko  unerne 
i vest og genne  Nørre-

sundby. Der vil bogstavligt 
talt bliver sat en bo  for tra-
fikken i genne snit otte 
gange i ti en, eller dobbelt 
så  ange gange so  i dag.

Det konkluderer øko-
no iudvalget i forbindelse 
 ed, at Nordjyllands A t 
har sendt placeringen af sta-

tionen i Lindhol  til hø-
ring.

Hver gang bo  ene er 
nede, tager det knapt tre  i-
nutter  ed det nuværende 
anlæg. Det betyder altså et 
stop for trafikken på Thi- 
stedvej i Nørresundby i  e-
re end 2 0   inutter hver ti-

 e.
- Vi har ikke så  eget at si-

ge til placeringen af statio-
nen. Men nærbanen vil be-
tyde en øget trafikbelastning 
af det øvrige vejnet i Nørre-
sundby og der ed en dår-
ligere afvikling af trafikken 
fra ko  unerne i vest, siger

borg ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V).

- Her ed øges behovet 
for en vestlig forbindelse 
over Li fjorden,  ener 
borg esteren,  en det 
spørgs ål vil SF’s Erik In- 
gerslev Larsen have debatte-
ret i byrådssalen onsdag.
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Nærbane ø er behov for 
ny vestli  vej over fjorden
TRAFIGÅLT: Jernbanebo  e vil genere busser og biler i Nørresundby
A   Marti  Fra dse ______
martin. randsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Den nye nærba-
ne i Lindhol  vil øge beho-
vet for en vestdig forbindelse 
over Li fj orden,  ener et 
flertal i byrådet og gør Aal-
borg Ko  une op ærk-
so  på dette i et brev.

Deri od blev et æn-
dringsforslag fra SF ikke 
vedtaget i byrådet onsdag af-
ten. Det var at bede Aalborg 
Ko  une o  at finde alter-
native ruter til busserne fra 
Nordjyllands Trafikselskab 
genne  Nørresundby, fordi 
jernbane-bo  ene på Thi- 
stedvej oftere vil være i brug 
so  følge af den ko  ende 
nærbane. Ellers vil det gå ud 
over køreplanerne.

Det var ellers Venstres 
Jørn Krogsgaard, so  under 
den lange debat o  Li -
fjordsforbindelser og trafik-
 uligheder gjorde op ærk-

so  på proble et for den 
kollektive trafik fra de nord-
vestlige oplandsko  uner 
til Aalborg,  en det var kun 
SF, so  ste te for sit eget 
forslag. Tilgengæld ste te 
partiet så i od flertallets 
udtalelse til Aalborg Ko -
 une i forbindelse  ed hø-
ringen o  placeringen af 
nærbane-stationen i Lind-
hol .

Værsgo* at ve te
Selve placeringen tager Aa-
bybro Ko  une ikke stil-
ling til. Fokus er rettet  od 
de trafikale konsekvenser 
ved, at togtrafikken genne  
Nørresundby øges, det bety-
der ne lig ekstra ventetid 
og bilkøer ved bo  ene på 
Thistedvej. Og det vil øge 
behovet for en vestlig vej 
over Li fjorden,  ener 
flertallet.

Deri od kan SF i Aaby-
bro ikke anbefale en vestlig

forbindelse, fre gik det af 
debatten efter et spørgs ål 
fra Carl Laursen (S) til SF’s 
holdning.

Erik Ingerslev Larsen (SF) 
 ener, at bo  ene på Thi-
stedvej alene vil føre til, at 
bilerne finder andre veje og 
benytter Viaduktvej og Sta-
tionsvej genne  Nørre-
sundby. Deri od er rute-
bilerne tvunget til at fasthol-
de køreplanen og der ed 
ruten på Thistedvej, og der-
for skal de have  ulighed 
for at ændre køreplanen til 
en anden rute,  ener Erik 
Ingerslev Larsen.

Det var netop SF’eren, 
so  havde ønsket sagen dis-
kuteret i byrådet, fordi han 
ikke  ener, at høringen o  
nærbanestationen intet har 
at gøre  ed en placering af 
en tredje Li fjordsforbin-
delse. Nærbanen er et anlig-
gende for Aalborg Ko  u-
ne,  ens fjordforbindelsen

er et regionalt spørgs ål og 
skal ses i et langt større per-
spektiv.

Holdningen undrede 
blandt andre Venstres Jørn 
Krogsgaard og Karlo Jensen.

De pegede på Aalborgs 
status so  regional hoved-
stad. Derfor er det vigtigt, at 
adgangen til Aalborg og 
dens institutioner og ar-
bejdspladser er ne  og lige-
til for oplandet, og at trafik-
ken ikke bliver en stopklods 
for udviklingen, og gør Ja - 
 erbugtko  unerne  in-
dre attraktive. De pegede på, 
at det er byrådets pligt ved 
enhver lejlighed at arbejde 
for en vestlig vej over Li -
fjorden.

Borg ester Ole Lykkega-
ard Andersen (V)  ente, at 
SF’eren benytter sig af en 
kaosteori - jo  ere kaos på 
vejen, desto  indre vil vejen 
blive benyttet.

•  Næ rbanen m e l-
lem L in dho lm  og 
Skørp ing tages i 
b rug  decem ber 
2 00 3 . Et å r t id lig e -
re åbne r s ta tion en  
i L ind ho lm  t il b rug  
 o r  de nuvæ rende 
4 9  tog . N år n æ rba -
nen åbne r e r t ra -
 ikken t i l  L indho lm  
110tog  o m d a g e n .
•  B om m ene på 
T h istedve j i N ø rre -
sundby v il så 
spæ rre  ve jen  i g en -
n em sn it o tte  g an -
ge i tim e n  m od  ire  
gange i dag.
•  H ver gang b om -
m ene e r nede, ta -
g e r d e t kna p t tre  
m inu tte r. Det e r e t 
s top   o r  tra  ik ke n  
på Th istedve j i m e-
re end 2 0  m in u tte r 
hver tim e.

Trafik fik ord
med på  ejen

D EBAT OM  N Æ R B A N E  0 6
V E J E

- Jeg  kan ikke  o rs tå , N ord -
jy llan ds  A m t har bes lu tte t, a t 
d e r ikke skal gennem  ø res  en 
V VM -redegøre lse  i  o rb in d e l-
se med e ta b le rin ge n  a   n æ r-
banen. Tænk på a lle  de gange, 
a t togene  v il køre gennem  
Nørresundby. Det h a r da en 
masse med m iljø  a t gøre, sag-
de Knud O gstrup  (V).

- En ves tlig   o rb in d e lse  over 
L im  jo rd e n  v il øge p riv a tb ilis -
m en. Det e r e r a ring en , a t 
hver gang d e r kom m er en ny 
m o to rve j, så øges den p riva te  
tra  ik . I ud la nde t h ar m an byg-
g e t m asser a   m o to rve je  med 
lange b ilkø e r t il  ø lge, sagde 
E rik Ingerslev Larsen (SF).

- Det e r e t p rob lem  a t køre 
t il A a lborg . D er e r køer og lan-
ge ven te tide r. Og n år  o lk  med 
a rbe jde  syd  o r  L im  jo rd en  be-
g yn de r a t sige, a t de ikke vil 
bo nord   o r  F jo rden på g rund  
a   tra  ikken , så har v i e t p ro -
b lem , sagde K arlo  Jensen  (V).

- A a lbo rg  e r reg ionens by, 
og d e t e r v ig tig t, v i kan be tje -

ne os a   dens ins titu tio n e r. 
Det e r byråde ts  p lig t a t gøre 
o pm æ rksom  på, a t v i h a r t ra -
 ika le  p rob le m e r m ed a t kom -
me t il reg ionens s tø rs te  by, 
sagde Jø rn  K rogsgaard  (V).

- En ves tlig   o rb in de lse  ove- 
L im  jo rd e n  v il  o rde le  t ra  ik -
ken t il og  ra  A a lbo rg , sagde 
Carl Laursen (S).

- J o   le re  bilkøer, des to  m e-
re  o ru re n in g . Og de 8 4  bus-
ser, som  hver dag a  g å r  ra  
A abybro, skal ho lde  og ven te  
ved je rnbane bom m en e , og 
ha lvde len  a   busserne e r to m  
me, sagde E rnst C hristensen 
(FRP).

- S am  u nd sø ko n om iske r 
d e t a lle rede  regn e t ud, a t det 
v il væ re bedre med en v e s tlig  
 o rb in de lse  end med en tu n -
nel, se lvom  d e t e r d y re re  at 
an læ gge den ves tlige   o rb in -
delse. Nu h a r vi b ed t om  a t  å 
set på de m iljøm æ ssige hen-
syn, sagde b o rg m e ste r Ole 
Lykkegaard  Andersen  (V ) om 
den tvæ rko m m u na le  a rbe jds -
g ruppe, som  han har sæ de i.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Valget faldt på lokal  andløsning *s w
RENT W åiiJ Et flertal i byrådet har vedtaget at opføre nyt vandværk og renseanlæg på Gjøl
A   Turit Skovborg_______
turit.skovborg@nordjyske.dk

GJØL: Efter en ti elang 
diskussion på et ekstraordi-
nært byråds øde skred by-
rådet onsdag til afste ning, 
og et flertal på 10 fra Ven-
stre og Fre skridtspartiet 
vedtog, at der skal etableres 
et vandværk til knap to  il-
lioner kroner og et rens-
ningsanlæg til fe   illioner 
kroner på Gjøl.

Alternativet var at etable-
re vand- og spildvandsled-
ninger til og fra Gjøl, og 
denne løsning ønskede et 
 indretal på fe  personer 
fra SF og Socialde okratiet, 
selvo  anlægsprisen her vil-
le være noget højere. Vand-

ledninger vil koste 3,78  il-
lioner kroner, og spildevan- 
desledningerne 9,2  illio-
ner kroner.

- Der er usikkerhedsfakto-
rer ved at placere et rense-
anlæg og lave vandboringer 
på Gjøl,  ens der deri od 
er en tryghed i at koble ko -
 unens vandværker sa -
 en. På den  åde kan der 
altid sikres rent vand til bor-
gerne, sagde Erik Ingerslev 
(SF).

Og han blev bakket op af 
Karl Schrøder (S), der pege-
de på proble er  ed fortsat 
at kunne pu pe rent vand 
op på Gjøl.

Det blev dog i ødegået af 
blandt andet Ole Her an- 
sen(V).

- Vandsituationen på Gjøl 
er ikke så dårlig, so  det 
u iddelbart så ud til i sin 
tid. Desuden vil en lang led-
ning fra Vild oseværket 
være et sårbart ele ent i 
vandforsyningen, åagde Ole 
Her ansen.

Billigere i drift
Et af argu enterne for at 
vælge den dyre etablerings-
løsning, var at ledningerne 
langvejs fra ville give lavere 
driftso kostninger.

Men at det skulle være en 
økono isk fordel,  ente 
borg ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) ikke.

- Det er svært at argu en-
tere for at vi skal vælge den 
dyre løsning. Jeg ved godt, at

ledningerne er billigere i 
drift,  en jeg  ener ikke, at 
besparelsen kan forrente de 
større o kostninger ved 
etableringen, sagde Ole 
Lykkegaard Andersen.

I byrådssalen blev der også 
talt o  ansvarlighed.

- Vi har ni  illioner kro-
ner afsat på budgettet, og 
det er vi nødt til at være an-
svarlige overfor. Hvis vi i ste-
det bruger 14,4  illioner 
kroner, så lader vi tingene 
skride uden at være øko-
no isk ansvarlige, sagde 
Jørn Krogsgaard (V).

Men Karl Schrøder  ente 
også, der var andre ansvar at 
tage.

- Vi skal også være ansvar-
lige for  iljøet, og det op-

prioriterer Socialde okra-
tiet, sagde Karl Schrøder.

Beslutningen o  ny vand-
forsyning og spildevand- 
afledning skulle foretages, 
fordi Gjøl Vestre Vandværk 
og Gjøl Renseanlæg er sane-
rings odne, og udregninger 
viste, at det ville blive for 
dyrt at renovere værkerne i 
forhold til at etablere nogle 
nye.

Ved beslutningen o  at 
etablere vandværk og rense-
anlæg på Gjøl blev det sa -
tidig vedtaget at annulere li-
citationen for udførelse af 
vand- og spildevandslednin-
ger til og fra Gjøl.
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Tredje Li fjordsforbindelse
Fra Karlo Jensen,
Kulturudvalgsformand og Am-
trådsmedlem,
Indius Jensens Vej, Aabybro
har vi modtaget følgende:

Under byråds ødet den 27. ju-
ni var der en god debat, o  den 
ny li fjordsforbindelse. Indtil 
denne debat, var vi  ange, der 
var af den opfattelse, at et enigt 
byråd ville støtte ethvert initia-
tiv til at få etableret en tredje 
forbindelse. Vi  åtte desværre 
konstatere, at vi har et parti, 
ne lig SF, so  er repræsente-
ret  ed to  edle  er, so  ik-
ke er enige  ed de øvrige fe -
ten. Når jeg siger desværre, 
skyldes det, at ko  unen i sin 
argu entation ville stå stærke-
re  ed et enigt byråd. For SF i 
Aabybro betyder det åbenbart 
 eget at holde fast ved de ga -
le SF dyder, så  eget, at Erik 
Ingerslev udtalte, at hvis vi får 
for gode  uligheder for at pas-
sere fjorden, når vi skal på ar-
bejde eller andet, so  f.eks. at 
få varer fre  til tiden, så får vi 
endnu flere biler på vejene.

I løbet af få år, bliver det 
næsten u uligt at passere fjor-
den, det er derfor  eget vigtigt, 
at vi alle yder en stor indsats for 
at få sat gang i debatten, og der-
næst truffet den rigtige beslut-
ning. Den rigtige beslutning  å 
være den såkaldte vestlige 
forbindelse. En forbindelse der 
vil afhjælpe trafikproble er for 
alle her i ko  unen, ja  hele 
Ja  erbugten, so  skal til 
Aalborg eller syd for fjorden.

Vi  å tage stor afstand fra 
Erik Ingerslevs udtalelser, hvor 
han ønsker kasos på vejene, for 
at undgå bilkørsel. Vi burde al-
le arbejde for at gøre  ulighe-
derne bedre for alle, der hver 
dag skal køre på vejene o -
kring Aalborg. Det betyder  e-
get for den enkelte, o  der skal 
bruges en ti e  ere på trans-
porten hver dag.

I Venstre i Aabybro vil vi gøre, 
hvad vi kan for at få den tredje 
forbindelse. Det skal selv-
følgelig være den vestlige.
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Byråd bør  tå  ammen omat lø e trafikproblemer
D E B A T

A f Karlo Je se  (V)______
Kulturudv lgsform nd
og  mtsrådsmedlem
Indius Jensensvej 21,
9440 A bybro

LIMFJORDSFORBINDEL
SE: Under byråd mødet den 
27. juni var der en god debat 
om den ny limfj ord forbin-
del e.

Indtil denne debat var vi 
mange, der var af den opfat-
tel e, at et enigt byråd ville 
 tøtte et hvert initiativ til at 
få etableret en tredje forbin-

del e. Vi måtte de værre 
kon tatere, at vi har et parti - 
nemlig SF - der er repræ en-
teret med to medlemmer, 
 om ikke er enige med de øv-
rige femten.

Når jeg  kriver “de vær-
re”,  kylde  det, at kommu-
nen i  in argumentation ville 
 tå  tærkere med et enigt by-
råd. For SF i Aabybro bety-
der det åbenbart meget at 
holde fa t ved de gamle SF- 
dyder. Så meget, at Erik In- 
ger lev udtalte, at hvi  vi vi 
får gode muligheder for at 
pa  ere fjorden, når vi  kal 
på arbejde eller andet,  om

for ek empel at få varer frem 
til tiden,  å får vi endnu flere 
biler på vejene.

I løbet af fa år bliver det 
næ ten umuligt at pa  ere 
fjorden, det er derfor meget 
vigtigt, at vi alle yder en  tor 
ind at  for at få  at gang i de-
batten og dernæ t truffet 
den rigtige be lutning.

Den rigtige be lutning må 
være den  åkaldte ve tlige 
forbindel e. En forbindel e 
der vil afhjælpe trafikpro-
blemer for alle i kommunen
- ja, hele Jammerbugten - 
der  kal til Aalborg eller  yd 
for fjorden.

Vi må tage  tor af tand fra 
Erik Inger lev  udtalel er, 
hvor han øn ker kao  på ve-
jene for at undgå bilkør el. 
Vi burde alle arbejde for at 
gøre mulighederne bedre 
for alle, der hver dag  kal kø-
re på vejene omkring Aal-
borg. Det betyder meget for 
den enkelte, om der  kal 
bruge  en time mere på 
tran porten hver dag.

I Ven tre i Aabybro vil vi 
gøre, hvad vi kan for at få 
den tredje forbindel e. Det 
 kal  elvfølgelig være den 
ve tlige.

Ko  unen  elder  inkavler til politiet
Af Marti  Fra dse _______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Kommunen
melder en pel dyravler til 
politiet for ikke at muge ud 
blandt dyrene mind t én 
gang om ugen.

Det er et enigt tekni k ud-
valg,  om har be luttet at an-
melde minkavleren.

Derimod er det alene et 
flertal i udvalget, der mener, 
at fremover behøver lignen-
de politianmeldel er ikke at 
blive behandlet af politiker-
ne, men kan foretage  af for-
valtningen alene.

Det er kommunen,  om

har til yn pligt og  kal  ikre, 
at bekendtgørel erne om 
peldyrfarme bliver over-
holdt. Bekendtgørel e num-
mer 12 fra 1992  iger, at der 
 kal ren e  i, under og om-
kring burene mind t én gang 
om ugen, eller  kan der van-
ke bøde traf.

Og allerede i februar hav-
de kommunen indkaldt til et 
møde med repræ entanter 
fra området  pel dyravlere, 
fordi udmugning og bekæm-
pel en af fluer ikke var god 
nok. Bagefter  krev kommu-
nen til alle avlerne, at der i år 
er uanmeldte kontrolbe øg.

Den omtalte pel dyravler

"En politian
 eldelse er et 
 eget dra a
tisk skridt at fo
retage overfor 
borgerne."
A ge Tofteg  rd (V),
form nd f i r  teknisk
udv lg

fik et af di  e be øg i april, og 
det blev kon tateret, at ud-
mugningen ikke blev udført 
til trækkeligt, og ejeren fik 
en advar el.

Men heller ikke ved et nyt 
uanmeldt be øg i juli var ud- 
mugning -hyppigheden 
overholdt, hvorfor et enigt 
tekni k udvalg har meldt av-
leren til politiet.

Forvalt i ge s a svar
De uden be luttede et fler-
tal i udvalget be tående af 
Ole Herman en (V), Ern t 
Chri ten en (FRP), Erik In- 
ger lev (SF) og Karl Schrø-
der (S), at fremover behøver

lignende  ager ikke blive be-
handlet i udvalget. Forvalt-
ningen kan  elv indgive poli-
tianmeldel e.

- Forvaltningen er mere 
uvildig i den  lag   ager, end 
de enkelte medlemmer af 
det politi ke udvalg, hvor 
man kan frygte, at der kan 
blive  kelet til hvem, der  kal 
anmelde , om der en be-
kendt eller ej,  iger Em t 
Chri ten en  om forklaring 
på  in holdning.

- Dette er ikke en be kyld-
ning, men en forebyggel e 
mod, at  ådanne uheldige 
ting kan op tå, under treger 
han.

Derimod mener mindre-
tallet be tående af de re te-
rende Ven tre-medlemmer, 
Aage Toftegaard, Jan Ander-
 en og Knud Og trup, at det 
 kal være politikerne,  om 
 kal tage  tilling til politian-
meldel erne.

- Der bør altid være en 
vurdering og en part høring. 
Der kan jo være und kyld-
ninger,  om er væ entlige år-
 ager til, at tingene ikke er i 
orden. En politianmeldel e 
er et meget dramati k  kridt 
at foretage overfor borger-
ne,  iger udvalget  formand, 
Aage Toftegaard,  om alt å 
kom i mindretal.
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SF i od besparelse 
på rengøring
NEJ TAK:  mlægning vil berøre mange ansatte
Af Marti  Fra dse _______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: SF kan ikke gå 
ind for en omlægning af den 
kommunale rengøring,  om 
vil betyde, at der  kal  pare  i 
et omfang, der  varer til fire 
fuldtid  tilinger.

Det oply er byråd med-
lem Erik Inger lev Lar en 
(SF),  om måtte melde afbud 
til økonomiudvalget  møde, 
hvor det blev be luttet, at en 
kon ulent  kal gennemføre 
omlægningen af rengørin-
gen i de kommunale in titu-
tioner og bygninger.

Det er af flertallet be lut-
tet, at der  kal  pare  800.000 
kr. årligt via en omlægning 
af den kommunale rengø-
ring. Den  kal gennemføre  
ved nye arbejd gange, efter-
uddannel e og indkøb af nyt 
ud tyr.

Skal løbe stærkere
- Vi kan ikke gå ind for en 
be parel e  varende til fire 
fuldtid  tillinger. Be parel-
 en vil berøre langt flere an-
 atte, da  tort  et ingen har 
fuldtid  tillinger på dette 
område,  iger Erik Inger lev 
Lar en.

- Mange vil blive be kåret i 
timetallet, og det kan bety-
de, at de ikke arbejder til-
 trækkeligt til at kunne fa 
under tøttel e ved arbejd -
lø hed. De uden er vi ikke 
intere  eret i, at folk  kal til 
at løbe vold omt meget 
 tærkere for at opnå be pa-
rel erne,  iger han.

De fire fuld tid  tillinger 
 kal i vide t mulig omfang 
 ke ved naturlig og frivillig 
afgang i tæt  amarbejde med 
den pågældende arbejd -

plad . Ned kæringen  kal 
koordinere  på tvær  af hele 
den kommunale rengøring -
 ektor i  tedet for hver for 
 ig i de enkelte in titutioner.

Der  kal bruge  450.000 
kr. på indkøb af ny ma kiner 
og ud tyr  amt 300.000 kr. til 
kur er, opfølgning og kon-
 ulenthonorar. Derfor vil 
der gå et år inden den ven-
tede årlige be parel e på 
800.000 kr. vil  lå helt igen-
nem.

"Vi kan ikke gå ind for en 
besparelse svarende til fi
re fuldtidsstillinger. Be
sparelsen vil berøre langt 
flere ansatte, da stort set 
ingen har fuldtidsstillinger 
på rengøringso rådet/'
Byrådsmedlem, Erik Ingerslev L r-
sen (SF)

/ O 6  Z S - S  Å o d /

S F  er i od o læ gningen af ko  unens rengøring, fordi 
den vil betyde, at de ansatte skal løbe stæ rkere for at 
holde sa  e niveau,  en for fæ rre penge, a r k i v f o  o : h e n r i k b o
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Skatten holdes i ro
BUDGET: Højere grundskyld, besparelse og penge
fra kommunekassen kan blive aktuel
A f Marti  Fra dse _______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Selv om kom-
munen mangler omkring ot-
te millioner kroner i at få 
næ te år  budget til at hænge 
 ammen med det nuværen-
de  erviceniveau,  kal kom-
mune katten holde  i ro.

Det er meldingen fra Ven-
 tre, Socialdemokratiet, SF 
og Frem kridt partiet efter 
weekenden  budget eminar 
på Skallerup Klit Feriecen-
ter, og inden budgetfor-
handlingerne for alvor tager 
fart.

Tilgengæld er en højere 
grund kyld et af værktøjer-
ne,  om vil blive inddraget i 
forhandlingerne.

Udgang punktet er, at 
kommunen mangler cirka 
8,3 millioner kroner i at 
kunne tilbyde borgerne 
 amme  ervice og å næ te år 
og financiere et anlæg bud-
get på 20 millioner kroner.

Og budget eminaret  ori-
entering om kommunen  
til tand ændrede ikke den  i-
tuation  ynderligt,  elv om 
de manglende penge kan 
 vinge mellem 7,5 og 10 mil-
lioner kroner alt afhængig 
af, hvordan kommunen  tal 
gøre  op.

Byrådet   tore parti, Ven-
 tre, er imod, at de de mang-
lende penge  kal finan iere  
med højere  kat og grund-
 kyld.

- Vi må  tramme op på 
drift budgettet og  pare på 
 erviceniveauet,  iger borg-
me ter Ole Lykkegaard An-
der en (V).

- Anlæg budgettet lægger

ikke op til, at man kan finde 
de  tore be parel er. Vi me-
ner, at de  tore po ter med 
moderni ering af folke ko-
len og renovering af Ø ter-
gade i Aabybro  kal gen-
nemføre . Må ke kan man 
ud kyde  må po ter  om an-
læg af en Salthal,  iger borg-
me teren.

Socialdemokra-
terne vil heller ik-
ke  pare på  kole-
området og mener, 
at og å børnepa -
ningen  kal undgå 
be kærel er.

- Vi er en 
kommune i 
væk t. Det har 
vi  at et på, og 
det ko ter alt å og-
 å penge indenfor 
før t og fremme t 
 koleområdet og 
børnepa ningen, 
 iger gruppeformand Eva 
Rytter (S).

simili
•  Aabybro Kommu-
ne   katteprocent 
er 21.

•  Den kommu-
nale qrund- 
 kyld er 10 
promille.
•  Det tekni-

 ke ba i bud-
get for 2002 med et 
anlæg budget på 20 
mio. kr. vi er, at 
kommunen mangler 
cirka 8,3 mio. kr.

(ral®

Højere gru dskyld
Men der  kal  e  på kommu-
nen  drift for at finde områ-
der, hvor der kan  pare  og 
eventuelt finde  anlæg, der 
kan ud kyde , mener Social-
demokratiet.

- Det er vi nødt til,  om  i-
tuationen  er ud nu. Vi kan 
ikke finan iere de otte mil-
lioner kroner fuldt ud ved at 
tage pengene i kommune-
ka  en. Men det kan komme 
på at tale at tage lidt af ka -
 en,  iger Eva Rytter,  om 
heller ikke vil udelukke, at 
det kan blive aktuelt at for-
høje grund kylden.

I  å fald kan Socialdemo-
kratiet regner med SF’  to

 temmer i byråd  alen.
SF vil  om udgang punkt 

nemlig bevare det nuværen-
de  erviceniveau, og derfor 
er det nødvendigt at øge 
kommunen  indtægter.

- Det  kal  ke ved at bringe 
kommunen  grund kyld -
promille op i nærheden af de 
13,5 promille,  om grund-

 kylden er på 
land plan, eller de 
15,5 promille, den 
er i gennem nit i 
kommunerne i 
Nordjylland  Amt, 
 iger Erik Inger - 
lev Lar en (SF).

Frem kridt par-
tiet  Ern t Chri-
 ten en deltog ik-
ke i budget emina-
ret på Skallerup 
Klit Feriecenter.

-Jeg øn ker ikke 
at deltage, når det 

holde  uden for kommunen  
græn er. Hvorfor ko te på 
det andre  teder, når vi har 
rigeligt med egnede lokaler 
her i kommunen,  pørger 
han.

Em t Chri ten en  for-
handling oplæg er klart. De 
manglende penge betyder 
reducering på driften og an-
læg budgettet, indtil ind-
tægter og udgifter hænger 
 ammen.

- De penge, man ikke har, 
kan man ikke bruge,  iger 
han.

- Når man  tår og mangler 
otte millioner kroner, er det 
fuld tændig tåbeligt at bruge 
tre millioner kroner på at 
renovere Ø tergade i Aaby-
bro,  iger han.
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Vigtigt  ed effektive ko  unale afdelinger
ANALYSE: Naturligt at der hele tiden er hånd i hanke med offentlige ressourcer, mener Eva Rytter (S)
A f Marti  Fra dse _______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO:- Det er vigtigt, 
at der på alle virk omheder, 
private og offentlige, hele ti-
den bliver  et på, hvordan 
arbejdet udføre , og om re -
 ourcerne bruge  fornuftigt, 
 iger Eva Rytter (S).

Baggrunden er, at SF’  
Erik Inger lev Lar en i 
NORDJYSKE tir dag tager 
af tand til flertallet af politi-
kerne  planlagte omlægning 
af den kommunale rengø-

ring, der vil give en årlige be-
 parel e på 800.000 kroner.

Be parel en  varer til, at 
fire fuldtid  tillinger  kære  
væk.

- Vi  kal løbende  e på, om 
der er mulighed for at effek-
tivi ere og rationali ere, for-
di den offentlige  ektor hele 
tiden bliver målt udfra de 
ydel er,  om private virk-
 omheder tilbyder,  iger Eva 
Rytter.

- Og analy en vi er rent 
fakti k, at der indenfor den 
kommunale rengøring i Aa-

"Vfkan ikke ba
re læne os tilbage 
eg sige, at det 
skal køre videre, 
so  det altid har 
gjort, for så har 
et flertal pludse
lig besluttet, at 
arbejdet skal ud
liciteres."
Ev  Rytter

bybro yde  et godt arbejde. 
Tallene vi er, at det private 
arbejd marked ikke kan gø-
re arbejdet billigere,  iger 
Eva Rytter.

Analy en vi er nemlig, at 
en omlægning af den kom-
munale rengøring vil give en 
 tørre be parel e end ved en 
udli citering af opgaverne.

Eva Rytter peger på, at 
analy en vi er, hvor mange 
timer der bruge  til de en-
kelte opgaver, og at der er 
for kelle i forbruget af time-
tal fra in titution til in titu-

tion. Men den danner og å 
et billede af, hvilke forhold 
de an atte har.

- Analy en fortæller, at der 
bruge  forældede materialer 
og red kaber. Derfor er det 
og å vigtigt, at vi  om nu 
 ætter penge af til nye red-
 kaber og materialer  amt 
efteruddannel e,  å vi und-
går ned lidning og dårligt 
arbejd miljø,  iger Eva Ryt-
ter.

- Vi vil ikke løbe fra, at der 
er tale om en be parel e in-
den for den kommunale ren-

gøring, men den vil blive 
gennemført i  amarbejde 
med de an atte,  iger Eva 
Rytter.

Så vidt muligt  kal det  ke 
ved frivillig afgang.

- Vi kan ikke bare læne o  
tilbage og  ige, at det  kal 
køre videre,  om det altid 
har gjort, for  å har et flertal 
plud elig be luttet, at arbej-
det  kal udlicitere . Og for 
Socialdemokratiet er det 
vigtigt at bevare arbejdet i 
kommunalt regi, under tre-
ger Eva Rytter.

Eva R y tte r  (S): - V i kan ikke 
løbe fra, at der er taie o  
en besparelse.
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Forberedelser til valget
AABYBRO: Politikerne er 
klar over, at kommunalval-
get nærmer  ig, og på by-
råd mødet on dag aften 
 kulle de vedtage en valg-
be tyrel e. Og lige om ved 
 ene te byråd valg kommer 
den til at be tå af øko-
nomiudvalget.

Det er Ole Lykkegaard 
Ander en (V), Jørn Krog - 
gaard (V), Dorthe Peder en 
(V), Carl Laur en (S), Eva 
Rytter (S), Erik Inger lev 
Lar en (SF) og Ern t Chri-
 ten en (FRP).

Borgme teren er født for-
mand, men  byrådet udpe-

gede Eva Rytter  om næ t-
formand. Stedfortrædere er 
Karlo Jen en (V), Aage Tof-
tegaard (V), Knud Og trup 
(V), Jan Ander en (V), Inge 
Peder en (S), Jørgen Helium 
(S) og Lar  Ha ager (SF).

Valgbe tyrel en  kal mod-
tage og godkende kandidat-
li ter  amt anmeldel er af li-
 teforbund og valgforbund. 
Den  kal og å  tå for optæl-
lingen af af temningen og 
opgørel en af valget.

De uden har byrådet ud-
peget i alt 41 valg tyrere og 
tilforordnede til valget 20. 
november. De fordele  på

af temning  tederne i Aaby-
bro, Bier ted, Nørhalne, 
Birkel e og på Gjøl. Ven tre 
har udpeget 22 tilforordne-
de, Socialdemokratiet 12, SF 
fem og Frem kridt partiet 
to tilforordnede.

Til at tage mod brev tem-
merne i borgerne  hjem el-
ler på plejehjem har byrådet 
udpeget Alice Ju te en fra 
Ven tre  bagland og Bent 
Jen en, formand for Social-
demokratiet,  amt Flem-
ming Guldberg og Inger 
Rohde fra den kommunale 
admini tration.
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BIERSTED

Flertal indstiller
tilbygning
til Fristedet
■  Et fle r ta l i ø ko  om iud va l-
g e t ha r fu lg t f le r ta lle t  I k u ltu r-
u dva lg e t og i dstille r, a t d e r 
bygges 9 6  kva d ra tm e te r på 
S FO 'e   F ristede t på S u  dby-
vej i B iersted.

F le rta lle t me er, a t t ilb y g -
 i ge  skal b ruges a f SFO 'e  , 
m e s de  uvæ re  de  SFO-lo- 
ka le r skal b e  y ttes  a f bø r e -
have  Ker ehuset.

De to  i s t itu t io  e r skal så 
sk iftes  t il a t b ruge  F ristedets  
s to re  sal.

Bør ehave s  uvæ re de 
loka le r ved sko le  sæ ttes til 
salg.

Dog va r ø ko  om iudva lge ts  
Erik I gers lev Larse  (SF) 
im od.

SF me er, a t d e r i s tedet 
skal op fø res e   y bør ehave 
i t ils lu t i g  t il a rea le t ved Fri-
s tedet, og a t  ybyg i ge   
skal be  y ttes  a f Ker ehuset.

M S  Y

Erik Inger lev 

A A BYB RO

Forkert foto
■  Ved e  fe jl b rag te  avise  i 
g å r e t fo rk e rt fo to  a f SF’s by-
rådsm edlem , Erik I gerslev, i 
fo rb i de lse  med a rtik le   om 
SF's udga  gspu  k t fo r  fo r -
ha  d li ge r e  om  kom m u e s  
budget.

D e rfo r ile r vi s traks  ¡ ed d e t 
re tte  fo to  a f Erik I gerslev.
iV  5  X o / f t - Z - G v /



Første sværdslag om næste års budget
Af Marti  Fra dse _______
marti .fra d5e @ ordjvske.dk

AABYBRO: De før te  pora-
di ke  værd lag om kommu-
nen  budget 2002 fandt  ted 
on dag aften på byråd -
mødet, og de reelle forhand-
linger om, hvordan politi-
kerne kan finde de manglede 
10 millioner kroner, er tyde-
ligvi  i gang.

Partierne kan nu komme 
med ændring for lag, inden 
budgettet  kal 2. behandle  i 
økonomiudvalget 3. oktober 
og i byrådet 10. oktober.

Budgettet blev on dag 1. 
behandlet og  endt videre til 
2. behandlingen.

Oplægget til forhandlin-
gerne indeholder for lag til 
be parel er for 4,4 millioner 
kroner på kommunen  drift 
og én million kroner på an-
læg opgaver. De uden  kal 
under kuddet på cirka 10 
millioner kroner i oplægget 
finan iere  ved tage af kom-
munen  ka  e. Dermed er 
der lagt op til, at det nuvæ-
rende  erviceniveau overfor 
kommunen  borgere ikke 
kan føre  videre.

I byråd  alen on dag oply-
 te borgme ter Ole Lykke- 
gaard Ander en (V), at der i 
et enkelt år kan tage  af ka -
 en til at dække et under-
 kud, men det er ikke hold-
bart i flere år.

- Kommunen har en me-
get  tor væk t på drift bud-
gettet på 3,1 procent, men  
aftalen mellem Kommuner-
ne  Land forening og rege-
ringen  iger, at væk ten i 
kommunerne må være 1,3 
procent,  agde Ole Lykkega- 
ard Ander en.

- Der er ingen i byrådet,

 om  yne , det er rart at 
 kulle  kære i budgettet, 
men  amtidig er vi alle enige 
om at vore  indtægter og ud-
gifter ikke hænger  ammen, 
og derfor må der rette  til, 
 agde han.

Erik Inger lev under tre-
gede SF’  holdning om, at 
under kuddet ikke alene 
 kal dække  med be parel-
 er.

- Vi  er det  om en udvik-
ling af kommunen, at den 
har en  tor væk t. Og i afta-
len mellem Kommunerne  
Land forening og regerin-

gen er tale om et land gen-
nem nit. Nogle kommuner 
ligger over 1,3 procent, an-
dre under,  agde Erik In-
ger lev.

- Det er  elvfølgelig be-
kymrende, at vore  indtæg-
ter ikke  tår mål med væk-
 ten. Men har vi fået mange 
flere borgere, og det har 
 kabt behov for flere dag-
in titutioner, og det er med 
til at trække vore  væk t i 
vejret,  agde han.

Socialdemokratiet  grup-
peformand, Eva Rytter, nø-
jede  med en enkelt kom-

mentar til budgettet.
- Vi må kon tatere, at der 

ikke er balance mellem ind-
tægter og udgifter,  agde 
hun og lagde lige om SF op 
til forhandlinger med Ven-
 tre om et budgetforlig.

Det kan Ern t Chri ten-
 en (FRP) dog umiddelbart 
ikke være med til.

- Jeg kan ikke godkende 
budgettet,  å længe renove-
ring af Ø tergade i Aabybro 
for tre millioner kroner  tår 
på anlæg budgettet,  agde 
han.

mailto:martin.frand5en@nordjvske.dk


SFO bliv r til  n børn hav 
¡ 0 4

UENIGfjE : Megen debat om institutionerne i Biersted
A f  Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

BIERSTE : Lige til flertal- 
lets vedtagelse i byrådet var 
der megen debat om fremti-
den for børnehaverne Ker-
nehuset og Bjessingbo samt 
SFO’en Fristedet i Biersted.

Flertallet med Venstre, 
Socialdemokratiet og Frem-
skridtspartiet vedtog, at 
SFO’en Fristedet på Sund-
byvej i Biersted skal over-
drage sine lokaler til børne-
haven Kernehuset.  og skal 
begge institutioner dele Fri-
stedets store sal på 96 kva-
dratmeter. Samtidig skal der 
bygges 100 kvadratm eter til, 
og i nybygningen skal SFO- 
IFen så holde til.

- Efter mange forhandlin-
ger og m øder er der fundet 
en løsning, som giver Kerne-
huset bedre forhold både 
ude og inde samt Bjessingbo

et lavere børnetal, som de 
ønsker sig, sagde Karlo Jen-
sen (V).

Pla s u nyttes
-  er er mange m uligheder i 
Fristedet, plads til 112 børn 
og 350 kvadratmeter, som 
kan udnyttes bedre.

M ed tilbygningen bliver 
der plads til 160 børn, og 
Fristedet bliver benyttet af 
cirka 30 SFO-børn og 10 
børn, som har klippekort. 
 erm ed er rigeligt plads til 
Kernehusets 50 børn, SFO- 
børnene og nogle af Bjes- 
singbos børn.  ermed får vi 
udnyttet Fristedets megen 
plads og gode udeforhold 
meget bedre, konstaterede 
K arlojensen.

Partifællen Knud Ogstrup 
supplerede med, a t Ung-
domsklubben fortsat kan 
benytte sine lokaler i Friste-
det.

SF er i mod ændringen af 
Fristedet og vil hellere have 
bygget en ny børnehave i 
samme område.

- G år vi tre og et halvt år 
tilbage, var der mange kræf-
ter i Biersted, som kæmpede 
for, at byen skulle få en or-
dentlig SFO.  er var et øn-
ske om at skabe et fristed for 
de store børn. Og indtil by-
rådet i 1998 besluttede at 
bygge Fristedet, benyttede 
m an en ældre bygning som 
SFO, sagde Erik Ingerslev.

Skræmmer
H an frygter, at placeringen 
af en børnehave ved SFO’en 
vil skræmme flere af de store 
børn  væk.

- M an vil yderligere un-
dergrave SFO’en og sørge 
for, a t flere af de store ikke 
vil benytte den, sagde Erik 
Ingerslev.

 en holdning kunne Kar-

lo jensen  ikke forstå.
- SFO-børn og børneha-

vebørn er placeret tæ t på 
hinanden i andre institutio-
ner i kommunen, sagde han.

Kil e til forslag
Jørgen Helium  (S) huskede 
også, at Fristedet skulle være 
et sted for de store børn.

- M en de har desværre ik-
ke fundet derud.  e to bør-
nehaver i Biersted er meget 
træ ngt med plads, og samti-
dig er der rigeligt plads i Fri-
stedet, sagde Jørgen H el-
ium.

- Vi har taget os tid til at 
tale med alle institutioner 
flere gange.  ette forslag er 
kom m et fra skolen, og det er 
ikke noget, som et flertal i 
kulturudvalget har trukket 
ned over hovedet på nogen, 
understregede Jørgen H el-
ium.

 e t kunne Erik Ingerslev

dog ikke se ud af sagens bil-
ag-

-  er står ikke nogle ste-
der, det er skolens forslag. 
 er står, skolen har taget til 
efterretning, at et flertal i 
udvalget ønsker denne løs-
ning, mens skolen ønsker en 
ny børnehave, understrege-
de Erik Ingerslev.

Jørgen Helium  holdt 
dog på sit.

- Forslaget er ikke 
frem kom m et på nogle 
af m øderne med skolen, 
m en forslaget er kom m et fra 
skolen til vores skoleinspek-
tør, sagde han.

Eva Rytter (S) understre-
gede, det ikke behøver a t væ-
re negativt, at sagen har 
trukket ud, og at der har væ-
re t holdt mange møder.

-  et viser, at vi har været 
lydhøre, og at der har været 
dialog, sagde hun.

•  Børnehaven Ker-
nehuset flytter op i
Friste et på Sun -
byvej, som får en til-
bygning på ca. 100
kva ratmeter til
SFO'en.
•  Tilbygningen vil

koste 1,3 mio. kr.
Kernehuset på
Stationsvej
skal sælges og

er vur eret til
ca. 6 0 0 .0 0 0  kr. I

bu get 2001 sat
2 0 0 .0 0 0  kr. af til
sagen.
•  Den manglen e fi-
nansiering på ca.
5 0 0 .0 0 0  kr. er ikke
frigivet, først u ar-
bej es  etailprojekt.
Tilbygningen skal
være fær ig 1. janu-
ar 2 0 0 2 .

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Fir  forsk llig  forslag til budg t 2002
VÆRK TØ JEfe Besparelser, øgede indtægter og udskudte anlægsopgaver er blandt mulighederne
A f  Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO:  et er blevet 
sværere at opnå et bredt for-
lig om kommunens budget 
2002, efter at byrådets fire 
partier har fremlagt deres 
ændringsforslag.

 et m ener borgmester 
Ole Lykkegaard Andersen

(V).
-  et er blevet sværere at 

opnå et bredt forlig, men det 
er endnu ikke umuligt, siger 
han.

Udgangspunktet var et 
underskud på cirka 10 mil-
lioner kroner, men ved byrå-
dets første behandling af 
budgettet onsdag' i sidste uge 
blev der lagt op besparelser

for 4,4 millioner kroner på 
kommunens drift og én mil-
lion kroner på anlægsopga-
ver.

Un ersku 
 ermed m angler der 4,9 
m illioner kroner i, a t ind-
tægter og udgifter hænger 
sammen næste år, m ens an-
lægsbudgettet er rekordstort
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på knapt 24 m illioner kro-
ner. Og det er ud fra dette, at 
de enkelte partier nu er 
kom m et med deres æn-
dringsforslag.

Mens Venstre vil dække 
underskuddet ved at holde 
fast i besparelserne og tage 
næsten fem m illioner kroner 
i kommunekassen næste år, 
er både Socialdemokratiet

og SF imod at gennemføre 
alle besparelser.

 e to  partier er enige om, 
at daginstitutioner, biblio-
tek og Aabybro Hallen skal 
gå fri og har derudover for-
skellige holdninger til flere 
af de foreslåede besparelser.

 esuden vil begge partier 
hæve grundskylden. SF vil 
også tage penge i kom m une-

kassen, mens Socialdemo-
kratiet vil dække underskud-
det ved også at udskyde an-
lægsopgaver.

Fremskridtspartiets Ernst 
Christensen fastholder i sit 
ændringsforslag, at renove-
ringen af Østergade i Aaby-
bro for tre m illioner kroner 
skal tages af anlægsbudget-
tet.

SF vil hæve gru dskyld
NIX: Nej til besparelser på rengøring og institutioner
AABYBRO: SF kan ikke gå 
ind for besparelser på dagin- 
situtioner, og partiet vil øge 
kommunens indtægter ved 
at sætte grundskyldspromil-
len i vejret.  e t er to af 
punkterne i SF’ ændrings-
forslag til budget 2002.

SF vil forhøje grundskyl-
den med fem promille til 10 
promille.  et vil give en ind-
tægt 3,3 m illioner kroner 
om året, oplyser Erik Ingers- 
lev(SF).

 esuden vil SF spare an-
sættelsen af en opsøgende 
ungdomsmedarbejder, sva-
rende til en mindreudgift på 
400.000 kroner.

M en ikke alle penge skal 
bruges til at finansiere det 
underskud, der optræder i 
budget 2002 efter 1. behand-
lingen onsdag i sidste uge.

Blandt andet vil SF have sonaiet
/ )  cj  Å , é  / c  -

fjernet den besparelse på én 
million kroner på kultur-
udvalgets område, som der 
var lagt op til ved første be-
handlingen af budgettet.

 erm ed m ener SF, at dag-
institutioner, bibliotek, ung-
domsskole og Aabybro H al-
len skal undgå at skære 2,22 
procent i deres budget næste 
år. Tværtim od vil SF have 
sat ekstra 100.000 kroner af 
til den kommunale ung-
domsskole.

- Vi kan heller ikke gå med 
til besparelsen på 850.000 
kroner ved omlægning af 
den kommunale rengøring. 
Vi er med på, at der skal kø-
bes nyt m ateriel og even-
tuelt omlægges til andre ar-
bejdsrutiner, m en vi er 
imod, a t arbejdsbyrden skal 
øges via nedskæringer i per-
sonalet, siger Eriklngerslev.

~  O V  {

 et betyder, at SF regner 
med en m indre besparelse 
på 600.000 kroner på dette 
område.

Efter SF’s ændringer er 
der på budgettets bundlinie 
et underskud 2,9 millioner 
kroner.

- Og det beløb skal fi-
nansieres af kassen, siger 
Erik Ingerslev fra SF, som ik-
ke vil beskære yderligere i 
anlægsbudgettet.

Partier lægger op til for-
handlinger, m en Erik In-
gerslev kan ikke komme 
med et fingerpeg om, der 
bliver et bredt forlig eller ej.

-  et er op til borgm este-
ren  og Venstre. Med ni ud af 
17 m edlem m er i byrådet har 
Venstre jo flertallet, siger 
Erik Ingerslev.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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VI INDBYDER ALLETIL

I NORDJYLLANDS MEDIECENTER
DEN 9. OKTOBER 2001 KL. 19.00-22.00
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gennem Røde Kors-afdelingen i 
Aabybro på tlf. 98 24 32 40. Man 
kan også melde sig som indsam-
ler på Røde Kors' hjemmeside: 
www.redcross.dk/indsamling

Gymnastikforening
ig tilbyde baner
ielse til:
7 - Poul Klitgaard 98 24 34 72

BLISTEN
INE ER EN REALITET
vrn er lande ,
a  gå på vingerne.
fu dsi teresserede perso er, 
rområder, der er villig til at

JYTTE DREJER FORTÆLLER
»Om sit liv med Medierne m.v.«

Foredrag på Aabybro Plejecenter, Anlægsvej, Aabybro

Tirsdag den 16. oktober kl. 19.00
Pris incl. Kaffe med kringle kr. 50r 

Alle er velkomne
Arrangører: Brugerrådet i Aabybro og Ældre Sagen

Miniferie i K benhavn
3 retters middag på ankomstdagen 
+ 2 overnat, m/morgenmad.
Tilbudet er gældende med ankomst fredag aften
- afrejse søndag og i alle uger med skæve Tf™ Hrt*]
helligdage samt i skolernes ferieperioder. ’ ’ J*
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enstre alene om

 budget
H

 Forha dli ger e om
 budget 2002 for Aabybro 

Kom
m

u e er brudt sam
m

e . D
erfor vil Ve stres 

byrådsgruppe m
ed et s æ

vert flertal på byråds-
m

ødet o sdag ophøje partiets budgetforslag til 
rettes ore  for kom

m
u e s øko om

i  æ
ste år, 

oplyser borgm
ester O

le Lykkegaard A derse  
(V).Det lykkedes ikke for Ve stre at  å til et forlig 
m

ed Socialdem
okratiet, SF eller Frem

skridtspar-
tiet, og derfor vil Ve stre bruge sit flertal på  i ud 
af 17 stem

m
er i byrådssale .

D
et betyder, at gru dskylde   æ

ste år stiger 
m

ed to prom
ille til 12. Kom

m
u eskatte  holdes i 

ro, m
e s kirkeskatte  stiger m

ed 0,02 til 1,08 pro-
ce t.

Sam
tidig skal alle i stitutio er m

ed dece tral 
øko om

i - på æ
r bør ehaver - spare 2,2 proce t 

på  æ
ste års driftsbudget. Folkeskoler e skal 

spare sam
m

e sats og dertil kom
m

er, at der spa-
res e  m

ilio  kro er på læ
rerlø . A læ

gsbudget-
ter er rekordstort på k apt 24 m

illio er kro er.
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V nstr -fl rtal bag budg t
A F iiiE L S E : Grundskylden sættes op - børnehaver slipper for besparelser
Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Forhandlinger-
ne om  budget 2002 brød 
onsdag aften sammen, og 
derfor vil Venstre på det 
kom m ende byrådsmøde 
bruge sit snævre flertal til a t 
gøre partiets forslag til bud-
gettet for kommunens øko-
nomi næste år.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard Andersen (V) oplyser, 
det ikke var m uligt at nå til 
enighed med Socialdemo-
kratiet, SF eller Frem -
skridtspartiet.

 erfor vil de fire partier 
sende hvert deres ændrings-
forslag til afstemning på by-
rådsm ødet på onsdag, men 
det vil kun være Venstres 
forslag, som vil blive stem t 
igennem. Venstre har nem -
lig et spinkelt flertal på ni af 
17 stem m er i byrådssalen.

 et betyder, at det bud-
getforslag, som blev ved-
taget ved førstebehandlin-
gen hliaa

VENSTRES BUDGETFORSLAG
O sdag vil Ve stres byrådsgruppe stemmer gøre parti-
ets budgetforslag til rettes ore  for kommu e s øko-
 omi  æste år.

U dga gpu ktet for budgetforha dli ger e har været,- 
at kommu e  ma glede ti millio er kro er i at ku  e vi: 
dereføre dette års service iveau til  æste år. Ve stres 
budgetforslag betyder:
is Kommu eskatte  er uæ dret 21 proce t. Gru dskyl-
de  forhøjes med to promille til 12. Kirkeskatte  stiger : 
med 0,02 til 1,08 proce t. U derkud på cirka 3,7 mio. kr 
fi a sieres af kommu ekasse .
Kulturu valget:
#  Folkeskole  skal spare to proce t på lærer es lø ko -
to. Besparelse 1 mio. kr. årligt.

#  Samtlige kommmu ale i stituio er og skoler med de-
ce traløko omi - dog er bør ehaver e u dtaget - skal 
spare 2,22 proce t på deres driftsbudget. Besparelse 1 
mio. kr.

® Haller e får ekstra tilskud på 120.000 kr. årligt til 
dæk i g af stige de e ergipriser.
Socialu valget
#  Social- og su dhedshjælperelever medreg es i  or-
meri ge . Besparelse 484.000 kr.
® Udskift i g af fire plejese ge på Aabybro Plejehjem ; 
udskydes pga. foreståe de re overi g. Besparelse 
55.000 kr.

#  Større i tegratio stilskud fra ståe  til flygt i ge-
området giver ekstra i dtægt på 100.000 kr.

#  Besparelse på beskæftigelsesområdet 500.000 kr.
® Køb af bil til tra sport af hjælpemidler udgår og iea- ; 
ses i stedet. Besparelse 70.000 kr.
Teknisk u valg
#  Ri gere vejvedligeholdes og brug af billigere slidlag, 
u dlade  y læskure. Besparelse 900.000 kr. 
Økonomiu valget
#  Admi istratio e  skal spare 300.000 kr via omlæg-
 i g af arbejdsga ge, vurdere om ge besættelse af job 
er  ødve dig og revurderi g af i dtægter.

v  cfCLr\rte*m
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Venstres ændringer.

Børnehaver slipper
Og partiets nye ændringer 
er, at børnehaverne alligevel 
ikke skal gennem besparel-
ser på 2,22 procent (svaren-
de til 371.000 kroner) på de-
res driftsbudgetter.  eri-
mod skal de øvrige institu-
tioner med decentral øko-
nomi stadig spare på driften 
næste år.

 esuden har Venstre i de 
seneste forhandlinger sat 
grundskyldspromillen op fra
10 til 12 promille, hvilket vil

Børnehaverne i Aabybro  ommune, her i Thomasmin eparken, slipper for besparelser.

give kommunen en ekstra 
indtægt på 1.540.000 kroner.

- Vi vil sætte grundskylden 
op for at få økonomien til at 
hænge sammen. Børneha-
verne undgår besparelser, 
fordi det ikke er en god ide at 
reducere i ressourcerne for 
børn  i den aldersklasse.

-  e har brug for, at der 
bliver taget om dem med en 
god hånd, siger borgmeste-
ren.

Anlægsbudgettet på knapt 
24 millioner kroner bliver

der ikke pillet ved med und-
tagelse af, at der sættes
400.000 kroner af til renove-
ring af Aabybro Bibliotek i 
overslagsåret 2003.

 et er en konsekvens af, at 
moderniseringen blev taget 
af anlægsbudgettet for 2002 
under førstebehandlingen.

 ermed skal kommunen 
stadig tage cirka 3,7 millio-
ner kroner af kommunekas-
sen for at få driften til at 
hænge sammen næste år.

 et er Jørn  Krogsgaards

skifte fra de konservative til 
Venstre og Annemie Peder-
sens skifte fra Landsbylisten 
til Venstre i dette år, som har 
givet Venstre det spinkle 
flertal på ni af 17 stem m er i 
byrådet.

-Jeg havde håbet, vi kunne 
opnå et forlig og et kom pro-
mis, det er ikke lykkedes. 
Forhandlingerne er sket i en 
god tone, så jeg tro r ikke, at 
forligsbruddet kom m er til at 
gå ud over samarbejdet med 
de øvrige partier fremover,

FOTO: M ARTIN  DAMGÅRD

siger Ole Lykkegaard An-
dersen.

-  et var svært at skabe 
bevægelse i forhandlinger-
ne, og det har været noget 
sværere end de tidligere år, 
muligvis fordi det er valgår, 
konkluderer Ole Lykkega-
ard Andersen.

H n u b u a o u u u b  ■ 1c.1

•  A lægsbudgettet  æste år er på 23.891.000 kr. De 
store poster er:
#  10 mio. kr. til re overi g af Aabybro Skole, halvdele  
er lå efi a sieret.
© 5,5 mio. kr. til  yt re sea læg på Gjøl. Nye va dled-
 i ger 50.000 kr.
•  Byggemod i ger gøres færdig, pris 621.000 kr. Grø -
 e områder 100.000 kr. Bytorv i Nørhal e 140.000 kr. 
efter tilskud.
•  Vejvæs et 1,6 mio. kr. Brovedligeholdelse 450 .000  kr. 
Æ dri g af Østergade tre mio. kr.
#  Byg i gsvedligeholdelse 1 mio. kr. E ergibespare de 
fora stalt i ger 500.000 kr. Edb-i vesteri ger
400.000  kr. Digital forvalt i g 400 .000  kr.
#  A lægsbudget i overslagsåret 2003 er 20,4 mio. kr. 
samt 19,4 mio. kr i både år 2004 og 2005.
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h i s  a i S A r c i i i e

S og SF fik ikk  indrømm ls r på mærk sag r
Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYRO: Hverken SF, Soci-
aldem okratiet eller Frem -
skridtspartiet fik de ønskede 
indrøm m elser i forhandlin-
gerne med Venstre, og for-
handlingerne om budget
2002 brød sammen.

For Socialdemokratiet var 
det et kardinalpunkt, at fol-
keskolerne undgik de bespa-
relser, som der nu er lagt op 
til.

-  els er det svært at se, 
hvordan m an vil hente be-
sparelsen. Hele beløbet kan 
ikke, som foreslået, hentes 
ved at putte flere elever i 
klasserne.  er skal også an-
dre ting til, siger Eva Rytter, 
form and for den socialde-
mokratiske byrådsgruppe.

-  esuden kan vi ikke spa-
re på skolerne og samtidig 
sige, a t de skal styrkes, til-
føjer hun.

I det hele taget kan Social-
dem okratiet ikke stemme

for besparelserne på driften 
hos SFO’er, skoler, biblio-
tek, ungdomsskole og andre 
kommunale institutioner 
med decentral økonomi.

-  et er institutioner med 
så små budgetter, at selv en 
besparelse på 2,22 procent 
vil gøre ondt og være svært 
at gennemføre, siger Eva 
Rytter.

Socialdemokratiet kan 
heller ikke acceptere den 
planlagte besparelse på
500.000 kroner indenfor be- 
kæftigelsesområdet.

- Muligvis kan der spares 
ved at effektivisere, men det 
er endnu ikke til at gennem -
skue.  et er en så voldsom 
besparelse, at der skal arbej-
des mere med det, siger Eva 
Rytter.

H un afviser ikke, det har 
haft indflydelse på forhand-
lingerne, at det er valgår.

-  et kan betyde, at man 
viser mere tydeligt i hand-
ling, hvad der gør forskellen 
mellem de politiske partier,

siger hun.

Bevare han lefrihe 
For SF har det været afgø-
rende at sætte kommunens 
indtægter i vejret for at be-
vare dens handlefrihed i åre-
ne fremover.

-  erfor vil vi have grund-
skylden op på 15 promille. 
En stigning på to  promille, 
som foreslået af Venstre, er 
ikke nok, siger Erik Ingers- 
lev Larsen (SF).

-  et er nødvendigt at øge 
kommunens indtægter, dels 
for at kunne bevare service-
niveauet og muligheden for 
at sætte anlægsprojekter i 
gang, men også for at bevare 
vores handlefrihed og und-
gå, at vi på et senere tids-
punkt skal gennem meget 
store nedskæringer, siger 
Erik Ingerslev.

-  esuden skal der være 
økonomi til eventuelle til-
lægsbevillinger i årets løb, 
tilføjer han.

H an afviser, at valgåret

Eva R ytter (S) kan ikke gå
me  til besparelser på
skolerne.

har spillet ind på SF’s bud-
getforslag og forhandlinger.

- Tværtim od er det jo al-
drig populært at foreslå at 
sætte en skat op, og samtidig 
har vi været villige til at slu-
ge nogle besparelse, som an-
dre sikkert ikke kan forstå, vi

Erik Ingerlsev (SF) vil øge Ernst Christensen (FRP) er
kommunens in tægter. imo  at investere tre mio.

kr. i Østerga e.

kan gå med til. M en det er 
nødvendigt for at få øko-
nom ien til a t hænge sam-
men, siger han.

Ernst Christensens (FRP) 
mærkesag var, at m odernise-
ringen af Østergade i Aaby-

bro til en stillegade til en pris 
af tre  m illioner kroner skulle 
tages af anlægsbudgettet 
2002 .

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


P O r ø J S K E  STI  TS

E-MAIL: aabybro@nordjyske.dk

Aabybro Skol  s nd r
spørg sk ma til politik r 
Efterlyser holdninger 
til folkeskolernes 
fremtid

Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Skolebestyrel-
sen for Aabybro Skole er 
meget interesseret i at få en 
melding fra byrådsmedlem-
m er og - kandidater om de-
res syn på folkeskolernes 
fremtid inden valget.

 erfor har skolebestyrel-
sen sendt e t spørgeskema til 
samtlige byrådsmedlemmer 
og -kandidater. N år skema-
erne med afkrydsninger af 
svar er samlet ind igen, skal 
de offentliggøres formentlig 
sidst i denne måned.

- Vi vil gerne høre politi-
kernes holdninger til skoler-
ne, og vi vil gerne vil rejse en 
debat, siger Kristian H erget 
fra skolens bestyrelse.

H an peger på, a t Aabybro 
vil profilere sig som en god 
bopælskommune, og i det 
spil er gode skoler og insti to-

SPØRGSMÅL
•  Aabybro Skole har se dt et spørgeske-
ma til alle byrådsmedlemmer og -ka dida-
ter. Svare e skal krydses af ved ja,  ej, ved 

ikke.
•  Da marks Lærerfore i g har ud-
formet skemaet, på  ær to spørgs-
mål, som specifikt ha dler om Aaby-

bro Skole.
® Det er "Bør Aabybro Skole samles på é  
matrikel, hvis der er overveje de pædagoi- 
ske gru de til det? "Hvis ja, hvilke  tids-
horiso t skal det så ske i de  for”?

Skal Aabybro Skole fortsat hol e til i en rø  og i en gul bygning på hver sin vej? Eller ska
 en samles på én matrikel? Det er et af spørgsmålene fra skolebestyrelsen.

FOTO: M ARTIN  DAMGÅR
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NDE LØRDAG 6 ,  O KTO BER  2 0 0 1  L O K A LS E K TIO N

REAKTIONER PÅ SPØRGESKEMA
For første ga g har e  skolebestyrelse i Aabybro Kommu e kastet et 
spørgeskema til samtlige ka didater til kommu alvalget i d i valg-

kampe . Dét har affødt forskellige reaktioherfra polit1^4rfte. ; '

de skemaet Det er for e kelt, og politik er jo e  stor prioriteri g. Vi 
vil ger e i dialog med bestyrelse  for Aabybro 5kole. Derfor vil jeg

|e ; sige r borgmester Ofe Ly kkegaard A ndersen, < V); - .
Mogens Nørgaar  Pe ersen, byrådska didat {KRF}tiavde.érrch 
 u ikke set skemaet:’ Jeg vil udfyide skemaet og er positiv overfor 
de  slags tilke degivelser. Me  e  politiker skal se overord et på 
kommu e , og  år ha  skai dykke  ed og svare på ko krete faglige

Grethe Dragsbaék, ka didat Borgerliste  i Aabybro; - Jeg«r mod-

et; me  ¡dig;te^tewitrie komme tarer'dertil. Jeg .viile heliére ' -

re ud af. "O
Eva tyråds med lem: - VI har drøftet skemaet samme . ;
Bredt har vi de  hold i g, at vi ikke vil svare på det ko krete skema.
Vi vi! fortælle skole , hvilke hold i ger vi har og vores ta ker om 
skole s fremtid. Skemaets udform i g er problematisk, me  vi a er-: 

i, det er et sig al om, at skole  har behov for at hore politiske 
hold i ger.
K a rs te   M u k, ka didat Darisk Folkeparti: - Jeg vil ger e udfolde ' 
skemaet Det er rimeligt, af ma  vil have besked om politiker es 
hold i ger. Det er klart, vi selv bestemmer, hvad vi svarer på, me  
det er positivt at der er  ogle, som i teresserer sig for vores me i -

ger. ' 1

pres i g,  u hvor valget står for døre  og skole  vil offe tfiggøre

på hele kommu e  og ikke på e  e kelt skofe. Vi er ikke valgt for é  
; skole eller étptejehjem, £>et letteste viMe være at lade fem og syv væ- 

oq sa skrive cK  de vil se og v -  sig*, at situatio e  er e  a de  
i-eHWvalgefc åéiicfetvtl'å svarHg« politikere ikke gøre. ■

tioner et vigtigt elem ent for 
at trække nye skatteborgere 
til.

- Vi vil gerne vide, hvilken 
udvikling skolerne generelt 
står overfor i følge politiker-
ne.  esuden kan spørgeske-
m aet bruges som et værktøj 
for alle interesserede borge-
re i kom m unen til at stille 
spørgsmål til politikerne på 
vælgermøder, siger Kristian 
Herget.

- Skemaerne er et værktøj 
til a t få politikernes hold-
ning frem inden valget, og et 
værktøj til at fastholde deres 
udsagn efter valget, siger 
han.

B ru f es an re ste er
Kristian H erget understre-
ger, at der er tale om  et ske-
ma, som er udarbejdet af 
 anmarks Lærerforening, 
og som foreningen benytter
i mange andre kom m uner 
landet over for at sætte fokus 
på folkeskolerne.

-  et er kun de to  sidste 
spørgsmål, der er specifikt 
re tte t mod Aabybro Skole, 
som vi har føjet til, siger han.

Kristian H erget erkender, 
at e t afkrydsningsskema kan 
give firkantede svar.

-  erfor er det også vigtigt 
med debatten, siger han og 
afviser, at skemaet inviterer 
politikerne til at blive popu-
listiske og alene krydse af i 
de m est populære svarru-
brikker.

- Jeg forventer, at ansvar-
lige politikere kun krydser af 
ved ”ja” til de ting, som de 
også vil sætte penge af til.

H an erkender, at skemaet 
læggerpres på politikerne.

- Vores ide er at få en de-
bat om skolerne og om Aa-
bybro Skole og få politiker-
ne til at melde ud, hvad de 
vil.  et kan ikke komme bag 
på dem, det har vi også for-
søgt på flere andre måder, si-
ger han.

SJOV LØRDAG AFLYST
■  "Sjov Lørdag" i Jetsmark Halle , som skulle have fu det sted 
U gdomsskole s forma d Joh  Nørkjær Christe se . Aflys i g 
pe  i fodbold mellem Da mark og Isla d, som har gjort det va s 
af bør  og u ge ville også være begræ set, lyder vurderi ge . D 
10.  ovember.

topp r
rådsarbejde

g vil hellere stoppe 
af gøre en halvhjertet 
¡ats, fordi jeg ikke har

Madsen, gruppeformand for S
han.
>rn M adsen har gentagne 
%c i byrådssalen gjort op- 
•ksom på sin m odstand 
L udlicitering, og han er 

it tilfreds med, at han har 
et med til a t forhindre, at 
drup Kommune har be- 
et sig af den driftsform 
stil.

-Jeg håber inderligt, at det 
nye byråd heller ikke udlici-
terer for udliciteringens 
skyld, siger Jørn  Madsen, 
som har været glad for sam-
arbejdet med sine folkevalg-
te kolleger.

- Selv om vi har været ue-
nige om det politiske, har vi 
altid kunnet drikke en kop 
kaffe sammen dagen efter. 
Vi har respekteret hinan-
dens m eninger og været go-
de kolleger, siger Jø rn  M ad-
sen, som kom m er til at del-
tage i valgkampen som for-
m and for LO frem for soci-
aldemokratisk kandidat.

Jørn Ma s«
me  elte t<
aften, at ha 
efter to per
byrå et træ
sit kan i at

<st Budg tt t for
2001 v dtag t

', argumente-

at fonde som 
okale- og An- 
rlanger, at der 

, til alle besty- 
or at fonden 
d til projektet. 
>ow (S) forstod 
gten for, at vis- 
ikke blev re- 

bestyrelsen, 
r af forenin-
2 sørge for at 
neralforsam-

vedtægterne 
så, a tk u n p er- 
l V Hjermits- 
t eller har hi- 
imiliemæssig 
byen skulle 
som med- 

| formulering

¿tagesjiog en 
i, a t Lunden 
være til gavn 
institutioner 
er i V  Hjer- 
også, så der

PAN RUP: Pandrup Kom -
munes budget for næste år 
blev som ventet vedtaget 
uden stor debat ved 2. be-
handlingen på byråds-
mødet.

Årsagen er, at samtlige 17 
m edlem m er af byrådet for-
længst er blevet enige om 
kommunens økonomi for 
næste år.

I forhold til det indgåede 
budgetforlig er der kun sket 
få ændringer, der ikke får 
den store betydning.  er 
bliver tale om en merudgift 
til lønninger på 575.000 kr., 
m en til gengæld sparer kom -
m unen 325.000 kr. i støtte til 
køb af bil m.m. til personer 
over 67 år, da der er tale om 
en amtslig udgift istedet for 
en kommunal.

Budgettet indebærer, at 
dci nuværende servkenivau 
opretholdes, og at der læg-
ges knap tre mio. kr. i kom -
munens kasse.

Borgmester Flemming 
Jansen (V) pointerede, at det 
var vigtigt at være opmærk-

forhold til børn og un 
han refererede til møc 
ungdomskriminalitet 
Jetsm ark Centralskol- 
dag aften.

- Forældrene viste 
engagement.  e har 
til at løse problem 
samarbejde med kor 
og politi, sagde Fle 
Jansen.

Søren P. M orten; 
understregede vigti 
af, at det lykkedes at 
holde servicen på de i 
tunge om råder som 
pelvis ældreom rådet 
leområdet.

H an glædede sig c 
det var muligt a 
driftsudgifterne og al 
lægge penge i kornn 
kasse, og andre kom 
har svært ved hamle o 
resultaterne i Pa 
Kommune, m ente Sø 
M ortensen.

Frank Pedersen 
m ente også, at der v; 
om  et flot resultat, c 
hæftede sig ved, at d



Valgshow m d sang ot
STARTSKU * Valgkamp til amts- og kommunalvalg f(
Af Turit Skovborg________
turit.skovborg@ ordjyske.dk

AABYBRO: Nordjyllands
M edieCenter var tirsdag 
pyntet op med valgplakater, 
da LO i Aabybro inviterede 
til show med sangerinden 
T ina Siel, amtsrådsmedlem 
Karl Bornhøft (SF), amts-
borgm ester Orla Hav (S) 
samt byrådsmedlemmerne 
Eva Rytter (S) og Erik In- 
gerslev (SF).

H ver især skulle de give 
tilhørerne et indtryk af, 
hvad m an kan forvente at få, 
hvis man stem m er på kandi-
daterne til amts- og kom m u-
nalvalg.

Omkring 40 mennesker 
med tilknytning til de to po-
litiske partier og LO f  var 
m ødt op, mens det var lidt 
sm åt med de upartiske til-
hørere, som kun talte syv 
mennesker.

Hver politiker fik 10 m i-
nutter til at redegøre for 
synspunkter, fremtidsvisio-
ner og tilbageblik over de 
sidste fire år, men der var ik-
ke afsat tid til en debat i sa-
len.

Orla Hav lagde ud med at 
tale om det fremtidige sund-
hedsvæsen i Nordjyllands 
Amt.

- Sundhedsvæsenet har vi 
udviklet gennem  generatio-
ner, og vi skal værne om det. 
Vi skal ikke skille noget ud 
som en profitabel forret-
ning, men i stedet bygge 
sundhedsvæsenet op om 
fællesskabet, sagde han.

H erefter fortalte han om 
de ting, der var opnået på 
psykiatri- og erhvervsområ-
derne i de sidste fire år, og 
om visionerne for en aktiv 
erhvervspolitik for næste pe-

riode, hvor forholdene for 
virksomheder bliver mere 
attraktiv.

Privatisering en virus
Også Karl Bornhøft talte 
imod en privatisering af sy- 
gebehandling og sygesik-
ring.

-  et er et tankemæssigt 
virus, for en privatisering 
kan skabe splittelse med et 
elitehold og et sekundahold, 
sagde Karl Bornhøft.

H an lagde også vægt på en 
indsats for at forbedre folke-
sundheden og en miljøpoli-

tik, hvor der blandt andet 
kigges på en mere miljørig-
tig anvendelse af gylle.

Efter valgløfterne var det 
tid til mere håndfaste løfter 
fra sangerinden T ina Siel.

M ed en høj og klar stem-
m e lovede hun regnvejrs-
dage i november, lyse næ tter 
og frihed til publikum.

En af tilhørerne, Else Si-
monsen fra Birkelse, kom 
mest for a t høre, hvad politi-
kerne havde at sige.

-  et er skægt at høre de 
forskellige synspunkter, 
men jeg savner noget mere

mailto:turit.skovborg@nordjyske.dk


Skolen bliver 
centralt tem a
AABYBRO:  en kom m una-
le valgkamp i Aabybro Kom -
mune bliver præget af tem a-
et om kvalitet i børnenes 
skolegang.

 et m ener i hvert fald bå-
de Eva Rytter (S) og Erik In- 
gerslev (SF), der begge del-
tog i tirsdagens LO-arrange- 
m ent i M edieCentret.

H er fremlagde de deres 
synspunkter om de seneste 
fire og de næste fire år i by-
rådspolitikken.

Begge kom ind på budget-
te t for 2002, hvor det tegner 
til en besparelse på 2,2 pro-
cent på skoleområdet.  e 
kritiserede, at Venstre øn-
sker at skære ned på skole- 
og pasningsområdet for 
større børn.

- Vores skoler og fri-
tidsordninger bliver helt ud-
sultede, sagde Eva Rytter.

 e mener, at vælgerne 
selv vil tage skoletemaet op, 
men de har også selv et par 
emner, de vil kaste på bordet 
i valgkampen.

-  er skal sættes fokus på 
miljøpolitik, og specielt skal 
det handle om  de grønne 
om råder og etablering af fri-
arealer med fællesaktivite-
ter, m ente Erik Ingerslev.

Eva Rytter mente, at valg-
kam pen også skal handle om 
budgetlægning i kom m u-
nen, og hvordan servicey-
delserne skal prioriteres.

/ / -  / o  ' X&z, /

Amtsborgmester Orla Hav
(S) og i baggrun en Karl
Bornhøft (SF) ønske e
fortsat at være kolleger
efter amtsvalget.

14 04 4^4»[ f a4̂ k>U4

\ musik
)r alvor i gang

debat og muligheden for at 
stille spørgsmål, sagde Else 
Simonsen, der til dagligt er 
tillidsmand på Rose-Poul- 
try.

H un havde gjort op med 
sig selv, hvilket parti hun vil 
stemme på, men ikke hvil-
ken person, der skal have 
hendes stemme.

-  et regner jeg med at 
blive mere klar på efter valg-
møderne, sagde hun og af-
slørede, at hun stem m er på 
et parti til venstre for m id-
ten.

Erik Ingerslev (SF) ønsker
at sætte fokus på
kommunal miljøpolitik i
valgkampen.
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Valgshow, politik og sang
i l  LO i Aabybro havde tirsdag afte  i viteret til 
valgshow med Ti a Siel, amtspolitiker e Orla Hav 
(S) og Karl Bor høft (SF) samt de lokale byråds-
medlemmer Erik I gerslev (SF) og Eva Rytter (S).

Afte e  bød på 10 mi utters valgløfter og poli-
tik fra hver af de fire opstillede ved amts- og kom-
mu alvalget, hvorefter Ti a Siel med klare to er 
sa g si e budskaber om frihed og kærlighed.

Trods LOs forsøg med at bla de musik og poli-
tik, var der ku  mødt syv me  esker ud over ca. 
40 med tilk yt i g til et af partier e eller til LO.
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Budget i skygg n af  n va lgkamp
iøE: Venstre 

brugte flertal til at 
gennemføre forslag

A f  Martin Fran sen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: For første gang i 
denne byrådsperiode lykke-
des det ikke at skabe forlig 
om kommunens budget.  et 
stod klart efter tre timers de-
bat i byrådet onsdag aften, 
hvor ordvekslingerne bar 
præg af det forestående valg.

Venstre brugte sit snævre 
flertal på ni af 17 stem m er til 
at stemme sit forslag til bud-
get 2002 i hus.  et betyder, 
at skatten holdes i ro, grund-
skylden forhøjes med to 
promille, at der tages 3,6 
millioner kroner i kassen, og 
at alle kommunale institu-
tioner med decentral øko-
nom i - børnehaverne und-

taget - skal spare 2,2 procent 
på driften i år 2002. Endelig 
spares der én million kroner 
på folkeskolelærerenes løn-
konto.

Alt sammen for at linde de 
ti m illioner kroner, der 
manglede i, at kommunen 
kunne overføre dette års ser-
viceniveau til næste år.

- For Venstre har det været 
et grundlæggende problem, 
at i budget 2002 og de efter-
følgende overslagsår stiger 
udgifterne mere end indtæg-
terne. Løsningen er ikke at 
forhøje skatten, hvis udgif-
terne fortsat stiger mere end 
indtægterne, så vil vi stadig 
mangle penge efter et år. 
 erfor har det været magt-
påliggende at bremse
driftsudgifterne, sagde
borgm ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V).

H an pegede på, at selv ef-
ter besparelserne er real-
væksten i kommunens bud-

get på to  procent, svarende 
til seks m illioner kroner, 
mens aftalen mellem rege-
ringen og Kommunernes 
Landsforening lægger op til 
vækst på 1,3 procent.

Afbalanceret bu get
Borgmesteren sagde, at So-
cialdemokratiets forslag om 
at skaffe balance i budgettet 
ved at udskyde anlægsopga-
ver er uansvarlig.

Samtidig erkendte han, 
det ikke er Venstres kop te at 
tage 3,6 millioner kroner fra 
kassen og forhøje grund-
skylden.

- M en sammen med be-
sparelserne har det givet et 
afbalanceret budget også i 
overslagsårene. M ed Ven-
stres budgetforslag har 
kommunen en under-
finansiering på 2,6 til 2,8 
kroner de kommende fire år. 
Med Socialdemokratiets 
forslag er underskuddet otte

m illioner kroner.
- M ed dette budget holder 

Venstre kommunens øko-
nom i på fode. Vi må sætte 
serviceniveauet ned, m en en 
besparelse på to procent 
vælter altså ikke noget. 
Kom m unen har stadig et 
godt serviceniveau, sagde 
borgmesteren.

Forslaget om at skære 2,22 
procent i driften på alle in -
stitutioner med decentral 
økonomi, undtaget børne-
haverne, blev stemt i hus af 
Venstre og Fremskridtspar-
tiet, mens SF og S var imod.

Præget af valg
Karlo Jensen (V) sagde, det 
er skamligt, der ikke er 16 
stem m er bag budgettet, og 
at der havde været det, så-
frem t det ikke havde været 
valgår.

-  er sker ikke besparelser 
på ældreområdet eller i bør-
nehaverne. Vi er nødt til at

SF frygt r stor  b spar ls r om et år
AABYBRO: En enkelt gang 
fik Venstre ros af SF under 
vedtagelsen af budget 2002 i 
byrådet onsdag aften.
- Venstre skal roses for at 
sætte grundskylden op med 
to promille, m en det er des-
værre ikke nok.  er er for 
lidt spillerum mellem kom-
munptic inAi-c&cii-fr-r r\ci nrlrfti-

frygter partiet, det ved for-
handlingerne om budget 
2003 bliver nødvendigt at 
gennemføre en større spare-
runde.
- Vi skal have mere spillerum 
til de tillægsbevillinger og de 
nye anlægsopgaver, som vi 
alle ved vil dukke op i løbet
af ot* Orf nor 1/nmmnnpn

sætte indtægterne op eller 
spare. SF vil gå med til at 
spare inden for rimelighe-
dens grænser, m en det er ik-
ke nok. Vi er også nødt til at 
sætte indtægterne i vejret, 
sagde Erik Ingerslev.
H an pegede på, at kommu-
nen med Venstres budget

I
gældsætter komm unen sig 
yderligere.
- Vi er bekym ret for den ud- !| 
vikling, der ligger i Venstres ; 
budget.  er er behov for fle-
re indtægter ellers hænger 
tingene ikke sammen ved 
budget 2003, og det kan bli-
ve nødvendigt at gennem-

clrol Arad-fcb-f*

røre en smule ved skolerne, 
m en vi er klar til a t tage an-
svaret for de nødvendige be-
sparelser sagde han.

Viceborgmester Jørn  
Krogsgaard (V) oplyste, at 
mens udgifterne er steget 
med 20 millioner kroner er 
skatteprovenuet samtidig 
kun steget med 17 millioner 
kroner. H an understregede, 
at selv om  kom m unerne i 
sidste ti år har fået lagt sta-
dig flere opgaver og omlæg-
ninger på sig, har Aabybro 
Kommune alligevel været i 
stand til at fastholde en 
vækst.

Ole Lykkegaard Andersen 
konstaterede, at forskellen 
på de forskellige partiets 
budgetforslag ikke er så stor 
set i lyset af, at kommunens 
driftsbudget er på 300 mil-
lioner kroner.

- Og forhandlingerne er 
foregået i en god atmosfære, 
understregede han.

I

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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kygg n af  n valgkamp
spare 2,2 procent 
år 2002. Endelig 

én million kroner 
ilelærerenes løn-

len for a t finde de 
er kroner, der 
i, at komm unen 
føre dette års ser- 
til næste år. 
stre har det været 
ggende problem, 
2002 og de efter-
verslagsår stiger 
nere end indtæg- 
i i ngen er ikke at 
tten, hvis udgif- 
t stiger mere end 
i, så vil vi stadig 
uge efter et år. 

let været magt-

get på to  procent, svarende 
til seks m illioner kroner, 
mens aftalen mellem rege-
ringen og Kommunernes 
Landsforening lægger op til 
vækst på 1,3 procent.

Afbalanceret bu get
Borgmesteren sagde, at So-
cialdemokratiets forslag om 
at skaffe balance i budgettet 
ved at udskyde anlægsopga-
ver er uansvarlig.

Samtidig erkendte han, 
det ikke er Venstres kop te at 
tage 3,6 m illioner kroner fra 
kassen og forhøje grund-
skylden.

- M en sammen med be-
sparelserne har det givet et 
afbalanceret budget også i

m illioner kroner.
- M ed dette budget holder 

Venstre kommunens øko-
nom i på fode. Vi må sætte 
serviceniveauet ned, men en 
besparelse på to procent 
vælter altså ikke noget. 
Kom m unen har stadig et 
godt serviceniveau, sagde 
borgmesteren.

Forslaget om at skære 2,22 
procent i driften på alle in -
stitutioner med decentral 
økonomi, undtaget børne-
haverne, blev stem t i hus af 
Venstre og Fremskridtspar-
tiet, mens SF og S var imod.

Præget af valg
Karlo Jensen (V) sagde, det 
er skamligt, der ikke er 16

røre en smule ved skolerne, 
men vi er klar til at tage an-
svaret for de nødvendige be-
sparelser sagde han.

Viceborgmester Jørn  
Krogsgaard (V) oplyste, at 
mens udgifterne er steget 
med 20 millioner kroner er 
skatteprovenuet samtidig 
kun steget med 17 millioner 
kroner. H an  understregede, 
at selv om  kom m unerne i 
sidste ti år har fået lagt sta-
dig flere opgaver og omlæg-
ninger på sig, har Aabybro 
Kommune alligevel været i 
stand til at fastholde en 
vækst.

Ole Lykkegaard Andersen 
konstaterede, at forskellen 
på de forskellige partiets

Ilil I I2112

O
•  Kommu eskat uæ dret 21 
proce t. Gru dskylde  for-
højes to promille til 12. Kirke-
skat stiger 0,02 pct. til 1,08.

A lægsbudget 23,9 mio. 
kr. U derskud på 3,6 mio. 
kr. tages i kasse .
•  Folkeskole  sparer to 

proce t på lærerlø ko to, 
svarer til 1 mio. kr. årligt. I -
stitutio er og skoler med 
dece traløko omi - bør e-
haver e u dtaget - sparer

2,22 proce t. I alt 1 mio. kr.
•  Social-og su dhedshjæl-
perelever med I  ormeri -
ge . Besparelse 484.000 kr.
•  Ri gere vejvedligeholdel-
se, billigere slidlag, u dlade 
 y læskure. Besparelse
900.000 kr.
•  A lægsbudget medio 
mio. kr. til re overi g af Aa-
bybro Skole. 5,5 mlo. kr. til 
spildeva dsa læg. Østerga-
de tre mio. kr.

mailto:ibybro@nordjyske.dk


budget.  et 
stod klart efter tre timers de-
bat i byrådet onsdag aften, 
hvor ordvekslingerne bar 
præg af det forestående valg.

Venstre brugte sit snævre 
flertal på ni af 17 stem m er til 
a t stemme sit forslag til bud-
get 2002 i hus.  et betyder, 
at skatten holdes i ro, grund-
skylden forhøjes med to 
promille, at der tages 3,6 
millioner kroner i kassen, og 
at alle kommunale institu-
tioner med decentral øko-
nom i - børnehaverne und-

at i budget 2002 og de efter-
følgende overslagsår stiger 
udgifterne m ere end indtæg-
terne. Løsningen er ikke at 
forhøje skatten, hvis udgif-
terne fortsat stiger m ere end 
indtægterne, så vil vi stadig 
mangle penge efter et år. 
 erfor har det været m agt-
påliggende at bremse 
driftsudgifterne, sagde 
borgmester Ole Lykkegaard 
Andersen (V).

H an pegede på, at selv ef-
ter besparelserne er real-
væksten i kommunens bud-

ver er uansvarlig.
Samtidig erkendte han, 

det ikke er Venstres kop te at 
tage 3,6 m illioner kroner fra 
kassen og forhøje grund-
skylden.

- M en sammen med be-
sparelserne har det givet et 
afbalanceret budget også i 
overslagsårene. M ed Ven-
stres budgetforslag har 
kom m unen en under-
finansiering på 2,6 til 2,8 
kroner de kommende fire år. 
M ed Socialdemokratiets 
forslag er underskuddet otte

“proccnT! driften på alle in- at
stitutioner med decentral sid;
økonomi, undtaget børne- dig
haverne, blev stem t i hus af ninj 
Venstre og Fremskridtspar- Kor 
tiet, mens SF og S var imod. stan

Præget af valg 01
Karlo Jensen (V) sagde, det kons
er skamligt, der ikke er 16 på <
stem m er bag budgettet, og budg
at der havde været det, så- set i
frem t det ikke havde været drifts
valgår. lione

-  er sker ikke besparelser - C 
på ældreom rådet eller i bør- foreg
nehaverne. Vi er nødt til at under]

SF frygt r stor  b spar ls r om  t år
AABYBRO: En enkelt gang 
fik Venstre ros af SF under 
vedtagelsen af budget 2002 i 
byrådet onsdag aften.
- Venstre skal roses for at 
sætte grundskylden op med 
to promille, men det er des-
værre ikke nok.  er er for 
lidt spillerum mellem kom-
munens indtægter og udgif-
ter, sagde Erik Ingerslev 
Larsen.
SF ønskede grundskylden 
sat op til 15 promille, ellers

frygter partiet, det ved for-
handlingerne om  budget
2003 bliver nødvendigt at 
gennemføre en større spare-
runde.
- Vi skal have m ere spillerum 
til de tillægsbevillinger og de 
nye anlægsopgaver, som vi 
alle ved vil dukke op i løbet 
af et år. Og når kommunen 
har en større vækst end an-
dre, skal den også have plads 
til det.
- Vi kan få spillerum ved at

sætte indtægterne op eller 
spare. SF vil gå med til at 
spare inden for rimelighe-
dens grænser, m en det er ik-
ke nok. Vi er også nød t til at 
sætte indtægterne i vejret, 
sagde Erik Ingerslev.
H an pegede på, at kommu-
nen med Venstres budget 
2002 i overslagsårene skal 
optage større lån end tid-
ligere, lån der er større end 
kommunens afdrag på de 
nuværende lån.  ermed

gældsætter kom m unen sig 
yderligere.
- Vi er bekym ret for den ud-
vikling, der ligger i Venstres 
budget.  er er behov for fle-
re indtægter ellers hænger 
tingene ikke sammen ved 
budget 2003, og det kan bli-
ve nødvendigt at gennem -
føre drastiske nedskæringer. 
 et ønsker vi ikke, siger Erik 
Ingerslev. -tin
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Tre millio er til 
Østergade i 2002
Af M a r t i   F ra  dse ________
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: V nstr  og SF 
st mt  for at sætt  tr  mil-
lion r kron r af i budg t 
2002 til r nov ring af Øst r-
gad  i Aabybro. Ernst Chri-
st ns n (FRP) st mt  imod, 
m ns Sociald mokrati t vil-
l  hav  udvid t strækning n 
og udført arb jd t i  tap r.

-J g kan ikk  vær  m d til 
at brug  tr  million r kron r 
på at ændr  Øst rgad . D n 
 r god nok, som d n  r, og 
d n  r også god nok til J r. 
D t  r og bliv r  t luksus-
proj kt, sagd  Ernst Chri-
st ns n.

D rimod p g d  SF og 
V nstr  på, at proj kt t  r 
bl v t skubb t på budg tt r-
n  i d  sidst  ott  år.

- D t  r vigtigt at s nd   t 
signal om, at Aabybro  r  n 
god by at handl  i og  t godt 
st d at bo. D  fl st  andr 

nabokommun r har g n-
n mført byforny ls , og vi 
 r komm t bag ft r, sagd  
borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V).

Proj kt t b tyd r, at 
Øst rgad  fra Katt damsv j 
til Postvæng t skal gør s til 
still gad , også af h nsyn til 
trafiksikk rh d n, påp g d  
vic borgm st r Jørn Krogs- 
gaard (V)-

D rimod vil Sociald mo-
krati t hav  udvid t arb j-
d t til at omfatt  h l  Øst r-
gad  og m d tid n også g r-
n  ud til rundkørsl n v d 
Aabybro Syd.

D rfor havd  parti t for -
slå t, m n bl v st mt n d, at 
sætt   n million kron r af i 
år 2002 og så to million r 
kron r årligt fra 2003 til 
2005 til Øst rgad .

- Skal midtby n hæng  
samm n gæld r d t v l h n 
til Aabybro C ntr t, sagd  
Jørg n H lium (S).
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fe-/  ~ Zscro/

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


©

a 
Q-

rr 
hJ

Sf
 g

g

» 
2.

 ^
 s 

 g
2-

 £
 ^

 §
 8

-•
 ffi

 o
 

»
S

'S
'U

S
S

 
2 

¡i
ts

 a
3-

 <
 ¡

*r 
3

S-
c 

g 
a

n
 o

&
b

P
D-

 O
 

rD 
o-

3
3 

 
IS • «

 i
” 

¡3 
P2 

CTQ
 S

^►
3 

3
® 

n 
tc

L
 

Q-
 ^

 S
' o

“
01 

ñ 
B 

»
EL

 2
 ?

r> 
^

 
S’

 2
. >

i 
§

H
J

If
if

r
2

^
3

 
¡3.

 -1
 -o

caí 
_ 

£ >
S 

rD 
2.

£—
> ►

-$ 
cn

CO r—
h

S —s CD I BBmmm © r-
f- CD i—
h o vO 3 CD '“i <D C
L

0
/

O vQ



Aabvbro S ole s al moderniseres nu
Indskoling n står først for - d t svag st  l d i skol væs n t

Af Martin Fran sen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Sociald mokra-
ti t bl v und r v dtag ls n 
af budg t 2002 onsdag aft n 
angr b t for at udskyd   n 
d l af mod rnis ring af Aa- 
bybro Skol . Fl rtall t V n-
str  og SF  r  nig  om at 
sætt  ti million r kron r af 
til proj kt t. Sociald mo-
krati t vill  nøj s m d fir  
million r kron r i år 2002.

- Vi har valgt at s  på, hvor 
m g t vi kan nå at proj kt -
r , t gn  og g nn mfør , 
når vi også skal hav  dialog 
m d brug rn . Vi m n r, fi-
r  million r kron r  r r ali-
stisk, sagd  Eva Rytt r (S).

D t fandt Karlo J ns n 
yd rst uh ldigt.

- Aabybro Skol s indsko-
ling  r d t svag st  l d i sko-
l væsn t og skal r nov r s 
nu, så vi slipp r for, at børn i 
d n ald r skal gå på gad rn  
m ll m SFO’ r og skol , 
sagd  Karlo J ns n.

Han p g d  på, at kom-
mun rn  i år også har mu-
ligh d for at lån  kron  til 
kron . D t b tyd r, at Aaby-
bro Kommun  v d at sætt  
f m million r kron r af til 
skol mod rnis ring, kan 
d n lån  d t samm  b løb af 
stat n.

- D n muligh d risik r r 
Sociald mokrati t at mist  
v d at udskyd   n d l af op-

gav rn . D rm d kan man 
risik r  at mangl  tr  millio-
n r kron r, sagd  Karlo J n-
s n.

S kitse  t il skolen
Borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V) oplyst , at d r 
all r d   r lav t skits r, som 
skol n  r v d at g nn mgå 
m d øj  for d  pædagogisk  
muligh d r.

- Og d t vil kost  mindst ti 
million r kron r, und rstr -
g d  han og afvist  d rm d, 
at kommun n ikk  skull  
kunn  nå at brug  all  p ng  
næst  år.

- Og kommun n vil jo 
hv rk n bliv  rig r   ll r 
fattig r  af at v nt  til år

2003, tilføj d  han.
SF støtt d  mod rnis rin-

g n, da b hov t  r stor.
Vic borgm st r Jørn 

Krogsgaard (V) p g d  på 
kommun ns indsats i Nør- 
haln  m d udvid ls  af bør-
n hav , r nov ring af skol  
og tilbygning af ny SFO.

- D r  r s t på h lh d n og 
giv t tillægsb villing for at 
få d t til at hæng  samm n, 
og vi har sagt n j til lapp -
løsning r. Vi har politisk 
br dt vær t  nig  om pro-
j kt t, og d t  r vigtigt at 
s nd  samm  signal til Aa-
bybro Skol , om at vi vil s  
på h lh d n. D rfor afsæt-
t s ti million r kron r, sagd  
han.

D sud n anklag d  han 
Sociald mokrati t for at vil-
l  finansi r   t und rskud på 
drift n v d at tag  midl r fra 
anlægskonto n og d rm d 
udskyd   n d l af mod rni-
s ring n.

Jørg n H lium (S) und r-
str g d , at Aabybro Skol  
s lvfølg lig skal r nov r s.

- Vi tror bar  ikk , at d r 
kan nå at bliv  l v t for m r  
 nd fir  million r kron r 
næst  år. Vi vil g rn  mod r-
nis r  skol n. I vor s ov r-
slagsår har vi også afsat ti 
million r kron r, sagd  han.

¡  é >  / o  -¿ L & O  /
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Leasing af mas iner  dsk dt
Af M a r t i   F ra  dse ________
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: V nstr s v d-
tag ls  af budg t 2002 b ty-
d r, at d r allig v l ikk  sæt-
t s p ng  af til l asing af ma-
skin r til kommun ns  ntr -
pr nørafd ling.

- Vi har ikk  arb jd t til-
strækk ligt m d forslag t og 
v d ikk  hvilk  maskin r, 
■d r  r b hov, hvilk  d r skal 
■udskift s  ll r r par r s, 
sagd  borgm st r Ol  Lyk- 
k gaard And rs n (V).

- D rfor v nt r vi m d at 
sætt  p ng  af til l asing, 
sagd  han.

D t b tyd r, d r i d nn  
omgang ikk  skal fyr s p r-
sonal . L asing n skal n m-
lig finansi r s af  n  ff ktivi-
s ring af arb jd t i  ntr pr -
nørafd ling n. I st d t sæt-
t s 300.000 kron r af til køb 
af maskin r.

M n SF’s Erik Ing rsl v 
Lars n var forundr t.

- 1 marts b slutt d  byrå-
d t, at vor s grønn  afd ling 
skull  havd  b dr  maski-

n r, fordi vi vil indfør  kon-
traktstyring. D t lægg r op 
til  n  ff ktivis ring af om-
råd t, m n også ny  maski-
n r. 28. nov mb r skal byrå-
d t tag t stilling til  t oplæg 
om kontraktstyring for om-
råd t. D t nytt r ikk , at vi 
indfør r kontraktstyring, 
hvis vi står ud n midl r til at 
l as   ll r køb  d  nødv n-
dig  maskin r, sagd  han og 
fik støtt  af Eva Rytt r (S).

Hun savn d   n mark -
ring af, at afd ling n får d  
nødv ndig  maskin r til at

løs  d r s opgav r
Vic borgm st r Jørn 

Krogsgaard (V) vill  h ll r  
v nt , til kommun n har råd 
til at køb  maskin rn  i st -
d t for at l as  d m.

Ing  P d rs n (S) fandt 
d t m r   ff ktivt og b dr  
for arb jdsmiljø t, at maski-
n rn  bliv r l as t  ft rhån-
d n, som d r  r b hov for 
d t, i st d t for at v nt  på, 
at kommun n får råd til at 
køb  maskin rn .

SF ville af med u gdomsmedarbejder
A f M a r t i   F ra  dse ________
s arti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: SF’s forslag om 
at n dlægg  jobb t som op-
søg nd  ungdomsm darb j-
d r og i st d t giv  d n kom-
munal  ungdomsskol  fl r  
r ssourc r bl v st mt n d 
und r budg tb handling n 
onsdag.

SF vill  som  n st  parti 
n dlægg  jobb t og tag  
100.000 af d  400.00 kron r, 
som vill  bliv  frigjort, og gi-
v  til ungdomsskol n.

- Jobb t som opsøg nd  
ungdomsm darb jd r bl v

for to år sid n opr tt t som 
 t forøg m d økonomisk 
støtt  fra stat n. Sid n har vi 
haft tr  forsk llig  i jobb t, 
sagd  Erik Ing rsl v Lars n 
(SF).

- Kommun n kan få m r  
ud af p ng n  v d i st d t at 
giv  ungdomsskol n fl r  
r ssourc r til at sætt  fl r  
aktivit t r igang, hvilk t d r 
også  ft rspørg s, sagd  
han.

Karlo J ns n (V) var imod 
og h nvist  til Pandrups 
probl m r m d rock r-r la-
t r d  og udd ling af dum- 
m bød r til ung .

- D t  r  n p rsonlig op-
gav  at få kontakt m d d  
ung , som ikk   r m d i  n 
for ning, og d n opgav  kan 
ungdomsskol n ikk  løs , 
sagd  han.

H ll r ikk  Sociald mo-
krati t kunn  støtt  forsla-
g t.

- M n vi vil g rn  hav   n 
dialog om ungdomsskol n 
og ungdomsklubb rn  bru-
g r r ssourc rn  b dst mu-
ligt, sagd  Eva Rytt r.

Partifæll n Ing  P d rs n, 
d r  r m dl m af ungdoms-
skol ns b styr ls , und r-
str g d , d r  r  t godt sam-

arb jd  m ll m ungdoms-
m darb jd r n og ung-
domsskol n.

Ol  Lykk gaard And rs n 
(V) oplyst , at han af politi t 
havd  få t at vid , at rock r-
probl m t  r stig nd  sp ci-
 lt i Nordjylland.

- D rfor skal vi støtt  sva-
g  ung , som måsk  frist s 
til at få  n krimin l løb ba-
n . D t  r  t frugtbart arb j-
d , d n opsøg nd  ung-
domsm darb jd r udfør r. 
D t vis r afrapport ring r- 
n , sagd  han.

/ ¥ -  f a -  2  f r v ?

• i  i  y R Å D E
N E J  T IL  G IF T F R I
KO M M U N E
11 S  fik  ikke ve d ta g e t s it fo r -
slag om , a t kom m unen  skal 
und lade  a t b ruge  g if t  m od 
u k ru d t.

- Men d e t e r s idste  gang, vi 
s til le r  fo rs la ge t. Lovg ivn ingen  
in d h e n te r A abybro  Kom m une. 
 ra 2 0 0 3  e r d e t lovbe fa le t, a t 
kom m un erne  e r g if t f r i,  sagde 
E rik Ingerslev Larsen (S ).

Ole lykkegaard  Andersen  
(V ) og Eva R y tte r (S) e fte r -
lyste, f ina ns ie rin g  a f fo rs la ge t, 
da d e t v il kræ ve fle re  m a nd -
ska b stim e r a t bekæ m pe 
u k ru d t uden g ift, men S  hav-
de ikke b ud g e tte re t m ed pen-
ge t il det.

S F  IM O D O M LÆ G N IN G  A F
RENG Ø RING
li  S  f ik  ingen opbakn ing  til 
fo rs la g e t om  a t lade væ re 
med a t spare 6 0 0 .0 0 0  kr. å r-
lig t ved en o m læ gn ing  a f den 
kom m una le  rengøring .

- Vi kan gå med til, a t der 
købes nye m a te ria le r, og e f- 
te rud dann es , m en ikke a t de r 
skal skæ res i persona le t, sag-
de Erik Ingerslev Larsen.

B o rgm este r Ole Lykkegaard 
Ande rsen  (V ) kunne a fv ise  a t 
d e r skal fy re s  fo lk.

- T væ rtim od  skal v i ansæ tte  
fle re , fo rd i v i ta g e r opg ave r 
ind, som  tid lig e re  va r u d lic ite -
re t, sagde han.

Desuden unde rs trege de  
han, a t d e r ikke va r ta le  om  a t 
n iveaue t fo r  re ngø ring en  sku l-

le slækkes, m en a lene o m læ g-
ges og e ffek tiv ise res .

- Men d e t b e tyd e r også, a t 
d e r b live r f le re  kva d ra tm e te r 
a t gøre re n t pe r m edarbejder, 
po in te re de  E rik Ingerslev L a r-
sen.

Ole H erm ansen (V ) kunne 
ikke se n og e t fo rk e r t  i, a t den 
kom m una le  se k to r ligesom  i 
d e t p riva te  e rh ve rvs liv  fo r -
søger a t b iive  m ere  e ffektiv .

FO RSLAG OM  ELEVER
S T E M T  NED
il  Selv om  S  s tø tte d e  Socia l-
d e m o kra tie ts  fo rs la g  om  a t 
sæ tte  14 0 .0 0 0  kr. å r lig t  a f t il 
ansæ tte lse  a f en e lev i adm in - 
s tra tio n e n , b lev d e t s te m t ned 
a f Venstre  og  rem sk rid tsp a r-
tie t.

Eva R y tte r (S) sagde, d e t e r 
v ig t ig t  a t uddanne  unge in -
d e n fo r de t kom m un a le  sy-
stem .

Ole Lykkegaard  A ndersen  
(V ) havde p r in c ip ie lt  in te t 
m od det, men d e t m å tte  væ re 
op t il den a d m in is tra tiv e  lede l-
se a t vurde re , om  d e t kan lade 
sig gøre inden fo r  a d m in is tra -
tion en s  økonom iske  ram m e.

Inge Pedersen (S) va r uenig.
- Det e r e t p o lit is k  spø rgs-

mål, om  kom m un en  skal an -
sæ ttes ko n to re le ve r e lle r aka-
dem ikere, sagde hun.

E F F E K T IV  P Å  A R B E J D S -
M A RK ED
Venstre  h ar b es lu tte t, d e r i 
2 0 0 2  skal spares 5 0 0 .0 0 0  kr.

på beskæ ftige lsesor
- Men vi h a r endni 

n em a rb e jd e t, hvord. 
skal ske. V i v il sener« 
af, hvordan  d e t skal 
tes, sagde borgm est 
Lykkegaard  Anders«

V enstre  s te m te  fo 
d e m o k ra tie t im od oi 
 re m sk rid tsp a rtie t i 
s tem m e.

N E J  T IL  A T U ND E!
VELFÆ RD
■  Kun S  s tø tte d e  S 
m o k ra tie t i, a t velfæ  
a n s ta ltn in g e r fo r  koi 
e n tre p ren ø ra fde ling  
dersøges.

V enstre  og  remsl 
t ie t  s te m te  fo rs lage l

- V i v il have under 
fæ rd s fo ra n s ta ltn in g  
e r ansa t p e rso ne r af 
køn, og je g  ved, d er i 
ikke e r a dsk ilte  bade 
sagde Jø rgen  Hellur

-D e t e r t in g , so m : 
i o rden , understrege

Ole Lykkegaard  Ai 
(V ) und re de  sig over, 
sku lle  væ re entrepre 
lingens fo rh o ld , der 
næ rm e re  på.

-  o rho ldene  skal 
den fo r  a lle  8 0 0  kon 
ansa tte . Men d e r har 
re t n og e t ønske, elle 
vende lse  om  d e t fra  
te, sagde han.

mailto:snartin.frandsen@nordjyske.dk
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i g af maskin r udskudt
■■ke.dk

r s v d- 
002 b ty- 
ikk  sæt- 
ngafma- 
■ns  ntr -

»cjd t til- 
i slag t og 
maskin r, 
<• d r skal 
cpar r s, 
Ol  Lyk-
:v).

- D rfor v nt r vi m d at 
sætt  p ng  af til l asing, 
sagd  han.

D t b tyd r, d r i d nn  
omgang ikk  skal fyr s p r-
sonal . L asing n skal n m-
lig finansi r s af  n  ff ktivi-
s ring af arb jd t i  ntr pr -
nørafd ling n. I st d t sæt-
t s 300.000 kron r af til køb 
af maskin r.

M n SF’s Erik Ing rsl v 
Lars n var forundr t.

- 1 marts b slutt d  byrå-
d t, at vor s grønn  afd ling 
skull  havd  b dr  maski-

n r, fordi vi vil indfør  kon-
traktstyring. D t lægg r op 
til  n  ff ktivis ring af om-
råd t, m n også ny  maski-
n r. 28. nov mb r skal byrå-
d t tag t stilling til  t oplæg 
om kontraktstyring for om-
råd t. D t nytt r ikk , at vi 
indfør r kontraktstyring, 
hvis vi står ud n midl r til at 
l as   ll r køb  d  nødv n-
dig  maskin r, sagd  han og 
fik støtt  af Eva Rytt r (S).

Hun savn d   n mark -
ring af, at afd ling n får d  
nødv ndig  maskin r til at

løs  d r s opgav r
Vic borgm st r Jørn 

Krogsgaard (V) vill  h ll r  
v nt , til kommun n har råd 
til at køb  maskin rn  i st -
d t for at l as  d m.

Ing  P d rs n (S) fandt 
d t m r   ff ktivt og b dr  
for arb jdsmiljø t, at maski-
n rn  bliv r l as t  ft rhån-
d n, som d r  r b hov for 
d t, i st d t for at v nt  på, 
at kommun n får råd til at 
køb  maskin rn .

le af med ungdomsmedarbejder
for to år sid n opr tt t som 

•■k .dk  t f°røg m d økonomisk
støtt  fra stat n. Sid n har vi 

»islag om haft tr  forsk llig  i jobb t,
som op- sagd  Erik Ing rsl v Lars n
icdarb j- (SF).
¡l n kom- - Kommun n kan få m r 
. ol  fl r  ud af p ng n  v d i st d t at
cmt n d giv  ungdomsskol n fl r 
n diing n r ssourc r til at sætt  fl r 

aktivit t r igang, hvilk t d r 
i'st  parti også  ft rspørg s, sagd 
og tag  han.

)() kron r, Karlo J ns n (V) var imod
>rt, og gi- og h nvist  til Pandrups
■n. probl m r m d rock r-r la-
psog nd  t r d  og udd ling af dum-
ilcr bl v m bød r til ung .

- D t  r  n p rsonlig op-
gav  at få kontakt m d d  
ung , som ikk   r m d i  n 
for ning, og d n opgav  kan 
ungdomsskol n ikk  løs , 
sagd  han.

H ll r ikk  Sociald mo-
krati t kunn  støtt  forsla-
g t.

- M n vi vil g rn  hav   n 
dialog om ungdomsskol n 
og ungdomsklubb rn  bru-
g r r ssourc rn  b dst mu-
ligt, sagd  Eva Rytt r.

Partifæll n Ing  P d rs n, 
d r  r m dl m af ungdoms-
skol ns b styr ls , und r-
str g d , d r  r  t godt sam-

arb jd  m ll m ungdoms-
m darb jd r n og ung-
domsskol n.

Ol  Lykk gaard And rs n 
(V) oplyst , at han af politi t 
havd  få t at vid , at rock r-
probl m t  r stig nd  sp ci-
 lt i Nordjylland.

- D rfor skal vi støtt  sva-
g  ung , som måsk  frist s 
til at få  n krimin l løb ba-
n . D t  r  t frugtbart arb j-
d , d n opsøg nd  ung-
domsm darb jd r udfør r. 
D t vis r afrapport ring r- 
n , sagd  han.

—
NEJ TIL GIFTFRI
KOMMUNE
II S  fik  ikke ved tag e t s it fo r -
slag om, a t kom m unen  skal 
und lade a t b ruge  g if t  mod 
u krud t.

- Men de t e r s idste  gang, vi 
s tille r fo rs lage t. Lovg ivn ingen  
ind h en te r A abybro  Kom m une. 
 ra 2 0 0 3  e r d e t lovbefa le t, a t 
kom m un erne  e r g if t f r i,  sagde 
Erik Ingerslev Larsen (S ).

Ole lykkegaard  Andersen  
(V ) og Eva R y tte r (S) e fte r -
lyste, fin a n s ie rin g  a f fo rs lage t, 
da d e t v il kræ ve fle re  m and -
skab stim e r a t bekæ m pe 
u k ru d t uden g ift, m en S  hav-
de ikke b u d g e tte re t med pen-
ge t i l  det.

SF IMOD OMLÆGNING AF
RENGØRING
IB S  f ik  ingen opbakn ing  t il 
fo rs la g e t om  a t lade væ re 
m ed a t spare 6 0 0 .0 0 0  kr. å r-
lig t ved en om læ gn ing  a f den 
kom m una le  rengøring .

- Vi kan gå m ed til, a t der 
købes nye m a te ria le r, og ef- 
te ruddannes, m en ikke a t d e r 
skal skæ res i persona le t, sag-
de E rik Ingerslev Larsen.

B orgm este r Ole Lykkegaard 
Andersen  (V) kunne a fv ise  a t 
de r skal fyres  fo lk.

- Tvæ rtim od  skal v i ansæ tte  
fle re , fo rd i v i ta g e r opgaver 
ind, som  tid lig e re  va r u d lic ite -
re t, sagde han.

Desuden understre ged e  
han, a t d e r ikke va r ta le  om  at 
n iveaue t fo r  reng ø ring en  sku l-

le slækkes, m en a lene o m læ g-
ges og e ffektiv ise res .

- Men d e t b e tyde r også, a t 
d e r b live r f le re  kva d ra tm e te r 
a t gøre  ren t per m edarbejder, 
po in te re de  E rik Ingerslev L a r-
sen.

Ole H erm ansen (V ) kunne 
ikke se n og e t fo rk e r t  i, a t den 
kom m unale  sek to r ligesom  i 
d e t p riva te  e rhve rvs liv  fo r -
søger a t b live  m ere  e ffektiv .

FORSLAG OM ELEVER
STEMT NED
III Selv om  S  s tø tte de  Socia l-
d e m o kra tie ts  fo rs lag  om  at 
sæ tte  1 4 0 .0 0 0  kr. å r lig t a f til 
ansæ tte lse  a f en e lev i adm in - 
s tra tio n e n , b lev d e t s te m t ned 
a f V enstre  og  rem sk rid tsp a r-
tie t.

Eva R y tte r (S) sagde, det e r 
v ig t ig t  a t uddanne  unge  in-
d e n fo r d e t kom m una le  sy-
stem .

Ole Lykkegaard  Andersen  
(V) havde p rin c ip ie lt in te t 
m od det, m en d e t m å tte  væ re 
op t i l  den a d m in is tra tive  lede l-
se a t vurdere , om  d e t kan lade 
sig gøre inden fo r  a d m in is tra -
tion en s  økonom iske  ram m e.

Inge Pedersen (S) va r uenig.
- Det e r e t p o litisk  spørgs-

mål, om  kom m unen  skal an-
sæ ttes kon to re le ve r e lle r aka-
dem ikere, sagde hun.

EFFEKTIV PÅ ARBEJDS-
MARKED
V enstre  har be s lu tte t, d e r i 
2 0 0 2  skal spares 5 0 0 .0 0 0  kr.

på beskæ ftige lsesom råde t.
- Men vi har endnu ikke g en -

nem arb e jd e t, hvordan d e t 
skal ske. Vi v il senere find e  ud 
af, hvordan  d e t skal udm øn-
tes, sagde b o rg m e ste r Ole 
Lykkegaard Andersen.

Venstre  s tem te  for, Socia l-
d e m o kra tie t im od og S  og 
 re m sk rid tsp a rtie t und lod  at 
s tem m e.

NEJ TIL AT UNDERSØGE
VELFÆRD
■I Kun S  s tø tte de  Socia lde-
m o kra tie t i, a t ve lfæ rd s fo r-
a n s ta ltn in g e r fo r  kom m unens 
e n tre p ren ø ra fd e ling  skal un -
dersøges.

Venstre  og  rem skrid tsp ar-
t ie t  s te m te  fo rs la ge t ned.

- Vi v il have undersøg t ve l-
fæ rd s fo ra ns ta ltn in ge rn e . Der 
e r ansat pe rsone r a f begge 
køn, og jeg  ved, de r ihve rtfa ld  
ikke e r a dsk ilte  b adeforho ld , 
sagde Jø rgen  H elium  (S).

- Det e r tin g , som  skal væ re 
i o rden , und erstrege de  han.

Ole Lykkegaard  A ndersen 
(V ) und rede  sig over, de t lige ( 
sku lle  væ re e n tre p re n ø ra fd e -
lingens fo rho ld , d e r skulle ses | 
n æ rm e re  på.

-  o rho ldene skal væ re i o r-
den fo r  a lle  8 0 0  kom m una lt 
ansatte . Men der har ikke væ -
re t nog e t ønske, e lle r en hen-
vende lse  om  de t fra  de ansat-
te, sagde han.
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BORGMESTERKANDIDAT

E ik Inge slev La sen
•  Bedre kildesorteri g

ved de  e kelte
hussta d. Større
åbe hed og debat om
pla læg i g af vores
kommu e

SOCIALISTISK FOLKEPARTI

La s Jacobsen Hasage 

•  Gode fysiske
rammer på alle
skoler og
i stitutio er. \
E  skole i hvert ^
bysamfu d tx;

i

$  
CL

sn

Socialistisk Folkeparti

Socialistisk Folkeparti

Pede  Ove gaa d Pede sen

•  E   y, grø  og
tafikve lig midtby.
Gode rammer for
idræts- og
kulturlivet

B i

Ka en Risage  F øst up

Pas i gsgara tie 
må ikke ske på
bekost i g af
kvalitete . Bedre
 ormeri g og plads
i dagi stitutio er e

Socialistisk Folkeparti



Stor spørgelyst ved vælgermøde
VALG: Borg rn  spurgt  kandidat rn  om alt fra skol r til flytning af Bakmøll v j
Af Turit Skovborg
turit.skovborg@ ordjyske.dk

NØRHALNE: D r var valg- 
st mning i d n l tt r  til-
røg d  sal m d omkring 70 
m nn sk r i Nørhaln  For-
samlingshus, da Nørhaln  
Borg rfor ning havd  invi-
t r t borg rn  og  t pan l 
m d 14 byrådskandidat r til 
vælg rmød  torsdag aft n.

D  syv parti r fik hv r tr  
minutt r til at fr mlægg  
d r s synspunkt r og visio-
n r for d  næst  fir  år, in-
d n borg r  fra blandt and t 
Nørhaln  og Aabybro fik 
chanc n for at still  kritisk  
spørgsmål til politik rn .

Groft s t var d r f m t -
ma r, som udfyldt  to tim rs 
d bat. D t handl d  om 
flygtning  til kommun n, 
skol forhold, g nbrug, tra-
fik på Bakmøll v j og  t at-
traktivt Nørhaln .

På skol områd t spurgt  
B nt J ns n, hvorfor V n-
str  har valgt at skær  2,2 
proc nt på skol rn  i næst  
budg tår, og formand n for 
Nørhaln  Borg rfor ning, 
Arn  Knuds n, ønsk d  at 
vid , hvordan fr mtid n s r 
ud m d h nsyn til flytning af 
7. klass  til  n and n skol .

Budg tspørgsmål t gav  n 
læng r  diskussion om sti-

g nd  driftsudgift r, an-
lægsudgift r og Erik Ing rs- 
l v Lars n (SF) still d  
spørgsmålst gn v d, om 
budg tt t kan hold ,  ll r 
d r bliv r skår t i 
driftsudgift rn   ft r valg t 
d n 20. nov mb r.

J ns Brøndum fra Tvær-
politisk Borg rlist , Jørg n 
Christ ns n (KRF), Jørg n 
Juul Simons n (S) og Ol  
Lykk gaard And rs n (V) 
m nt , at d t  r vigtigt at b -
var  d  små skol r i samfun-
d t.

- Vi kan ikk  forv nt  sko-
l r, d r går til og m d 10. 
klass , m n j g vil slås for at 
b hold  til og m d 7. klass , 
sagd  Jørg n Christ ns n.

Jan And rs n (V) og Ing  
P d rs n (S) ønsk d   n 
nærm r  diskussion om sko-
l struktur n, og Jan And r-
s n var ikk  afvis nd  ov r 
for ændring r.

- Vi fik ør tæv r for vor s 
10. klass c nt r for nogl  år 
sid n. Nu har mang  andr  
kommun r gjort d t samm , 
og d t har vist sig at vær   n 
succ s, sagd  han.

Erik Ing rsl v Lars n (SF) 
ønsk d  også d c ntral sko-
l struktur, m n var h ll r ik-
k  afvis nd  ov r for æn-
dring r.

- D t  r farligt at lægg  sig

K a  d id a te r es  s y  s p u  k te r ska r sig ige  em  c ig a re trø g e   i N ø rh a l e  Forsam li gshus.

fast på, at adskill ls n skal 
sk   ft r 7. klass . Hvis d r 
 r pædagogisk  argum nt r 
for at flytt  børn n   ft r 6. 
klass , vil vi g rn  lytt  til 
d m, sagd  han.

Orla St nkjær fra Nørhal-
n  var b kymr t for d n 
øg d  trafikmængd  på Bak-
møll v j i forbind ls  m d 
d n ny  motorv j og spurg-
t , om d r var muligh d for 
at flytt  v j n.

Ing n af politik rn  var 
n gativt indstill t ov r for 
id  n, og blandt and t Jør-
g n Christ ns n (KRF) øn-
sk d  at lægg  v j n nord 
for by n.

Borgm st r n m nt , at 
 n and n strat gi var b dr .

- Vi bør kæmp  for, at Thi-

st dv j bliv r udbygg t til  n 
fir spor t motortrafikv j. 
For jo ring r  d n  r at kør  
på, d s fl r  vil kør  ad Bak-
møll v j, sagd  Ol  Lykk -
gaard And rs n.

Til sidst fik parti rn  mu-
ligh d for at slutt  af, og h r 
vakt  Mog ns Nørgård P -
d rs n (KRF) stor mor-
skab, da han vist   n tryl-
l kunst.

M d tr  snor , to lan-
g  og  n kort, vist  han 
ford ling n i byråd t  ft r 
valg t: To blokk  og Krist -
ligt Folk parti, som d n kor-
t  snor. Han saml d  snor -
n s  nd r, og vupti havd  
han  n lang snor, som altså 
var  t symbol på  t sam-
arb jd  m ll m all  parti r.

1 P l l l l !
#  Der va r 14 ka n d id a te r fra  i 
a lt syv p a r t ie r  ved v æ lg e rm ø -
d e t i N ø rha lne   o rsam lingshus. 
D et var:

•  Inge Pedersen og J ø r -
gen J u u l S im onsen (S), 
Lars Jaco bsen  H asager 
og E rik  Ingers lev  Larsen 
(S ), O le Lykkegaard  og 

Ja n  A ndersen  (V), M ogens 
N ørgård Pedersen og J ø rgen  
C hris tensen (KR ), C arsten 
M unk og H en rik  Jø rgen se n  
(D ), Tom W elløv og C h ris tia n  
Jensen  (Land sb y lis te n ) sam t 
Jens  B rø ndum  og G rethe 
D regsbæ k (T væ rpo lit isk  B o r-
gerlis te ).

mailto:turit.skovborg@nordjyske.dk
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KOMMUNEN IN ORMERER:

Syv kandidatlister
til kommunalvalget
D n 23. oktob r om middag n ud-
løb tid n for at indl v r  kandidat-
list r til kommunalvalg t d n 20. 
nov mb r. Aabybro Kommun  
har modtag t 7 kandidatlist r, d t 
dr j r sig om Sociald mokrati t 
(11 kandidat r), Socialistisk Fol-
k parti (4 kandidat r), Landsbylis-
t n (4 kandidat r), Dansk Folk -
parti (2 kandidat r) Krist ligt Fol-
k parti (6 kandidat r) V nstr  (21 
kandidat r) og Borg rlist n (4 
kandidat r).

I modsætning til sidst  valg bli-
v r d r v d d tt  valg ikk  mulig-
h d for at sætt  kryds v d Kons r-
vativ Folk parti og Fr mskridts-

parti t.
D r bliv r i alt 52 kandidat r at 

vælg  i m ll m, hvoraf 40  r 
mænd og 12  r kvind r. V d sidst  
valg var d r 60 kandidat r at væl-
g  i m ll m.

Valgr t til byråd t har  nhv r, 
som på valgdag n  r fyldt 18 år, 
har fast bopæl i koftimun n og 
som h rudov r  nt n har dansk 
indfødsr t,  r statsborg r i  n af d  
øvrig  m dl msstat r i D n Eur-
opæisk  Union,  r statsborg r i Is-
land  ll r Norg ,  ll r ud n afbry-
d ls  har haft fast bopæl i Dan-
mark i d  sidst  3 år forud for 
valgdag n. kb

BORGMESTERKANDIDAT

E ik Inge slev La sen

• A svarlige og
trygge forhold
for flygt i ge

SOCIALISTISK FOLKEPARTI



BORGMESTERKANDIDAT

• Vi har vilje  ^
til at gøre e  |
forskel

Socialistisk Folkeparti

Socialistisk Folkeparti

E ik Inge slev La sen

• SF er gara t
for politisk
troværdig
dialog

SOCIALISTISK FOLKEPARTI

La s Jacobsen Hasage 

Vi skylder
vores ældre
e  orde tlig
omsorg og v
pleje i

Socialistisk Folkeparti

Pede  Ove gaa d Pede sen Ka en Risage  F øst up

• Mere tryghed
og bedre
omsorg ^

Pede  Ove gaa d Pede sen

• E  tryk v
opvækst for
alle bør  f

S-

Q.

Socialistisk Folkeparti

La s Jacobsen Hasage 

• SF er gara t fofc:
troværdighed, ^
dialog og 4
åbe hed Ss

o .

Ka en Risage  F øst up
y

• Lokale
skoler i
udvikli g ^

Socialistisk Folkeparti



D t s nd r lær rn  ud på 
vandr tur  og giv r lig som 
to lær rgrupp r, fortæll r 
Birg r Johans n.

B styr ls n fik cirka 10 
konkr t  svar på spørg sk -
ma rn  m d afkiydsnings- 
muligh d r. D rimod valgt  
fl r  parti r, som V nstr , 
Sociald mokrati t og SF at 
s nd  g n r ll  b svar ls  i 
st d t.

- Af b svar ls rn  fr mgår 
d t, at fl rtall t ønsk r at 
plac r  indskoling n og 
SFO’ rn  på samm  adr ss . 
D sud n m n r  t fl rtal, 
d r  r båd  økonomisk  og 
pædagogisk  årsag r til, at 
d t  r m st h nsigtsmæssigt 
at hav  skol n plac r t på to 
adr ss r, i hv rtfald ov r-
sku lig fr mtid svar nd  til 
tr  til s ks år, oplys r Birg r 
Johans n.

Samtidig oplys r han, at 
andr  kandidat r i d r s af-
krydsningssk ma r m n r, 
d t  r  n god id  at saml 

skol n på én adr ss , m ns 
andr   ndda giv r udtryk for 
at v nd  tilbag  til d n tid-
lig r  struktur m d to skol r 
i Aabybro by.

Ori nt ring n bl v mod-
tag t ud n d  stor  sværd-
slag fra forældr s sid .

- M n fl r  udtrykt   t øn-
sk  om, at d r bliv r fastlagt 
 t  nd mål, så vi kan sig , at 
på dét  ll r dét tidspunkt 
skal skol n s  sådan  ll r så-
dan ud, sig r Birg r Johan-
s n.

D sud n bl v d t und r-
str g t, at d r hurtigst mu-
ligt skal gør s nog t for at 
løs  indskoling ns toil t-
probl m r, som i fl r  år har 
vær t  t tilbag v nd nd  
probl m, oplys r Birg r Jo-
hans n.

B svar ls rn   r lagt fr m 
på skol ns kontor, så for-
ældr  har muligh d for at s  
nærm r  på d m.

•  A ab yb ro  Skole sendte  i 
begynde lsen  a f o k to b e r 
spø rgeskem aer om  
sko lep o litik  m ed a f-
k rydsn ing sm u ligh e d e r
t il b yrådska nd ida te rne .
•  Skem aet va r u d fo rm e t a f

D anm arks L æ re rfo re n in g  
på næ r to  spørgsm ål 
som  sp e c ifik t g ik  på A a -
byb ro  Skoles fre m tid , 

og om  den bør sam les 
på én adresse.

/J  £? 3 /o  -  /

Politikere peger på to adresser til skole
Indskoling og SFO skal saml s på Katt damsv j, m n Aabybro Skol  skal fortsat vær  d lt

SFO og i dskoli g for 10 millio er kro er
AABYBRO: En arb jdsgrup-
p  und r Aabybro Skol  ar-
b jd r m d forslag om  n 
samling af indskoling og 
SFO’ r i  n ny tilbygning på 
Katt damsv j.

- Vi har vær t rundt og s  
på andr  skol r og  r kom-
m t m d nogl  ønsk r til  n 
ny indskoling, og d   r v d at

bliv  t gn t på skits r, sig r 
Birg r Johans n, formand 
for Aabybro Skol .

- På kommun ns budg t 
 r d r sat ti million r kron r 
af til r nov ring af Aabybro 
Skol , og d t rækk r kun til 
 n samling af indskoling og 
SFO. D r  r ikk  nok til r -
nov ring af h l  skol n, si-

g r Birg r Johans n.
Forslag t  r at opfør   n 

ny tilbygning v d områd t 
v d gymnastiksal n på Kat-
t damsv j.

- For at l v  op til fr mti-
d ns krav skal d r vær  plads 
til fir  spor i indskoling n. 
D t vil sig  12 klass r i klas-
s trin n  børn hav klass 

til 2. klass , sig r Birg r Jo-
hans n.

D t  r plan n, d r skal væ-
r  klass vær ls r til indsko-
ling n og lokal r til SFO’ n, 
m n også fæll slokal r som 
værkst d, toil tt r og stor  
samlingsrum.

A f Martin Fran sen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Indskoling n og 
SFO’ rn  skal saml s på Aa-
bybro Skol s afd ling på 
Katt damsv j, m n Aabybro 
Skol  skal fortsat hav  loka-
l r på to adr ss r i ov rsku -
lig fr mtid.

D t kunn  Birg r Johan-
s n, formand for skol ns b -
styr ls , konklud r  man-
dag aft n ud fra svar n  på 
d  spørg sk ma r, som b -
styr ls n har s ndt til by-
rådskandidat rn  .

Og han ov rrakt  budska-
b t til omkring 60 fr mmød-
t  forældr  i gymnastiksal n 
på Aabybro Skol s afd ling 
øst mandag aft n, da b sty-
r ls n gjord  status  ft r sit 
and t år og gav  n ori nt -
ring om forsk llig   mn r.

B styr ls n s ndt  sk ma-
 t til samtlig  byrådskandi-
dat r, som op til oktob r 
havd  m dd lt, at d  still r

M e g e t ty d e r  på, a t A abybro  Skole  også fre m o v e r m å holde t i l  på to  fo rsk e llig e  adresser.
ARKIVFOTO: SØREN SCHN00R

op til valg t. m n også for at få sat fokus - 1 sk ma t lagd  vi op til,
D t sk t  d ls for at hør  på skol politikk n i valg- d t  r uh nsigtsmæssigt at 

kandidat rn s holdning, kamp n. hav   n skol  på to adr ss r.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Forhold n  for ældr  pa valg ts dagsord n
DEMOGRAFI: Ny  udfordring r til kommun n som får fl r  og fl r  ældr 
Af Martin Fran sen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Ældr  bl v tirs-
dag aft n sat på valg ts 
dagsord n, da Ældr sag n 
og Brug rråd t i Aabybro 
havd  invit r t til vælg r-
mød  på Aabybro Pl j hj m 
m d cirka 40 tilhør r .

Og d t g n r ll  budskab 
fra d  f m byrådsm dl m-
m r og -kandida-
t r i pan l t var, at 
kommun ns æl-
dr s ktor og pl j -
hj m gør d t m -
g t godt, m n ny  
udfordring r 
v nt r, da an-
tall t af ældr  
stig r år n  
fr mov r også i 
Aabybro Kommu-
n .

D  tr  nuvær n-
d  m dl mm r af 
byråd t, borgm -
st r Ol  Lykk ga-
ard And rs n (V),
Eva Rytt r (S) og Erik In-
g rsl v (SF) point r d , at 
ældr områd t i d  s n st  
fir  år kun har g nn mgå t 
minimal  b spar ls r.

Birk ls  Pl j c nt r og Bi-
 rst d Pl j c nt r  r bl v t 
r nov r t og udvid t. D r  r 
plan r om at udvid  Aaby-

bro Pl j c nt r m d  t afsnit 
for s nil d m nt  m d ott  
plads r samt  n r nov ring 
af hj mm t m d forv nt t 
bygg start i forår t.

Først skal d  ott  ny  
plads r opfør s og brug s 
som midl rtidig b bo ls , 
m ns d  almind lig  stu r 
på pl j hj mm t g nn mgår 
 n r nov ring, som vil var  
to til tr  år.

D t affødt   n 
komm ntar fra  n 
af tilhør rn .

- D t vil b tyd , 
at d  ny  stu r til 
d m nt  ikk  vil 
vær  l dig  til d -
m nt  d  næst  to 
til tr  år, sagd  
Birth  Jørg ns n.

- Min far  r d -
m nt, og da han 
skull  på pl j -
hj m kom han 
først på  n almin-
d lig stu . D t var 
 n dårlig id  for 
min far, hans na-

bo r, p rsonal t  ll r os på-
rør nd , sagd  hun.

Far n bor nu på  t skær-
m t afsnit for d m nt .

Eva Rytt r  rk ndt , d t 
 r uh ldigt, hvis d m nt  får 
plads r, hvor d  ikk  pass r 
ind.

- J g tror, vi kan gør  d t

M NELET
<i Æl resagen og
Brugerrå et hav e
inviteret alle syv
partier og lister.

•  Eva Rytter
(S), Erik In-
gerslev Lar-
sen (SF), Ole

Lykkegaar 
An ersen (V),

Kristen Vestergaar 
(KRF) og Thorkil  P.
Eskil sen (Å) u -
gjor e panelet.
•  Der var afbu  fra
Lan sbylisten og fra
Dansk Folkeparti.

lidt b dr . Vi kan gør  m r  
ud af samarb jd t m d pårø-
r nd grupp r og andr  fri-
villig , sagd  hun.

Erik Ing rsl v kom også 
m d  t svar.

- Indtil vi har få t d t ny  
afsnit til d m nt , må vi b -
nytt  d  skærm d  plads r. 
D r  r jo også  t b hov for at 
få r nov r t d  almind lig  
stu r på Aabybro Pl j hj m, 
sagd  han.

Udgangspunkt t for 
Thorkild Eskilds n fra d n 
Tværpolitisk  Borg rlist 

var, at ældr  skal vær  i  g t 
hj m, så læng  d  ønsk r.

D r ft r skal d  tilbyd s 
 n  gn t bolig, og d t sam-
m n m d ægt fæll n for ik-
k  at splitt  parr t.

Og d t faldt i god jord i r -
st n af pan l t.

Krist n V st rgaard 
(KRF) rost  ældr omsorg n.

- D t handl r om at giv  
ældr  trygh d via  n god 
pl j . Vil man ændr  nog t, 
skal id  rn  komm  fra d  
ansatt   ll r d  ældr , sagd  
han og tilføj d , d r ikk   r

v nt list  til  n plads på pl -
j hj m  ll r ældr bolig i Aa-
bybro Kommun .

N top indflyd ls  ind-
før s m d d n ny  fl ksibl  
hj mm hjælp point r d  
blandt andr  Eva Rytt r og 
Ol  Lykk gaard And rs n.

- Ældr  kan s lv b slutt , 
om man h ll r  vil hav   n 
snak og  n kop kaff  m d 
hj mm hjælp r n  nd at få 
støv t af. D t skal giv  så 
m g n m dindflyd ls  som 
muligt, sagd  borgm st r n.

Fra sal n spurgt  Allan

O m kri g  4 0  v a r  m ø d t op t i l  v æ lg e rm ø d e t på A ab yb ro  P le jeh jem rOTO: KURT BERING

J ns n, formand for ældr - 
og handicapråd t, til kom-
mun ns s rvic niv au.

- D  opgav r, man kan 
vælg  m ll m i d n fl ksibl  
hj mm hjælp,  r s lvfølg -
ligh d r. Hvis man vil hav  
sin madras støvsug t, skal 
man opgiv   n and n yd ls . 
S rvic niv au t  r for lavt, 
sagd  Allan J ns n.

Erik Ing rsl v sagd , d r 
 r stramm t op på yd ls rn  
g nn m år n , og  n lang 
rækk  s lvfølg ligh d r  r 
skår t væk for at opnå størr  
 ff ktivit t.

- M n d t  r ikk  mit ind-
tryk, at ældr   r utilfr ds , 
sagd  han.

Ol  Lykk gaard And rs n 
oplyst , at 50 til 60 proc nt 
af hj mm hjælp r ns tid går 
m d kontakt m d ældr .

- D t  r faktisk m g t flot 
samm nlign t m d andr  
st d r. M n vi må prøv  at 
udnytt  r ssourc rn  b dr  
og få d t øg t to til f m pro-
c nt, sagd  han.

Vælg rmød t afslør d  
også, at s lv om d r  ndnu 
ikk   r indført muligh d for 
tilkøbsyd ls r til hj mm -
hjælp n, så  r d t sandsyn-
ligvis på v j. D  nuvær nd  
byrådspolitik r  var u nig  
om, hvorfor d t ikk  all r -
d   r indført.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Det sagde de også på vælgermødet på Aabybro Plejehjem , 7/. ̂  f
AABYBRO: - Vi hør i man-
g  løft r fra kandidat rn , 
og når vi skal spar  må d t 
ikk  gå ud ov r børn, ung  
 ll r ældr , m n d  udgør 85 
proc nt af kommun ns bud-
g t.
Tilbag   r kun borgm st r-
lønn n at spar  væk.

Borgmester Ole Lykkega-

ard Andersen (V 

- D t  r ulykk ligt, at  t 
ægt par skal skill s ad, fordi 
d n  n  har b hov for at 
komm  på pl j hj m. Hvis 
d  ønsk r d t, skal b gg  
kunn  komm  på pl j hj m 
og også kunn  fortryd  d t. 
D  har lov t hinand n at l -
v  samm n til død n d m

skill r, og ikk  til kommu-
n n skill r d m ad.

Kristen Vestergaard
(KRF 

- B bo r  på pl j hj m  r 
d  svag  i samfund t. D rfor 
 r d t kun godt, d r  r  t 
uvildigt tilsyn.

Thorkild Eskildsen (Å 

- Vi skal sikr , at d r  r 
plads r nok på pl j hj m og 
ældr bolig r. Vi skal også 
sikr  mindr  bolig r til æl-
dr , som vil forlad  d r s 
størr  parc lhus, så d  kan 
bliv  bo nd  i kommun n.

Erik Ingerslev (SF 

- D t  r vigtigt, at vor  
m darb jd r  i ældr s kto-

r n har r sp kt og int r ss  
for d  m nn sk r, d  har 
m d at gør .

Borgmester Ole Lykkega-
ard Andersen (V 

- Vi har analys r t æld-
r områd t, og d t har giv t 
 t  kstra  ngag m nt hos d  
ansætt . Vi skal giv  d  an-
satt  rim lig  arb jdsvilkår,

så vi undgår n dslidning.
Eva Rytter (S .

- D  ansatt  skal b hand-
l s så godt, at d t  r attrak-
tivt at arb jd  i d nn  s ktor. 
Og d t  r jo skønt at arb jd  
m d m nn sk r.

Kristen Vestergaard
(KRF 



AABYBRO
Ti  kommuna -, amtsråds- og fo ketings-
va get d. 20. november 2001 anbefa er vi

A SOCIAL-
 EMOKRATIET

SOCIALISTISK
FOLKEPARTI

l o AABYBRO  o
t ø P 7/ / / - W



^N.-  Ikke mere  dlicitering
-  Et godt arbejdsmiljø ^  o ;
-  En god omsorg for ældre i eget hjem o
-  Styrkelse af lokalsamf ndene 'Sc

Stem Då SF oa SOCIAL EMOKRATIET
Besty elsesmedlem
Ole Juul Jensen I
Aabyb o Kommune * BS m æ *

Socia istisk Fo keparti

Lars Jaco sen Hasager

• Et s ndt og v 
inspirerende § 
arbejdsmiljø 7  
for elever og > 
ansatte K

Socia istisk Fo keparti

Karen Risager Frøstrup

• Langsigtet
planlægning på
børneinstitU“
tionsområdet §

>

Q .
SC 
 St

BORGMESTERKANDIDAT

Erik Ingerslev Larsen

• Forbedring af
den kollektive
trafik på lokalt
plan

SOCIALISTISK FOLKEPARTI
f t  / I   ' 7 - / / - Z & 0 *

For fortsat gode fleksible pasningsordninger. 
Kvalitet på alle folkeskolerne i Aabybro.

Stem på SF oa SOCIAL EMOKRATIET
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ri g af arbejdet, udda  else af
flere og klog brug af  y tek o-
logi

• sikre bør efamilier e e  læ g-
ere orlov, der ka  bruges efter
behov - også til omsorgsdage
eller  edsat arbejdstid - samti-

dig med at alle bør  over 1/2 år
skal have tilbud om kommu al
pas i g u der gode, trygge og
udvikle de forhold
sikre at der bliver tid til omsorg
for de ældre ge  em udda -
 else af flere hjemmehjælpere

Fra Holger K. Nielsen, form and
fo r  SF - har vi modtaget fø l-
gende:

Gi’ velfærde 
e  stemme
Er du træt af Nyrup og Jelved? Er
du skuffet over, at de ikke har lap-
pet huller e i velfærde ? Træ ger
du til fora dri g? Forståeligt.

Ku  e du e dda fi de på at
stemme borgerligt? Det vil jeg
godt advare kraftigt imod. Fol-
det her valg er et afgøre de valg.

Skal vi sikre velfærd for alle?
Med orde tlige offe tlige tilbud -
ude  de ma gler og ve telister vi
ke der i dag - også selvom det
kræver, at der bliver betalt ma ge
pe ge i skatter og afgifter? Eller
skal vi skrotte solidaritete , og gå
over til et Forsikri gs-Da mark,
hvor det er pe gepu ge , der be-
stemmer, hvor meget velfærd,
ma  skal have. Ve stre kræver
privathospitaler. Det kommer til
at gå galt. Der er allerede ma gel
på læger og sygeplejersker. Tror
du, at det bliver bedre af, at pri-
vathospitaler e går på stra d-
hugst med tilbud om højere lø -
 i ger, for at tiltrække de bedste
læger og sygeplejersker?. D e of-
fe tlige sygehuse vil, e d u mere
e d i dag, komme til at ma gle
perso ale. Ve telister e vil vok-
se. Ma ge patie ter vil reelt blive
tvu get til at forsøge at forsøge at
fi de plads på et privathospital.

Det bliver meget dyrt for sam-
fu det. Det har forma de  for
Amtsrådsfore i ge  Kreste  Phil-
lipse  u derstreget ga g på ga g.
Selvom ha  er ve strema d.

I det hele taget hæ ger Ve -
stres øko omiske politik ikke
samme . Det står  u klart for al-
le, at der ikke er  oge  øko o-
misk gevi st ved udliciteri g. De
pe ge ma gler Ve stre, Så får de
regeri gsmagte , vil pe ge e
fosse ud af kasse . Derfor bliver
Ve stre tvu get til at vælge, om
de vil lade skatter e stige eller
ve telister e vokse. A ders Fogh
sluger  æppe si e løfter om skat-
testop og alle de dyre løfter om
skattelettelser til virksomheder e
og la dbruget. Mere tæ keligt er
det, at ha  vælger at lade hå t om
ældreomsorge  og lade ve telis-
ter e løbe løbsk. Sidst vi havde
e  borgerlig regeri g fik sygehu-
se e e  kraftig sultekur.
Me  det mest sa dsy lige er, at

Ve stre vil i dføre brugerbeta-
li g i de  store stil. Det er jo  ku 
et år side , at Ve stre var ærlige
 ok til at sige, at pe ge e skulle
følge borgere . E  borger der
vil have e  bedre og dyrere be-
ha dli g, måtte til lommer e
og selv betale forskelle . Og så
har vi Forskels-Da mark. - for
det er jo forskelligt, hvor ma ge
pe ge vi har i lomme ! Dem der
ikke har råd, vil være he vist til
offe tlige sygehuse, der efter-
hå de  dræ es for pe ge og ar-
bejdskraft.

Vi vil alle samme  få ko se-
kve ser e at mærke. Så det er
rigtigt, at der kommer fora -
dri g, hvis Ve stre kommer til
magte ! Me  ikke til det bedre.
Det er ku  et stærkt SF, der gi-
ver cha ce  for forbedri g. SF
har e  klar ide, om hvorda  vi
gør samfu det bedre og mere
solidarisk. SF vil:
■ ikke love lavere skat, me  flyt-

te skattebyrde  fra de fattige til
de rige. State  har brug for
pe ge til at sikre velfærde  og
 edbri ge statsgælde 

■ fjer e ve telister e til sygehu-
se e ge  em bedre orga ise-

og pe ge  ok til kommu er e
have kemie  ud af hverdage ,
så vækste  i allergier og øde-
læggelse  af gru dva det bli-

! ver stoppet
I tage tat på alle de a dre miljø-

problemer som Ve stre er helt
ligeglade med.

SF vil fora dri g - til det be-
dre. Er du også til fora dri g, sa
husk, at det er SF, der gir vel-
færde  stemme'
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BORGMESTERKANDIDAT

Erik Ingerslev Larsen ^

• Sikre et
varieret udbud
af boliger i alle
lokalsamfund
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Peder Overgaard Pedersen

• Kva itet i
børns
pasnings-
ordninger
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Socia istisk Fo keparti

Karen Risager Frøstrup

• Børn har ret til et
sundt og
inspirerende
pædagogisk miljø

Socia istisk Fo keparti

Peder Overgaard Pedersen

• Nedsættelse
af forældre-
betalingen for
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Socia istisk Fo keparti

Placeringen af 7. klasser 
i Aabybro Kommune
A f Erik Inq rsl v Lars n (SF)
Bellisvej 10, Aabybro, byråds-
medlem::

7. KLASSER: I et indlæg i 
NORDJYSKE Stiftstidende 
30. oktober kom m er Car-
sten B. Andersen med m an-
ge gode kendte argum enter 
for at bevare den nuværende 
skolestruktur, hvor de små 
skoler stadig har børnene til 
og med 7. klasse.

D et er en holdning, vi i SF 
har meget sympati for, men 
som Carsten B. Andersen

sikkert ved som tidligere 
medlem af byrådet for Soci-
aldemokratiet, vil det ikke 
være særligt troværdigt at 
melde meget skarpt ud på, at 
der under ingen omstændig-
heder må ske forandringer i 
den nuværende måde at dri-
ve skolerne på.

D erfor siger vi, at det er 
farligt at lægge sig fast på en 
bestem t model, hvis der vi-
ser sig andre gode begrun-
delser for en anden deling. 
Vi lytter gerne til gode argu-
m enter for og imod forskel-
lige løsninger på, hvordan 
folkeskolens undervisning

t o  i  £   / /  

kan forbedres til gavn for de 
elever, der skal modtage u n -
dervisningen, inden vi træf-
fer vores afgørelse.

Vi vil bestem t ikke afvise, 
at der kan findes andre løs-
ninger, end det a t flytte 7. 
klasse, f.eks. gennem et tæ t-
tere samarbejde mellem 
skolerne i de m indre lokal-
samfund og overbygnings-
skolerne.

Det, der er vigtig for os, er, 
at eleverne får det optimale 
tilbud om undervisning på 
alle klassetrin, i alle de fag, 
der tilbydes i folkeskolen.
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Heftig debat om 7. k asser
ET RUKTUR: Forældre flytter elever for at undgå overbygning på Aabybro Skole
Af Martin Frands n______
mar in.frandsen@nordjyske.dk

BIRKELSE: Skolestruktur
og 7. klasser var i fokus, da 
Birkelse Håndværker  og 
Borgerforening onsdag af-
ten havde samlet 50 tilhøre-
re til valgmøde på Birkelse 
Kro.

Annie O. Pedersen fra 
Landsbylisten fortalte, at 
hun kender forældre, som 
flytter tre elever væk fra 
Vedsted Centralskole, efter 
at Aabybro Skole har ændret 
sin overbygning. Desuden 
pegede tilhørere på util-
fredshed med overbygnin-
gen på Aabybro Skole og 
frygtede, at 7. klasserne 
skulle flyttes fra Vedsted 
Centralskole.

Aabybro Skoles bestyrelse 
vil nemlig begynde overbyg-
ningen allerede efter 6. klas-
se og ikke efter 7. klasse som 
i dag, Begrundelsen er, at det 
er pædagogisk bedst og pas-
ser bedre med undervis-
ningsmaterialerne.

D erfor forhørte skole-
bestyrelsen tidligere i år om 
muligheden for at modtage 
eleverne fra Vedsted Cen-
tralskole og Gjøl Skole alle-
rede efter 6. klasse. D et vak-
te modstand. I stedet har Aa-
bybro Skoles bestyrelse 
valgt a t ændre overbygnin-
gen for Aabybro eleverne til 
at starte efter 6. klasse, mens 
de elever, som skolen m od-
tager fra Vedsted og Gjøl 
placeres i en klasse for sig, 
når de ankom m er efter 7. 
klasse.

Og det har fået tem pera-
m entet i kog hos Karl Schrø-
der (S).

  E r Aabybro Skole er den 
rette modtageskole for Ved-
sted Centralskole, spurgte 
Karl Schrøder.

Aabybro Skoles ændring 
har også skabt frygt for pla-
ner om at flytte 7. klasserne 
fra de små skoler til de store 
skoler.

Den ftygt satte Carsten 
M unk (DF) ord på.

  Hvis m an vil flytte 7.

klasserne bør det ske efter en 
dialog med brugerne. D et er 
ikke fair evt. at gennemføre 
det m idt i en byrådsperiode, 
m an bør fortælle det inden 
valget og gå til valg på det, 
sagde han.

En forældre blandt til-
hørerne afkrævede et kon-
tan t svar om 7. klasserne.

 Jeg  er far til en dreng i 5. 
klasse på Vedsted C entral-
skole. H an skal ikke til Aaby-
bro Skole efter 6. klasse. Går 
politikerne ind for flytning 
af 7. klasserne, spurgte Knud 
Pedersen.

  Vi skal bevare skolerne i 
alle lokalsamfund, m en der 
er ikke noget, som er statisk. 
D et vigtigste er, at eleverne 
får den optimale undervis-
ning. Flytning af 7. klasserne 
har ikke været diskuteret po-
litisk, og der er ingen penge 
at spare ved en flytning, sag-
de Erik Ingerslev (SF).

Uanstændig d ling
En anden tilhører, Christian 
Christensen, spurgte om Aa-
bybro Skoles opdeling med 
elever fra Vedsted og Gjøl i 
en særlig kasse er rimelig?

Lars Hasager (SF) sagde,

at delingen er uanstændig.
  M en som politikere kan 

vi ikke gøre noget. D et hører 
under skolebestyrelsens 
kompetence, sagde han.

Kirsti N ørgård Pedersen 
gjorde det klart, at Kristeligt 
Folkeparti vil bevare 7. klas-
serne på de små skoler, mens 
borgm ester Ole Lykkegaard 
Andersen (V) undrede sig 
over selve debatten.

  Hele byrådet har som 
målsætning at bevare sko-
lerne i lokalsamfundene, og 
Venstre har ingen planer om 
at flytte 7. klasserne. Så hav-
de vi ikke sat penge af til en 
udbygning af N ørhalne Sko-
le med plads til 7. klasse. Vi 
er klar over skolens ’betyd-
ning i lokalsamfundene, sag-
de han.

Både Borgerlisten fra Aa-
bybro og Landsbylisten går 
ind for at bevare 7. klasserne 
på de små skoler.

  Vi vil kæmpe for at beva-
re 7. klasserne, vi har prøvet 
turen før, og det fik stor be-
tydning for byen, den gang 
overbygningen blev flyttet 
fra Vedsted Centralskole, 
sagde Tom Welløv (L).

Form anden for Socialde-

mokratiet, Bent Jensen, ville 
vide hvorfor Venstre i kom -
munens budget 2002 har 
vedtaget at skære én million 
kroner på lærerløn samt 2,22 
procent på folkeskolernes 
driftsbudgetter og nedsætter 
undervisningen til lovens 
minimumskrav.

  Kommunens vækst var 
alt for stor, og den m åtte vi 
sænke ved at spare, svarede 
Ole Lykkegaard Andersen.

  Blandt de 27 nordjyske 
kom m uner er vi på 8'. plad-
sen over kommuner, der 
bruger flest penge på skoler-
ne, og vi har ikke undervis-
ning på minimumsniveauet, 
sagde borgmesteren.

H an ’tilføjede, at udgangs-
punktet for fordeling af ti-
m erne var m inimumstallet 
per elev. Dertil blev lagt eks-
tra tim er efter klassens stør-
relse og klassetrin.

  En elev på Birkelse Skole 
koster i gennem snit kom -
m unen 55.000 kroner, mens 
en elev på Aabybro Skole ko-
ster 38.000 kroner. D et er 
fint, og vi betaler gerne de 
ekstra penge for a t bevare 
skolerne i lokalsamfundene, 
sagde borgmesteren.

MELET
•  Panelet ved 
valgmødet var An-
nie O. Pedersen og 
Tom Welløv (L). 
Thorkild Eskildsen 
og Gert Rasm s-
sen (Å). Birthe 
Christensen og 
Karl Schrøder (S).
•  Carsten M nk 
og Henrik Jørgen-
sen (O). Ole Lykke-
gaard Andersen og 
Annemie Pedersen 
(V). Keld Eskesen 
og Kirsti N. Peder-
sen (0), Erik In-
gerslev og Lars 
Hasager (SF).

Byrådskandidater
ne havde travlt
med gøre
valgmaterialerne
klar, inden mødet
på Birkelse Kro.
FOTO: BENTE PO ER
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For og imod borger ister
A f Martin
Frands n
mar in.frandsen®
nordjyske.dk

BIRKELSE: En del af debat-
ten på Birkelse Kro onsdag 
aften kom til at handle om 
fordele og ulem per ved bor-
gerlister, personificeret ved 
Landsbylisten (L) og den ny 
Tværpolitiskeo Borgerliste 
fra Aabybro (A).

U dgangspunktet var et læ-
serbrev i NORDJYSKE fra 
Lars Hasager (SF), hvor han 
advarede mod at stemme på 
en af borgerlisterne, også 
fordi de er i valgforbund.

D et betyder, at hvis man 
stem m er på en af Landsbyli-
stens kandidater, og listen 
ikke får sæde i byrådet, går 
stemmen til en kandidat fra 
Aabybro. Ydermere har de 
fleste af kandidaterne en 
fortid eller nutid i politiske

partier.
Lars Hasager forestillede 

sig på vælgermødet en situa-
tion, hvor en stemme på 
Landsbylisten kan være en 
stemme på en tidligere Ven  
stre m and i Birkelse, som 
pga valgforbundet kan risi-
kere at tilfalde en tidligere 
Fremskridtsmand i Aaby-
bro.

Erik Ingerslev (SF) pegede 
på, at tre kandidater fra Bor-
gerlisten har politisk fortid i 
Fremskridtspartiet, Social-
dem okratiet og de konserva-
tive, mens en af Landsbyli-
stens kandidater er medlem 
afVenstre.

Lars Hasager anførte, det 
er vigtigt at kende kandida-
ternes politiske holdning og

menneskesyn.
  En byrådspolitiker skal i 

løbet af et år træffe cirka 
2000 beslutninger, og der vil 
m enneskesynet uden tvivl 
have betydning, sagde han.

Thorkild Eskildsen (Å) vil-
le vide, hvilken forskel der er 
i forhold til valgforbundet 
mellem Socialdemokratiet 
og SF.

  D et betyder, a t en stem -
me på en Socialdemokrat fra 
Aabybro kan gå til en SF’er 
fra Nørhalne, sagde T h o r-
kild Eskildsen.

Ydermere pegede han på, 
at 85 procent af alle beslut-
ninger, der træffes i byrådet, 
ikke har med partipolitik at 
gøre.

Tom Welløv (L) oplyste, at

de to  lister har indgået en af-
tale.

  Hvis eksempelvis Lands-
bylisten ikke bliver valgt, 
mens Borgerlisten gør det, 
så fortsætter de to lister med 
at arbejde sammen og tale 
sammen, sagde Tom Welløv.

Blandt tilhørerne var en af 
Borgerlisten i Aabybros 
medstiftere, Keld Thom sen. 
H an oplyste, at bare to  dage 
efter, at Borgerlisten havde 
bekendtgjort en kandidat, 
var vedkommende blevet 
ringet op af et medlem fra 
Venstres bestyrelse, som til-
bød borgerliste kandidaten 
en plads hos Venstre.

De  sagde de også
  Skolen er lokalsamfundets 
hjørnesten

Tom Welløv (L).

-  D er er ikke nogen, som tør 
nedlægge skoler her og nu, 
m en der er nogen, som vil 
have 7. klasserne til Aabybro

Karl Schrøder (S).

  Hvis m an vil flytte 7. klas-
serne, skal man først spørge 
brugerne, m en der er ikke 
planer om en flytning

Annemie  edersen (V).

-  D et handler ikke om, køb-
m anden overlever, fordi der 
er syv klassetrin, men om 
den bedste undervisning for 
eleverne. Diskussionen skal 
forgå blandt brugerne og vil 
foregå i mange år,

Lars Hasager (SF).

  N u skal vi investere ti mio.

kr. i Aabybro Skole. Jeg er ik-
ke overbevist om, at vi skal 
satse så meget på den Skole. 
Der er 40 procent ledig ka-
pacitet på Biersted Skole og 
ledig kapacitet på Vedsted 
Centralskole, hvorfor ikkp 
bruge det først?

Karl Schrøder (S).

-  Foreninger kan være et 
godt sted at integrere flygt-
ninge. M an kan give ekstra 
tilskud til foreninger, som vil 
deltage i integrationen,

Kirsti N.  edersen (Q).

-  Vi prioriterer den decen-
trale struktur. Vi har det hele 
i hvert lokalsamfund, skole, 
børnehave, SFO, dagpleje 
og bibliotek.

Borgmester
Ole Lykkegaard

Andersen (V).

\ n



Birthe B. Christensen, bestyreisesmediem i LO Aabybro, og borgmester Oié Lykkégaard
Andersen (V) fjerner den røde dug og afslører LO's gave. f o t o : m a r t  n d a m g å r d

Diplom til komm nen fra LO
A f Martin Frands n______
mar in.frandsen@nordjyske.dk

AABYBRO: Som det er ved 
at være en tradition har LO 
Aabybro i anledning af kom-
munalvalget givet Aabybro 
Kommune en gave.

Torsdag eftermiddag var 
det LO  form and Steen Bir-
keholm, som kom med be-
grundelsen for at give et di-
plom.

  D et er givet med henblik 
på fremtiden i forventning 
om, at politikerne de kom-
mende fire år vil være med 
til at skabe en endnu bedre 
kommune, selv om det i de 
sidste fire år ikke er gået så 
ringe endda, sagde Steen 
Birkeholm.

Diplom et skal minde om 
L O ’s ønske om gode forhold 
for børn, unge, forældre, æl-
dre og kommunens nye bor-

ger, flygtningene.
På kommunens vegne tog 

borgm ester Ole Lykkégaard 
Andersen (V) og gruppefor-
m and for SF, Erik Ingerslev, 
mod diplomet.

  D et skal være symbol på 
godt fremtidigt samarbejde, 
og vi har en fælles interesse 
om at skabe et godt service-
niveau i kommunen, sagde 
borgmesteren.

\

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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BIERSTED

Ekstra 
byrådsmøde 
om Fristedet
BIERSTED: Byrådet holder 
e t ekstra møde torsdag for at 
frigive de 1,3 m illioner kro-
ner, som det vil koste a t ud-
vide Fristedet på Sundbyvej i 
Bi er sted.

Fristedet, som hidtil har 
været SFO, får bygget 100 
kvadratm eter til, og i de 
samlede lokaler, skal der 
derefter også være plads til 
en børnehave.

Dog m ener SF, at pengene 
i stedet skulle have været 
brugt til opførelse af en ny 
børnehave.

Selve udvidelsen skal byg-
ges af lavestbydende, Aaby  
bro Villabyg ved Per Larsen, 
som skal have 713.000 kro-
ner for arbejdet.

Såfremt pengene frigives 
onsdag kan håndværkerne 
begynde .med at anlægge le-
geplads, indhegne og støbe 
sokler, inden frosten sætter 
ind.



Komm nen skal være mere åben
A f M artin Frandsen_______
mar in.frandsen@nordjyske.dk

VALG: D er kal være mere 
åbenhed i kommunen, der 
skal være forskellige typer 
boliger, kildesortering af af-
fald ved husstandene, og så 
skal der mere kvalitet i sko-
ler og børne insti tutioner.

D et er nogle af de om rå-
der, som SF’s Erik Ingerslev 
Larsen vil arbejde for.

  D er skal være mere 
åbenhed i komm unen i for-
bindelse med planlægnin-
gen. Vi er ikke gode nok til at 
få borgerne inddraget i be-
slutningerne. For eksempel

skal vi gøre tillæg til kom-
m uneplanen m ere in ter-
essante via den måde, vi for-
tæller om det på, så der bli-
ver skabt interesse om, hvad 
tillægget vil betyde for om -
rådet, siger Erik Ingerslev 
Larsen.

H an mener, der skal være 
plads til forskellige typer bo-
liger.

  D er skal være m indre bo-
liger, som ældre borgere kan 
flytte i, når deres hus gen-
nem  20 år er blevet for stort, 
og de derfor vil sælge det og 
flytte i noget mindre. Vi skal 
sikre, at også disse borgere 
kan blive i kommunen, siger

Erik Ingerslev Larsen, som 
også fortsat vil arbejde for 
grønne område og kiler til 
b landt andre børnene i bo-
ligområderne.

H an mener, den ny gen-
brugsplads er et skridt i rette 
retning, men efterlyser øget 
kildesortering, og det skal 
ske ved husstandene.

  Vi har efterhånden fået 
bygget tilstrækkeligt med 
pladser i børneinstitutioner-
ne. nu gælder det m ere kva-
litet i indholdet. Skolerne 
skal moderniseres, så de le-
ver op til den ny folkeskole-
lovs krav, siger han.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Peder Overgaard Pederse 
Adju kt

Kare  Risager Frøstrup
Pædagog



Lars Jaco sen Hasager

BORGMES ERKANDIDA 

Peder Overgaard Pedersen

• Langsig e 

planlægning på

børneins i u-

 ionsområde  v
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Socialistisk Folkeparti

• Gode fysiske
rammer for
alle skoler og
ins i u ioner ^
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Socialistisk Folkeparti

Erik Ing rsl v Lars n

• Vi vil arbejde
S  for mere
J   ryghed og
^  bedre omsorg

  SOCIALISTISK FOLKEPARTI

Karen Risager Frøstrup

• Skolefri ids-
ordning med
kvali e  r
og indhold

Socialistisk Folkeparti

Peder Overgaard Pedersen

Lokale skoler
i udvikling

Socialistisk Folkeparti

BORGMES ERKANDIDA 

Erik Ing rsl v Lars n

• SF vil arbejde
for en bedre
kildesor ering
af vor  affald

SOCIALISTISK FOLKEPARTI
________________ f-iPi P  /y ~  / / -  ¿¿¿ y



ALT: VALGET HANDLER OGSÅ OM DE NÆRE TING

GJØL: Valgkampen handler ikke bare om udlændinge, ven elis er og  error. I de nære samfund disku eres de nære  ing - som f.eks. på de  gode gammeldags kommunale
valgmøde her på Gjøl Kro, hvor diskussionen bl.a. gik på 7. klassernes frem id på de små skoler. Er de nye overbygningscen re sagen, eller bør eleverne i 7. klasse få lov a 
være de s ore bland  de små og slippe for pres fra s ørre kammera er, som er i fuld gang med fes er, kæres er og de førs e skrid  mod e  sexliv. f o t o : m a r  n d a mg a a r d



q  V 5 -̂■■ero sPeger pa Lykkegaard  om borgme ter
IDEOLOGI: Gra dskyld, skat og kommu e s øko omi til debat
Af Mar in Frandsen_______
m a r t in . f r a n d s G n @ n o r d jy s k e .d k

GJØL: Karava e  med valg-
m øder var ma dag afte   å-
et til Gjøl Kro, hvor ordsty-
rer Niels Eske Nyhus fik de 
deltage de partier til at op-
lyse, hvem de peger på som 
borgmester efter valget.

D et var Gjøl Borger- og 
Erhvervsfore i g, som hav-
de i viteret de fem partier, 
der stiller op til kommu al-
valget, hvorimod La dsbyli-
ste  og De  Tværpolitiske 
Borgerliste ikke var i vite-
ret.

Både Kristeligt Folkeparti 
og Da sk Folkeparti oply-
ste, at de efter valget ville pe-
ge på borgm estere  som  y 
borgmester, hvorimod borg-
mester Ole Lykkegaard A -
derse  (V) ikke ville i d på 
em  et på de  e side af val-
get.

Pa elet talte også to  a dre 
borgmesterka didater, Eva 
Rytter (S) og Erik I gerslev

(SF). H a  vil søge det sam-
arbejde, der skal til for at få 
e  SF-borgmester, me s Eva 
Rytter og Socialdemokratiet 
vil gå efter at få m est mulig 
i dflydelse og arbejde for at 
få borgmesterposte .

D er æst ville Niels Eske 
Nyhus vide, om skatte  eller 
gru dskylde  bliver sat op i 
de  komme de byråds-
periode?

Ole Lykkegaard A derse  
fa dt det ikke sa dsy ligt, 
Folketi get vil tillade, at 
kom m u er e sætter skatte  
op, i følge de udmeldi ger 
som statsmi ister Poul N y-
rup Rasmusse  (S) og Ve -
stres A ders Fogh Rasmus-
se  kom m er med disse dage.

Je s Ha se  (KRF) afviste 
skattestig i ger, i stedet skal 
der ses på, hvorda  kom m u-
 e  får mest for pe ge e.

- Vi vil også hellere se på, 
hvorda  vi får m ere for pe -
ge e, m e  det ka  blive  ød-
ve digt at øge kommu e s 
i dtægter, sagde Eva Rytter.

SF ville ikke afvise højere 
gru dskyld, me  der ikke 
skal røres ved perso skatte  
p.g.a. det skrå skatteloft. D et 
betyder, at folk med e  i d-
tægt på 287.000 kro er efter 
betalt arbejdsmarkeds-
bidrag ikke vil stige i skat 
trods e  forhøjelse af kom-
mu eskatte .

- D et betyder, at de store 
i dkomster slipper billigst, 
så vil vi hellere forhøje 
gru dskylde , sagde Erik 
I gerslev.

H a  me er, gru dskylde  
skulle have været hævet med 
mere e d de to promille til 
12, som vedtaget i budget 
2002 afVe stre.

- De komme de år vil 
kom mu e  optage de stør-
ste lå   oge si de, og der-
for ville vi have gru dskyl-
de  op på 15 promille for at 
sikre i dtægter til de store 
opgaver, der ve ter på skole-
om rådet/sagde Erik I gers-
lev.

Ole Lykkegaard A derse 

ku  e ikke forstå, at SF’s ø  -
ske om  e  yderligere for-
højelse af gru dskylde , 
som ville give e  ekstra i d-
tægt på cirka to millio er 
kro er, var  ok  til a t redde 
kom m u e  fra de  øko-
 omiske afgru d, som SF ef-
ter borgmestere s me i g 
talte om.

- Kommu e s driftsbud-
get er på 300 m illio er kro-
 er. Ve stre er gået efter at 
stoppe vækste  i udgifter e, 
og vi har fået de   ed fra tre 
til to  proce t. Hvis vi fort-
satte med at have e  større 
vækst i udgifter e e d i i d-
tægter e, så var det ikke  ok 
at hæve skatte  i år, så skalle 
vi gøre det år efter år. Derfor 
skulle vækste   ed, sagde 
ha .

Jørge  Helium  (S) oplyste, 
at Ve stre i budget 2002 også 
har taget pe ge i kom m u e-
kasse  for at få budgettet til 
at hæ ge samme .

- Og det er ua svarligt, 
sagde ha .

Carste  Mu k, Da sk 
Folkeparti, var ue ig med 
SF i, a t gru dskyld er e  m e-
re retfærdig skat. H a  pege-
de på, det ale e er lø i d-
kom ster på 300.000 kro er 
og større før arbejdsmar-
kedsbidrag, som slipper for 
stig i ger i perso skat p.g.a. 
det skrå skatteloft. H a  m e-
 er, at fordi m a  har e  stor 
gru d og derm ed bliver 
hård t ram t af e  højere 
gru dskyld, så er det ikke 
e sbetyde de med, a t ma  
også har ma ge pe ge, og 
ha  he viste til pe sio ister. 
Erik I gerlsev svarede, at 
pe sio ister har mulighed 
for at i defryse gru dskyl-
de , så de  først skal betales 
de  dag, huset sælges.

 ænke og boliger
Desude  spurgte Aase Bak 
til flere bæ ke på Gjøl Hav , 
asfalt på veje , og om  der er 
behov for udvidelse af pleje-
hjem m et Kildeva g.

Ole Lykkegaard A derse 

Valget på spidsen

kom m u e  skal yde støtte, 
fordi der ikke er tale om  et 
projekt med e  bygherre, 
m e  om  me  esker der går 
samme  for at skaffe boliger 
til sig selv.

Derim od ville Ole Lykke-
gaard A derse  hverke  ) 
svare ja eller  ej.

- Hvis vi taler om  otte a -
delsboliger vil det koste 
kom m u e  cirka 150.000 kr. 
årligt. Så skal vi ige  fu de-
re, hvem der er de svage i 
sam fu det og se på behovet 
for eksempelvis ældre- og 
u gdomsboliger, sagde ha .

mailto:martin.frandsGn@nordjyske.dk


a  er fort ætter Penge  kal 
følge barnet

- Selv om  m a  går i 7. klas-
se på de  lille skole og ger e 
vil have fra sku dervis i g, 
så ka  ma  godt køre til de  
store skole for at få de  del 
af u dervis i ge , sagde 
Carste  Mu k.

H a  me er, byrådet skal 
gribe i d i Aabybro Skole-
bestyrelses kompete ce og 
forhi dre, a t elever e fra 
Gjøl og Birkelse bliver et 
frem m edelem e t på Aaby-
bro Skole. Carste  M u k 
me er, det er samme læg-
 i ge  af de to skoler i Aa-
bybro til Aabybro Skole for 
to år side , der er skyld i 
problemer e.

D et afviste Ole Lykkega- 
ard A derse , Erik I gerslev 
(SF) og Eva Rytter.

- D et er  oget  otorisk

FO O: MAR IN DAMGÅRD

vrøvl. Havde der i dag været 
to skoler med hver deres be-
styrelse, havde de foretaget 
 øjagtig samme æ dri g i de 
to  overbyg i ger, sagde 
borgmestere .

Dermed pegede ha  på, at 
Aabybro Skolebestyrelse vil 
æ dre overbyg i ge  til og-
så a t omfatte 7. klasser for at 
leve op til i te tio er e i 
de   y folkeskolelov.

Erik I gerslev (SF) afviste, 
at politiker e skal gribe i d i 
skolebestyrelser es kom pe-
te ce, me s Kriste  Vester- 
gaard (KRF) sagde, at e  
flyt i g af 7. klasse fra Gjøl 
Skole vil betyde, at ko fir-
ma du dervis i ge  også 
flyttes fra Gjøl til Aabybro.

- t in

Carste  M u k (DF) følte 
sig fora lediget til at svare.
- Om at holde debatte  
iga g, så ka  det da ærgre 
mig, at borgmestere  ikke er 
ista d til at stoppe de , sag-
de ha .

H a  er i mod e  flyt i g.
- D et ha dler om bør e-

 es tarv, og e  flyt i g vil gå 
udover skoler es pædagogi-
ske og kreative miljø. D et er 
bedre, 7. klasser e er de sto-
re elever bla dt de små i ste-
det for at blive flyttet til a -
dre lokaliteter og til ældre 
elever, som er ved at øve sig 
på vokse livet med fester, 
kærester og debut i sexlivet, 
sagde Carste  Mu k.

H a  ser ger e e  glide de 
overga g mellem de to  sko-
ler.

e-

GJØL: Kristeligt Folkeparti 
me er, pe ge e skal følge 
bar et,  år det gælder bør-
 epas i g. D et vil give for-
ældre e mulighed for at 
vælge at gå hjemme hel- el-
ler halvtids og selv passe 
bar et, sagde Kriste  Ve- 
stergaard (KRF) på vælger-
m ødet m a dag afte .

Erik I gerslev (SF) me er, 
det er e  dårlig ide.

- D et vil ram m e socialt 
skævt. D et er ku  familier 
m ed store i dtægter, som 
har råd til at lade de  e e 
forsørger gå hjemme sam-
m e  med bar et, ma ge a -
dre er  ødt til at få deres 
bør  passet i i stitutio er e 
for a t skaffe til dage  og ve-
je , sagde Erik I gerslev.

- D et vil betyde, a t kom -
m u e  får flere udgifter for 
a t bevare pas i gsgara tie . 
Vi skal jo sikre, at de  e lige 
m or også ka  få passet sit 
bar , og det vil så blive dyre-
re at be ytte i stitutio er e 
for de me  esker, som har 
behovet,sagde ha .

Borgmester Ole Lykkega- 
ard A derse  (V) pegede på, 
at kom m u e  allerede giver 
tilskud til alter ativer,  em -
lig private puljeord i ger.

- Vi giver 18.000 kr. i til-
skud om året per bar , me s 
et bar  i e  kommu al i sti-
tutio  koster kom m u e  
33.000 kro er. Vi giver til-
skud til privat dagpleje, og 
de koster 70 proce t af e  
kommu al dagpleje.

- Disse ord i ger e bety-
der, at kom m u e  har flere 
pe ge til gav  for de øvrige 
bør . Og vi passer 96 pro-
ce t af bør e e i de kom m u-
 ale dagi stitutio er. H vor-
for skal der ikke være alter-
 ativer til de sidste fire pro-
ce t? sagde borgmestere .



Debat om 7. kla  er fort ætter
GJØL: De  uvære de by-
rådspolitikere u derstreger, 
at de ikke har i te tio er 
om at flytte 7. klasser e fra 
de små skoler, alligevel fort-
sætter debatte  om skole-
struktur på vælgermøder e, 
således også ma dag afte  
på Gjøl Kro.

Alle fem partier i pa elet 
gjorde det klart, at de ikke 
har pla er om at flytte 7. 
klasser e.

Eva Rytter sagde, at Soci-
aldemokratiet vil ikke arbej-
de på at flytte 7. klasser e 
med m i dre det i fremtide  
efterspørges af forældre, læ-
rere og skolebestyrelser på 
både de  skole, som i givet 
fald skal afgive elever, og på 
de  skole, som skal modtage 
elever e.

- M e  vi skal have øget 
samarbejdet mellem skoler-
 e, som afgiver og m odtager 
elever efter 7. klasse. Der 
skal være m ere samarbejde 
om brug af fælles m aterialer 
og fælles læsepla er, som 
elever e ka  be ytte, me s 
de stadig er på de  lille sko-
le, sagde Eva Rytter.

Også Kristeligt Folkeparti 
vil have syv klassetri  på de 
små skoler.

Borgmester Ole Lykkega- 
ard A derse  (V) u drede 
sig over debatte .

- D er er jo i ge  politike-
re, som har talt om at æ dre

Skoler blev også e  emne pa Gjøl

strukture , og m a  ka  have 
e  mista ke om, at der er 
 ogle, som holder ga g i 
de  e debat for at komme i 
byrådet. Diskussio e  er 
opstået, fordi Aabybro Sko-
les bestyrelse har skabt et 
 yt forløb med e  overbyg-
 i g fra 7. til 9. klasse, og det 
er de i deres gode re t til. Hvis 
vi griber i d, griber vi i d i 
skolebestyrelser es kompe-
te ce, sagde ha .

- Som det er  u, samles 
elever fra Gjøl og Birkelse i 
deres ege  klasse i overbyg-
 i ge  på Aabybro Skole. 
Hvorda  vi skal løse det p ro-
blem, ved jeg ikke, m e  Aa-
bybro Skole har i dkaldt til 
et fælles m øde for de tre sko-
lebestyrelser, sagde borgm e-
stere .

Carste  M u k (DF) følte 
sig fora lediget til at svare.
- Om at holde debatte  
iga g, så ka  det da ærgre 
mig, at borgm estere  ikke er 
ista d til at stoppe de , sag-
de ha .

H a  er i m od e  flyt i g.
- D et ha dler om bør e-

 es tarv, og e  flyt i g vil gå 
udover skoler es pædagogi-
ske og kreative miljø. D et er 
bedre, 7. klasser e er de sto-
re elever bla dt de små i ste-
det for a t blive flyttet til a -
dre lokaliteter og til ældre 
elever, som er ved at øve sig 
på vokse livet med fester, 
kærester og debut i sexlivet, 
sagde Carste  Mu k.

H a  ser ger e e  glide de 
overga g mellem de to  sko-
ler.

- Selv om ma  går i 1
se på de  lille skole og 
vil have fra sku dervi 
så ka  ma  godt køre 
store skole for a t få d 
af u dervis i ge , 
Carste  Mu k.

H a  me er, byråd« 
gribe i d i Aabybro 
bestyrelses kompete  
forhi dre, at eleve  
Gjøl og Birkelse bli1 
frem m edelem e t på 
bro Skole. Carste  
me er, det er samme 
 i ge  af de to  skolei 
bybro til Aabybro Sk< 
to år side , der er s 
problemer e.

D et afviste Ole Ly 
ard A derse , Erik I j 
(SF) og Eva Rytter.

- D et er  oget  c



BIERSTED V 6
Skyd på ^ ' /h^Å
politiker e
■  Syv partier og li ter  tiller i 
aften op til vælgermødet på 
Bier ted kro, arrangeret af Bi-
er ted Borgerforening.

Socialdemokratiet er re-
præ enteret ved Jørgen Hel-
ium og Eva Rytter, men  Ven-
 tre  tiller med borgem te Ole 
Lykkegaard Ander en og 
Knud Og trup. SF møder med 
Erik Inger lev Lar en og Ka-
ren Frø trup. Fra Borgerli ten 
kommer Grethe Drag bæk og 
Jen  Brøndum, men  Mogen  
Nørgård Peder en og Jørgen 
Chri ten en repræ enterer 
Kri teligt Folkeparti. Landbyli- 
 ten  kandidater er Loui  Lar-
 en og Chri tian O Jen en, 
men  Dan k Folkeparti møder 
med Car ten Munk og Henrik 
Jørgen en.
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pædagogisk miljø
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Mere tilskud til foreninger
VARMT VAND: Øgede udgifter til forbrug presser det frivillige arbejde



Forkerte børnetal Debat om
for Fristedet flygtninge
Af Mar in Frandsen_______
martin.frandsen@n rdjyske.dk

BIERSTED: Åbe bart var 
Jørge  Helium  (S) klar over, 
ha  på vælgermødet på Bi-
ersted Kro o sdag afte  ville 
blive kritiseret for at være 
m ed til føde løs i ge  med 
e   y  bør ehave i Fristedet 
og e  tilbyg i g som  y 
SFO. I hvertfald forsvarede 
ha  beslut i ge  allerede i 
pa elets i dled i g.
- Fristedet får plads til bør-
 ehave  Ker ehuset og 
overbelæg i ge  i Bjessi g- 
bo. Vi udvider Fristedet 
med 100 kvadratm eter til 
SFO, sagde Jørge  Helium.
- Jeg ved godt, der blev kæm-
pet i tre  år for at få SFO’e  
på Su dbyvej, m e  da de  
kom, var bør e e det e e-
ste, der ma glede. M ed æ -
dri ge  til bør ehave og 
SFO kom m er der bør  i hu -
set, sagde ha .
Efterfølge de he viste ha  
til, at der dagligt er 18 bør  i 
SFO’e , me s der er cirka 22 
bør  i dskrevet.
- Fristedet er alt for stor til 
det a tal bør . Og det er let-
tere at skaffe de 1,3 mio. kr., 
e  tilbyg i g vil koste, e d 
fi de fire mio. kr. til e   y 
bør ehave, sagde ha  og til-
føjede, at ha  da også ku  e 
tæ ke sig, der var blevet 
bygget e   y  bør ehave.
Ole Østergaard fra Biersted 
Skoles bestyrelse a fægtede 
dog oplys i ger e.
- 1  ovem ber er der i dskre-
vet 48 SFO-bør . Som det 
ser ud  u, skal 27 bør eha-
vebør  i Fristedet og over-

tage de 342 kvadratmeter, og 
de skubber så 48 SFO-bør  
ud i e  tilbyg i g på 100 
kvadratmeter, sagde Ole 
Østergaard.
H a  pegede på, at selve til-
byg i ge  i følge kommu-
 e s tal koster 763.000 kr.
- Hvorda  ka  det så koste 
fire mio. kr. at bygge e   y 
bør ehave? Og Jørge , kom 
 ed i skolebestyrelse , hvor 
du har sæde, og s ak med os, 
sagde Ole Østergaard. 
Jørge  Helium  svarede, det 
ville ha  ger e, m e  der 
havde været ma ge ti g at 
passe.
- D et ka  godt ske, der er så 
ma ge SFO-bør   u, me  
det var der ikke, da vi gjorde 
det op. Vi får bør ehave og 
SFO i det dejlige grø  e 
område, og  år vi ser på bør- 
 etalle e for fremtide , så 
har vi fået e  god løs i g, 
sagde ha .
Derim od fastholder SF ø -
sket om at bygge e  helt  y 
bør ehave evt. ved side  af 
SFO’e .
- D et er e  dårlig ide at pla-
cere e  bør ehave i e  SFO, 
det vil skræmme de store 
bør  væk. Derfor har vi 
holdt fast i det, som Social-
dem okratiet sagde i februar, 
 emlig byg e   y bør eha-
ve, sagde ErikI gerslev (SF). 
Jørge  Helium  mistæ ker 
SF for at fastholde ø sket 
om e   y bør ehave udeluk-
ke de for at fiske stem m er i 
Biersted.
Leif Nørskov M adse  (V) 
fremhævede tilbyg i ge  til 
SFO’e  som e  god løs i g.

BIERSTED: Vælgermødet 
på Biersted Kro omfattede 
også flygt i ge, sat på 
dagsorde e  a f Da sk Fol-
kepartis Carste  Mu k, der i 
si  i dled i g pegede på 
kommu e s udgifter.

- Aabybro Kommu e be-
taler i udlig i g til a dre 
kommu er, som har flere 
flygt i ge e d os, 5,9 mio. 
kr. D ertil kom m er de øvrige 
udgifter ved at have flygt-
 i ge, sagde ha .

Erik I gerslev Larse  (SF) 
u derstregede, der var tale 
om la dspolitik og love ved-
taget af Folketi get.

- D et er e  almi delig ud-
lig i g kom m u er e i mel-
lem, ligesom udlig i g af 
udgifter til eksempelvis so-
ciale klie ter, sagde ha .

- Ru dt om i la det er der 
ma ge, som ke der e  flygt-
 i g perso ligt og sy es, det 
er e  rar perso , me s ma  
alligevel frygter flygt i ge-
 e i  abokommu e , sagde 
ha  og opfordrede alle til at 
tage del i i tegratio e .

Eva Rytter (S) følte sig for-
a lediget af spørgsmål på 
tidligere vælgermøder til at 
sætte tal på udgifter til flygt-
 i ge.

- Aabybro Kommu es ud-
gift til i tegratio  af flygt-
 i ge er efter udlig i g og 
tilskud fra State  på 340.000 
kr. årligt til 30 voks e og 15 
bør . I i tegratio stide  får 
e  flygt i g 7.700 kr. brutto  
og 5.600 kr.  etto  pr. må ed. 
Ydelse  til e  folkepe sio-
 ist er 8.500 kr. brutto  og 
6.000 kr.  etto, og boligtil-
skuddet til pe sio ister er 
bedre e d til flygt i ge, sag-
de hu .

Noter fra vælgermødet på Biersted Kro
11 På  pørg mål fra Leif Nør-
 kov Mad en (V) oply te Loui  
Lar en, at Land byli ten ikke 
vil pege på en borgme ter in-
den valget.

- Vi har tre muligheder, og 
tænk hvi  der kom en fjerde, 
 agde Loui  Lar en.

Blandt tilhørerne var Chri-

 tian Juul, der fore log, at 
biblioteket fik en po tafdeling, 
efter at Bier ted po thu  er 
lukket. Det faldt i god jord ho  
alle politikere.

- Men for laget  kal komme 
fra borgerne eller po thu et 
og give  til biblioteket,  agde 
Erik Inger lev Lar en (SF).

Car ten Munk (DF) mener, 
der er uenighed i Ven tre om 
Aabybro Skole.

- Den ene dag  kriver borg-
me teren i et læ erbrev, at 
det ikke er troværdigt at  æt-
te dato på  amlingen af Aaby-
bro Skole til én matrikel, da 
det vil ko te ca. 60 mio. kr. Et 
par dage efter  kriver Jørn

Krog gaard, at det  kal  ke in-
den for en årrække,  agde 
han.

Ole Lykkegaard Ander en 
(V)  varede.

- Du mener, der er en uover-
en  temmel e mellem vice-
borgme teren og borgme te-
ren, og  å konkluderer du, det 
bliver  om viceborgme teren

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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AABYBRO: Som beboer i de 
 ye kvarterer i Aabybro 
 ordøst ville Bjar e Je se , 
sam t e  a de  tilhører, Per 
Overgaard, på valgmødet i 
Aabybro vide, hvor år der 
som tidligere pla lagt af 
komm u e  bliver a lagt e  
tu  el u  der Kattedamsvej 
ved krydset med Toftevej.

-D er er  u  omkri g 200 
boliger på de   ordlige side 
af Kattedamsvej. D er bor 
ma ge bør efamilier, og 
derfor er der ma ge bør , 
som skal over Kattedåmsvej 
for at komme i skole. Samti-
dig er veje  blevet yderligere 
trafikeret på gru d af de   y 
motorvej. E r tu  elle  
droppet, spurgte Per Over-

V  g a a rd .
Jør  Krogsgaard (V) me-

V   er, behovet for e  tu  el 
ikke læ gere er til stede.

• - Adfærdsmø stre e har
^  æ  det sig. Fra kvarteret med

s Tyttebærvej be ytter ma 
stie , og fra Thom asm i de- 

' Vv- vej bruger m a  Kirkevej som
adga gsvej, sagde ha .

V j Efter opfordri g vurdere-
—% de ha  e   y tu  el til at ko-

ste cirka 1,5 millio er kro-
 er.

SF har tidligere talt for e  
tu  el, m e  har ikke haft 
em  et med til budgettet de 
se este år.

- D er har været a dre op-
gaver, som har været  ød-
ve dige. M e  det er vigtigt, 
vi får lavet  oget, så beboer-
 e  ord for Kattedamsvej 
ka  komme sikkert  ed i de  
sydlige del a f bye , og  år 
der er øko omi til det, vil vi 
sætte tu  elle  på 
dagsorde e  ige , sagde 
Erik I gerslev Larse  (SF).

Eva Rytter (S) oplyste, at 
kom m u e  og am tet for-
ha dler om a læggelse af e  
 y omfartsvej øst om Aaby-
bro by for at lette trafikke  
ge  em  bye  ad Kattedams- 
vej-

- Hvis de  vej ikke bliver 
til  oget, skal vi helt klart se 
på e  a de  løs i g, sagde 
hu .

 iger. Det er nu ikke helt  ik-
kert,  agde borgme teren.

Land byli ten pegede på 
Landdi trikterne  Fælle råd  
oply ninger om, at væk ten i 
lokal amfund kan øge  20 til 
25 procent via en aktiv ind-
 at .

- Det er vigtigt, lokal am-

fundene fungerer. Uden dem 
ingen centerby,  agde Loui  
Lar en (L).

- Politikerne bør tænke på 
byudvikling i Birkel e og i Bi-
er ted, eller  er jeg bange for, 
at de to byer dør ud,  agde 
 kolein pektør Arne Morten-
 en.

- Kri teligt Folkeparti har på 
vælgermøderne rokket ved 
min opfattel e, og ja det er 
urimeligt, at ægtepar  kal 
 plitte , fordi den ene  kal på 
plejehjem. Ved renoveringen 
af Aabybro Plejehjem  kal vi 
 e på muligheden for, at ægte-
par kan blive  ammen,  agde

Ole Lykkegaard Ander en (V).

- Ved Folketing valg  tem-
mer 40  procent af vælgerne i 
Aabybro Kommune på Social-
demokratiet. Vi har  amme 
øn ke til kommunalvalget, 
 agde Eva Rytter (S).



Moderne Østergade er pa vej
Af Mar in Frandsen_______
m a r t i n . f r a n d s e n @ n o r d jy s k e .d k

AABYBRO: - I  i år har vi 
ve tet på at få trafiksikret 
Østergade,  u  er de  e delig 
på vej, og så gør det ikke  o -
get, at kom m u e  et e kelt 
år tager af kasse , sagde Jør  
Krogsgaard (V) på valg-
m ødet torsdag afte .

I de  havde Je s Brø - 
dum (A) talt for e  udskydel-
se af projekt Østergade til 
tre  mio. kr..

- D et er vigtigere at få m o-
der iseret Aabybro Skole, 
og kom m u e  har ikke øko-
 omi til flere store projekter 
på e  ga g, sagde ha .

Dog blev det fra sale  på-
peget, a t listefælle  T h o r-
kild Eskildse  (A) også går

i d for at udskyde Østerga-
de, me  vil bruge pe ge e til 
golfba e .

Erik I gerslev 
(SF) oplyste, at 
projektet har ve -
te t side   ovem-
ber 1986, hvor der 
blev bevilget pe -
ge til e  ko su-
le t.

-Aabybro m idt-
by er de  grim-
meste i Da mark. N år vi ser 
på a dre byer af samme 
størrelse, m a gler vi at gøre 
 oget i Aabybro by, sagde 
ha .

Karlo Je se  (V) pegede 
på, der er tale om e  i veste-
ri g.

- Hvor ma ge  ye borgere 
eller turister skal der til for

"Aabybro midt
by er den grim-
meste i Dan-
mark"
Erik Ingerslev (SF)

at forre te tre  mio. kr., 
spurgte ha .

Også Eva Rytter (S) u  -
derstregede det 

— vigtige i a t gøre 
 oget for m idtby-
e , me s Jørge  
H elium  (S) u dre-
de sig over, at Ve -
stre vil  øjes med 
stræk i ge  fra 
Kattedamsvej til 
krydset med Ro-

lighedsvej.
- Hvorfor ikke lade det 

gælde hele Østergade, 
spurgte ha .

Jør  Krogsgaard pegede 
på projektets formål er at le-
de trafikke  via Torve Allé i 
stedet for Østergade og bry-
de det firbe ede kryds ved 
Rolighedsvej.
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Frygt for fyringer i børnehaver
Af Mar in Frandsen_______
m a r t i n . f r a n d s e n @ n o r d jy s k e .d k

AABYBRO: På valgmødet på 
H otel Søparke  torsdag af-
te  spurgte Bjar e Je se , 
om der er mulighed for at 
u dgå, at bør ehaver e skal 
til a t fyre medarbejdere i e  
periode af året for at ge a -
sætte dem se ere på året, 
 år der er flere bør  i bør e-
have .

H a  er medlem af e  for-
ældrebestyrelse for e  bør-
 ehave i Aabybro og talte ud 
fra et ko kret problem.

Baggru de  er, a t kom-
m u er e opererer med fly-
de de bør etal, fordi de  
har pas i gsgara ti til bør-
 ehaver e i de  må ed, bar-

 e t fylder tre år. D et bety-
der, at bør e e kommer i 
bør ehave spredt over hele 
året, hvorimod bør ehaver-
 e afleverer e  hel årga g til 
bør ehaveklasser e i au-
gust. D erfor er der i efter-
året ikke så ma ge bør , 
me s a tallet i foråret er 
stort.

- Ja, selvfølgelig skal vi fy-
re pædagoger, hvis der er for 
ma ge og side  he  a sætte 
dem ige ,  å r behovet er 
der. Såda  er det også i de -
for ma ge a dre bra cher, 
m e  m a  ka  jo også vælge 
a t a sætte dem  på e  års-
 orm  og så bruge timer e, 
 år behovet er der, sagde 
Moge s N ørgård Pederse  
(KRF).

Karlo Je se  (V) har ikke 
tidligere hø rt om proble-
met.

- Og problem et er e  ko -
sekve s af, at vi be ytter det 
flyde de bør etal, me  på 
dialogmøder e med i stitu-
tio er e bakker alle op om 
ord i ge , sagde ha .

Carste  M u k (DF) vil se 
på mulighede  for sam-
arbejde mellem bør ehaver 
og dagplejere.

- Hvis der er højva de det 
e e sted, så ka  perso alet 
a ve des der. Alle er jo i -
teresserede i tryghed i a -
sættelse , sagde ha .

Karlo Je se  svarede, at 
a tallet af dagplejere er ko -
sta t og har det sidste halve 
år har været 75.

Erik I gerslev (SF) me er, 
de  flyde de i dskriv i g er 
de   æstbedste løs i g.

- D et er ligesom at have e  
ge  ems itstemperatur, 
me  det er ikke særligt rart 
at sidde med fødder e i e  
fryser eller have bagdele  på 
e  varm kogeplade. D et 
bedste ville være at sørge for, 
at der er pladser  ok  i bør e-
haver e, m e  det er dyrere, 
sagde ha .

La dsbyliste s A  ie O. 
Pederse  me er, bør e es 
skift mellem dagpleje og 
bør ehave skal bestemmes 
af forældre e.

- Skiftet skal ske ud fra, 
hvor år bar et er m ode t til 
det, sagde hu .

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Valgflæs  på
Hotel Søpar en

Samtlige lister til
kom m unalvalget var

repræsenteret til vælgerm øde
på  H otel Søparken,

torsdag den 15. november.
H er var der m ulighed fo r  de

mange fremmødte,
a t stille spørgsm ål til et aktivt

panel a f  lokale politikere.
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Partierne  højborge
A f Mar in Frandsen_______
martin.frandsen@n rdjyske.dk

AABYRO: Ve stre har solidt 
fat i Gjøl og var også største 
parti i Aabybro by ved sidste 
kommu alvalg i 1997. D eri-
mod var det Socialdemokra-
tiet som dom i erede i Bier-
sted og i N ørhal e, me s 
La dsbyliste  var to ea gi-
ve de i Birkelse.

Ved sidste valg fik Ve stre 
35,6 proce t af stem m er e i 
Aabybro by, hvor Socialde-
m okratiet fik 21,1 proce t. 
SF he viste bypartiet, de 
ko servative, til fjerdeplad- 
se , da SF fik 16,9 proce t af 
stemmer e, og ko servative 
fik 11,2 proce t. Derim od 
var vælger e i Biersted stort

set ku  til si ds at sætte 
kryds ved e te  Socialde-
m okratiet eller Ve stre. So-
cialdemokratiet fik 43,1 pro-
ce t af stem m er e og Ve -
stre 36 proce t. N um m er 
tre blev SF med 8,9 proce t.

I N ørhal e teg er sig 
samme billede. D er stemte 
45,1 proce t på Socialdemo-
kratiet og 34,1 proce t på 
Ve stre, me s SF fik 8,2 pro-
ce t. I Birkelse-området var 
det La dsbyliste , som hav-
de fat i vælger e og fik 47,3 
proce t af stem m er e. Soci-
aldem okratiet og Ve stre fik 
he holdvis 18,6 og 20,7 pro-
ce t. Derim od sad Ve stre 
tu gt på Gjøl og fik to ud af 
tre stemmer. Socialdemo-
kratiet fik 19,5 pct og SF syv.
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AABYBRO: D  8.463 vælg -
r  i Aabybro Kommun  sat-
t  i går r kord i int r ss  for 
kommunalvalg t. M d  n 
st mm proc nt på 88,9 bl v 
r kord n på 80,3 proc nt fra 
kommunalvalg t i 1981 slå-
 t, hvorfor d t samtidig  fol-
k tingsvalg har haft positiv 
indflyd ls  på antall t af 
st mm r til d  lokal  valg.

Fra sidst på  ft rmidda-
g n tog kø rn  v d valgst -
d rn  til, og v d Aabybro 
Skol  på Kærv j mått  væl-
g rn  tålmodigt udgør   n 
lang slang  af v nt nd  h lt 
ud nfor skol n.

D rfor var d t  n travl dag 
for d  valgtilforordn d , 
som på Aabybro Skol  havd  
 n arb jdsdag fra klokk n
08.00 til cirka 22.00.

Blandt diss  var  n stor d l 
af famili n Ov rgaard, n m-
lig P d r Ov rgaard, d r og-
så var opstill t til kommu-
nalvalg t for SF, hans søst r 
H ll  Ov rgaard, og h nd s 
mand, Micha l Krist ns n.

D rfor var d t mormor Ir-
ma Ov rgaard, som på valg-
dag n pass d  Micha l Kri-
st ns ns og H ll  Ov r- 
gaards datt r på halvand t 
år, Kristin . Mormor havd  
barn barn t m d, da hun 
skull  h n og sætt  sit kryds.

- Og d t  r nok d t  n st , 
j g får h nd  at s  på d nn  
dag, sagd  H ll  Ov rgaard, 
m ns hun gav datt r n  t 
knus.

- M n d t  r spænd nd  at 
vær  valgtilforordn t og s  
valgdag n fra  n and n sid . 
D sud n  r d t jo  n borg r-
pligt, når man  r udp g t, 
sagd  H ll  Ov rgaard.

Mormor Irma ha de taget barnebarnet Kristine med til
 alget og til hendes mor, Helle. foto:kurt ering

Hun satt  lig som sin mor vigtigst   mn , m ns d t på 
kryds v d SF v d all  tr  landsplan har vær t sund-
valg. Og for d  to har børn - h d. 
politikk n lokalt s t vær t

I kø for a  sæ  e krydser
VÅLGTRANG: R kord-d ltag ls  v d kommunalvalg
A f  Martin Fran sen

marti .fra dse @ ordjyske.dk
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Ve stre størst 
i alle byer
AABYBRO: Eft r kommu-
nalvalg t 20. nov mb r  r 
V nstr  størst i all  lokal-
samfund i Aabybro Kommu-
n . H  r følg r tall n  fra 
f m afst mningsst d r:

Aabybro: Sociald mokra-
ti t: 687 st mm r. SF: 513. 
Landsbylist n: 19. Dansk
Folk parti: 155. Krist ligt 
Folk parti: 111. V nstr :
1.672. Borg rlist n: 225.

Bierste : Sociald mokra-
ti t: 500 st mm r. SF: 129. 
Landsbylist n: 11. Dansk
F olk parti: 55. Krist ligt
Folk parti: 29. V nstr : 571. 
Borg rlist n: 19.

Nørhalne: Sociald mokra-
ti t: 337 st mm r. SF: 128. 
Landsbylist n: 4. Dansk Fol-
k parti: 63. Krist ligt Folk -
parti: 28. V nstr : 391. Bor-
g rlist n: 3.

Ve ste : Sociald mokra-
ti t: 281 st mm r. SF: 66. 
Landsbylist n: 124. Dansk 
Folk parti: 30. Krist ligt
Folk parti: 46. V nstr : 367. 
Borg rlist n: 10.

Gjøl: Sociald mokrati t:
157 st mm r. SF: 47. Lands-
bylist n: 2. Dansk Folk par-
ti: 15. Krist ligt Folk parti: 
27. V nstr : 554. Borg rli-
st n: 5.

¡0  i ?  s t / J  ~ / / "

Stor sejr: Rent V-flertal
MAJORIT T: Ni ud af 17 sæder til Venstre i det ny byråd

M
1 STEMMER OG MANDATER éfVjffS.

A Socialdemokra ie 
S emmer
1963

Manda er
5

■ w •
*  -

F Socialis isk Folkepar i 883 2
L Landsbylis en 161 0 -1
0 Dansk Folkepar i 314 0
Q Kris elig  Folkepar i 244 0
V Vens re 3556 9 +2
Å Borgerlis en i Aabybro 262 1 +1

A f Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: V nstr  sikr d  
sig d t absolutt  fl rtal i Aa-
bybro Byråd d  komm nd  
fir  år m d ni ud af 17 man-
dat r, da vælg rn  i Aabybro 
Kommun  i går satt  ny r -
kord m d  n st mm pro-
c nt på 88,9.

D t b tyd r, at borgm -
st r Ol  Lykk gaard And r-
s n (V) fortsætt r på post n, 
og han lægg r op til båd   t 
br dt samarb jd  i byråd t, 
m n også  n br d konstitu -
ring.

- Vi var spændt på d tt  
valg, fordi d  kons rvativ  
ikk  still d  op. D rfor  r 
j g glad for valg t, sig r Ol  
Lykk gaard And rs n, d r 
fik fl r   nd 1200 p rsonlig  
st mm r.

I alt fik V nstr  3.556 
st mm r, d t svar r til  n 
fr mgang på 12 proc nt i 
forhold til sidst  kommunal-

valg, og parti t fik 48,2 pro-
c nt af st mm rn  og fl st 
st mm r på all  f m afst m-
ningsst d r i kommun n.

V nstr  har i forv j n ni 
plads r i d t nuvær nd  by-
råd, m n fik v d valg t i 1997 
syv mandat r. M n i d nn  
byrådsp riod  skift d  Jørn 
Krogsgaard fra kons rvativ  
til V nstr  og Ann mi  P -
d rs n fra Landsbylist n til 
V nstr .

- Vi vil brug  fl rtall t til 
at fortsætt  lini n m d  t 
godt s rvic niv au, og vi vil 
brug  vor s fl rtal, hvis d t 
bliv r nødv ndigt, for at sik-
r  fr madr tt d  tiltag for 
 kss mp l ind n for an-
lægsområd t. M n vi lægg r 
op til d t br d st mulig  
samarb jd , sagd  borgm -
st r Ol  Lykk gaard And r-
s n.

Eva Rytt r (S) konstat r -
d , at hun  r tilfr ds m d, at 
d t trods  n g n r l tilbag -
gang på landsplan lykk d s

at hold  d  f m mandat r i 
byråd t.

Sociald mokrati t fik  n 
tilbag gang på 1,0 proc nt.

- J g havd  r alistisk hå-
b t, at vi vill  få  t mandat 
m r . M n d r  r på lands-
plan  n sociald mokratisk 
tilbag gang v d all  tr  valg, 
sig r Eva Rytt r.

- Og på Gjøl  r  r d t h lt 
umuligt at kæmp  mod V n-
str , sagd  Eva Rytt r, d r  r 
klar til  t br dt samarb jd  i 
byråd t.

Eva Rytt r fik på Gjøl, 
hvor hun  r bosat, 102 p r-
sonlig  st mm r, m ns Ol  
Lykk gaard And rs n, d r 
også bor på Gjøl, fik 404 
st mm r.

Også SF  r klar til  t br dt 
samarb jd  og håb r på  n 
br d konstitu ring og  n af-
tal  m d V nstr .

-J g  r m g t glad for vo-
r s valg. Vi b var d  d  to 
mandat r og gik fr m m d 
0,4 proc nt, sagd  Lars H a-
sag r (SF).

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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VALGET KOR
H Med 306 perso lige stem-
mer blev Jørn Krogsgaar 
 æststørste stemmesluger på 
Ve stres liste trods e  place-
ri g som  ummer 19 på liste .

Ha  me er, det delvist er et 
udtryk for, at det er lykkes for 
ham at trække vælger e med 
fra de ko servative til Ve -
stre. Ha  skiftede  emlig i 
de  e byrådsperiode fra ko -
servative til Ve stre, og ved 
valget i 1997 fik ha  som ko -
servativ ka didat 175 perso -
lige stemmer.

- Me  det er også et udtryk 
for, at vælger e støtter det, 
jeg har sagt i valgkampe . 
Nemlig at det ha dler om at 
have é  li ie og ikke om at ha-
ve ma ge partier, siger Jør  
Krogsgaard, der har siddet i 
byrådet i 16 år.

¡1! Med valget af Lars C. Lar
sen har Aabybro by også fået 
e  Socialdemokrat i byrådet.

- Jeg havde håbet, jeg blev 
Socialdemokratiets 6. ma dat 
og ikke det 5. ma dat, me   u 
har partiet fået de  base, som 
Aabybro by berettiger til, si-
ger Lars C. Larse .

Ha  me er, at ha s valg 
skyldes e  bred berøri gsfla-
de som aktiv idrætsleder i 
ma ge år, bopæl i Aabybro by 
i 30 år og ke dskab til ma ge 
på arbejdspladse  på Flyve-
statio  Aalborg.

I forlæ gelse af det vil ha  
også meget ger e have sæde 
i kulturudvalget, hvor også 
fore i ger es vilkår hører til.

■  Med 121 perso lige stem-
mer er  yvalgte Finn Kor-
num (V) fra Biersted umåde-
lig godt tilfreds med valget.

- Det er et meget flot valg, 
me   u har Biersted ku  ét V- 
byrådsmedlem modsat to i 
det  uvære de byråd, og det 
forpligter, siger Fi   Kor um.

Ha  a slår, at ha s fo r-
e i gsarbejde har hjulpet

Lang  mere fokui
personerne ved v
Fi I!§åM§; Alle tre borgmesterkandidater fik man
A f Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: D r  n stig nd  
t nd ns til p rsondyrk ls  i 
politik, ikk  al n  på lands-
plan, m n også lokalt. D t 
konklud r r borgm st r 
Ol  Lykk gaard And rs n 
(V)  ft r tirsdag ns tr  valg 
til byråd, amtsråd og Folk -
ting.

D t gæld r ikk  al n  
“præsid ntvalg t” m ll m 
V nstr s komm nd  stats-
minist r Rasmuss n og d n 
sociald mokratisk  og afgå-
 nd  statsminist r Rasmus-
s n, m n også i kommun r-
n .

Ol  Lykk gaard And rs n 
p g r på, at all  tr  borgm -

st r-kandidat r i Aabybro 
Kommun  har få t  t stort 
antal p rsonlig  st mm r. 
Borgm st r n har næst n 
fordobl t sit antal, m ns Eva 
Rytt r (S) har firdobl t sit 
antal p rsonlig  st mm r i 
forhold til forrig  valg. 
D sud n vis r valg t af  k-
s mp lvis amtsborgm st r 
Orla Flav (S) m d fl r   nd
61.000 p rsonlig  st mm r, 
at p rson rn  b tyd r stadig 
m r .

- D t skyld s, at vi ikk   r 
så politisk  b vidst  i dag, 
som vi var tidlig r . Vi mod-
tag r fl r  og fl r  infor-
mation r passivt via TV  og 
andr  m di r, m n r Ol  
Lykk gaard And rs n.

- Før TV  var d t m g t al-

mind ligt, at man bænk d 
sig om spis bord t og dif 
kut r d  politik og på d  
måd  fik sin  holdning r, 
dag får vi hurtig r  og hurti 
g r  s rv r t fl r  og fl r 
påvirkning r fra TV og an 
dr  m di r, ud n at vi når a 
tag  stilling til d m, m n  
Ol  Lykk gaard And rs n.

- D rfor bliv r d t ikk 
politikk n, holdning rn  o 
budskab rn  bag, m n m r 
og m r  p rson rn , son 
optræd r, man lad r sig på 
virk  af, sig r han.

Dog tilføj r han, at poli 
tikk n stadig spill r  n væ 
s ntlig roll .

- V nstr  var jo i Aabybrc 
Kommun   n  om at st m 
m  budg t 2002 i g nn m

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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Wpa
ilget
1 stemmer
og d t sk t  m d nødv n-
dig  b spar ls r. Vi var nødt 
til at v dtag  n dskæring r 
for at vær  økonomisk an-
svarlig , og d t forstod væl-
g rn , m n r Ol  Lykk ga- 
ard And rs n.

Han fik v d tirsdag ns 
kommunalvalg 1.218 p r-
sonlig  st mm r mod 647 i 
1997.

Sociald mokrati ts borg-
m st rkandidat Eva Rytt r 
fik 467 st mm r mod 108 i 
1997.

SF’s Erik Ing rsl v fik 559 
p rsonlig  st mm r mod 
509 i 1997.

r

E a Rytter (S) og
Ole Lykkegaard
Andersen (V)
høstede som
deres partiers
spidskandidater
begge mange
personlige
stemmer  ed

E a Rytter (A), Karl Schrøder Carl V. Laursen Inge Pedersen Lars C. Larsen
50 år. (A), 59 år. (A), 54 år. (A), 56 år. (A), 56 år -  y.

Erik I. Larsen Lars J. Hasager Ole Lykkegaard Jørn Krogsgaard, Karlo Jensen (V),
(SF), 53 år. (SF), 44 år. Andersen (V), 52. (V )54år. 65 år.

Annemie Peder- Aage Toftegaard Finn Kornum (V), Jan E. Andersen Birger Fischer
sen (V), 54 år. (V), 53 år. 54 år -  y. (V),53 år. (V), 44 år -  y.

Ofe B. Leegaard Grethe Dragsbæk
(V), 40  år - y. (Å), 57 år- y.

Stort ne erlag til Lan sbylisten
Af Martin Fran sen ligning fik Landsbylist n End lig sig r Anni  O. P -
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Mødes om  onstituering
Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Forhandling r-
n  om ford ling n af post r-
n  i udvalg n  b gyndt  i af-
t s und r l d ls  af borgm -
st r Ol  Lykk gaard And r-
s n fra V nstr , som sikr d  
sig r nt fl rtal i byråd t.

Borgm st r n har invit -
r t SF og Sociald mokrati t

til forhandling rn , og han 
lægg r op til  n ford ling af 
post rn , som m g t lign r 
d n nuvær nd , fordi d r ik-
k   r sk t d  stor  ændring r
i byråd t  ft r valg t.

Eva Rytt r (S) und rstr -
g r, at Sociald mokrati t vil 
hav   n formandspost i 
t knisk udvalg, socialudval-
g t  ll r kulturudvalg t. 
Særligt d  to sidst  udvalg  r

int r ssant  for Eva Ryttf 
da d  h nholdsvis har ælc 
r områd t samt børn pa 
ning og skol områd t und( 
sig.

Borgm st r ns invitatio 
til forhandling rn  om kon 
stitu ring omfatt d  ikk 
d n nyvalgt  Borg rlist n 
Aabybro. Og d t irrit r r 1 
st ns ny  byrådsm di n 
Gr th  Dragsbæk.

K ud Ogstrup havde a et, at f

liam iffa iS prS hyé  VHisférYbg 
blive partiets ma d i Biersted. 
Samtidig har Ve stre taget 
title  som bye s største parti 
fra Socialdemokratiet.

- Ve stre har jo ge erelt 
haft et godt valg, siger Fi   
Kor um.

Desude  me er ha , at So-
cialdemokratiet har lidt større 
skade e d Ve stre på gru d 
af sage  og de delte me i -
ger om e  udvidelse af 
SFO’e  Fristedet ko tra opfø-
relse af e   y bør ehave. S og 
V gik i d for e  udvidelse, 
me s SF ville have e   y bør-
 ehave.

■  Det overraskede byråds-
ka didat Carsten Munk, at
Da sk Folkepartis store frem-
ga g på la dspla  ikke fik e  
større effekt lokalt i Aabybro 
Kommu e, hvor Da sk Folke-
parti fik 318 stemmer.

- Det u drer mig specielt, at 
Ve stre i Aabybro by blev be-
lø  et med e  stor fremga g, 
 år jeg tæ ker på de  dårlige 
måde, Ve stre har hå dteret 
skoleområdet og samme -
læg i ge  af skoler e i Aaby-
bro by på, siger Carste  Mu k.

Ha  vil  u arbejde for at 
Da sk Folkepartis  y lokal-
afdeli g bliver mere profes-
sio el.

- Vi vil forsøge at skaffe fle-
re medlemmer og flere, der vil 
deltage i partiarbejdet samt 
stille op til valge e. Om vi 
ge opstiller i Aabybro Kom-
mu e  æste ga g afhæ ger 
af, hvor la gt vi er  ået med 
dette arbejde, siger Carste  
Mu k.

■  Kristeligt Folkepartis Mo
gens Nørgår  Pe ersen var
ved valget opstillet til både 
Folketi get, amtsrådet og by-
rådet. Ha  har ikke fået plads 
i hverke  byråd eller amtsråd, 
me  forve ter e  plads som 
stedfortræder i Folketi get.

Moge s Nørgård Pederse  
siger, at ha  og partiet fortsat 
vil deltage i debatte .

- Det er selvfølgelig e  
plads i et af råde e, der gør 
forskelle , me  vælger e har 
bestemt det a derledes, og 
det har jeg det fi t med, siger 
ha .

Ha  me er, det er folke-
ti gsvalget, der har gjort ud-
slaget for ha s ma gle de 
stemmer.

Af Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

BIERSTED: V nstr s by-
rådsm dl m Knud Ogstrup, 
Bi rst d, havd  an t, at han 
ikk  vill  bliv  g nvalgt til 
ny  fir  år i Aabybro byråd.

- J g app ll r r til V n-
str s landst mm r og ikk  så 
m g t til by-st mm rn  i Bi-
 rst d. D rfor havd  j g 
an t, at j g kunn  ryg  ud. 
Og mang  landst mm r  r 
fortj nt gå t til vor s borg-
m st r Ol  Lykk gaard An-

A f Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

BIERSTED: Eft r ti år i Aa-
bybro Byråd må sociald -
mokrati ts Jørg n H lium 
31. d c mb r takk  farv l 
som  n kons kv ns af væl-
g rn s dom 20. nov mb r.

Jørg n H lium  rk nd r 
g rn , d t  r m d v dmod, 
at han må stopp .

- J g  r s lvfølg lig k d af 
d t. J g still r j o op for at bli-
v  valgt, og j g bl v  n smul  
ov rrask t ov r ikk  at bliv  
d t, sig r han.

Jørg n H lium fik 103 
p rsonlig  st mm r, m ns 
partifæll n, Lars C. Lars n 
fra Aabybro, fik 107 p rson-
lig  st mm r og kom i byrå-
d t på d t 17. og sidst  man-
dat. D rfor var d t bar  fir 

d rs n, sig r Knud Ogstrup.
- V d valg t i 1997 hang 

j g også lig  på kant n, og i 
1993 sad j g også på bag-
smækk n, så på  t tidspunkt 
mått  j g rasl  af, og nu  r 
j g  ft rhånd n bl v t 67 år, 
sig r Knud Ogstrup, som 
har sidd t i byråd t i ott  år.

- N j, j g tag r d t iskoldt 
og tænk  n gang på d n ka-
l nd r, j g nu får ud n all  
d  mød r, d r følg r m d  n 
plads i byråd t og udvalg -
n , sig r Knud Ogstrup.

D tt  valg  r hans farv l

p rsonlig  st mm r, som 
skilt  Jørg n H lium fra at 
tag  fat på  n ny p riod  i 
byrådssal n.

- M n d t  r fint for Lars. 
Vi må  rk nd , at mang  
vælg r  i Bi rst d har lagt 
d r s st mm r ud n for by-
 n. Vor s spidskandidat, Eva 
Rytt r, har h nt t mang  
st mm r i Bi rst d og d t 
samm  har V nstr -borg- 
m st r n Ol  Lykk gaard 
And rs n, sig r Jørg n H l-
ium, d r  r 72 år.

Han har få t 40 st mm r 
færr  i Bi rst d v d d tt  
valg i forhold til for fir  år si-
d n. Han v d ikk  om uro n 
omkring opfør ls n af  n ny 
børn hav  i Bi rst d kontra 
d n af byrådsfl rtall t v d-
tagn  tilbygning til SFO’ n 
Frist d t, som Jørg n H l-

til kommunalpolitik, m  
han har  ndnu ikk  gjort o{ 
om han h lt stopp r m  
politik. Knud Ogstrup t
m dl m af V nstr s Kr c 
Nords forr tningsudvalg o 
kr dsb styr ls .

Knud Ogstrup (V
- Jeg appellerer t

Venstres landstemmer o
ikke så meget til by

stemmerne i Bierstec

lum  r gå t ind for, har spil 
l t  n roll .

- J g forstår ikk  valg-
r sultat t h lt. Vi har båd  
få t udvid t Frist d t ti 
gavn for børn hav rn  0 £ 
få t  t nyt pl j c nt r i d n-
n  byrådsp riod . D t  n -
st , vi har mangl t at få g n-
n mført,  r fl r  bygg grun-
d  i Bi rst d, sig r Jørg n 
H lium.

Endnu har han ikk  fun-
d t af hvilk  int r ss r, d i 
 ft r 1. januar får gavn af, at 
han får m r  fritid. Han hai 
h ll r ikk  gjort op, om af-
sk d n m d byråd t også  i 
 t p rman nt farv l til kom-
munalpolitik.

- D t har j g ikk  afgjorl 
 ndnu, og gaml  cirkush st  
 r jo ikk  sådan at slå n d, si-
g r han.

Jørge  Helium fire stemmer f
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D t  r for dårligt ikk  at 
ilgod s  d  vælg r , som 
lar p g t på Borg rlist n.

Hun m n r, at Borg rli- 
¡t n n top  r bl v t r præ- 
¡ nt r t i byråd t for at hav  
:t alt rnativ til d t nuvær n- 
l , som mang  find r  r for 
ukk t.

Forhandling rn  om kon- 
:titu ring n var stadig i gang 
:ft r r daktion ns slutning.

m røg ud

m a r t in .T r a n a s e n e > n o r a jy s K e .a K

BIRKELSE: D t bl v
Landsbylist n, d r trak d t 
kort  strå i kamp n om væl-
g rn s gunst i Birk ls , hvor 
d  lokal  kandidat r fra 
V nstr  og Sociald mokrati-
 t i st d t bl v g nvalgt, 
n mlig Ann mi  P d rs n 
(V) og Karl Schrød r (S).

Landsbylist n fik v d d t-
t  valg 160 st mm r mod 
430 v d valg t i 1997. Samti-
dig fik Karl Schrød r 180 
p rsonlig  st mm r al n  i 
Birk ls , hvor Ann mi  P -
d rs n h nt d  130 p rson-
lig  st mm r. Til samm n-

17. I oTXZriiTTTvTI
- D t har haft stor b tyd-

ning, at Ann mi  P d rs n 
sprang fra os og til V nstr  i 
d nn  byrådsp riod . Væl-
g rn  turd  ikk  stol  på 
Landsbylist n og frygt d , 
vi også vill  spring  til  t  l-
l r and t parti, sig r byråds-
kandidat Anni  O. P d rs n 
(L).

- Vi kunn  måsk  hav  ført 
 n m r  hård valgkamp, 
m n vi har ikk  vill t vind  
st mm r v d at svin  andr  
til, sig r Anni  O. P d rs n 
og p g r ig n på Ann mi  
P d rs ns skift  til V nstr  i 
byrådsp riod n.

økonomisk  midl r ikk  
rækk r til hård valgkamp.

- M n vi føl r ikk , vi  r 
ud , d r  r stadig  n borg r-
list  i byråd t. Vi  r jo i sam-
arb jd  m d Borg rlist n fra 
Aabybro, som kom i byrå-
d t, sig r hun.

Landsbylist n var føds ls-
hjælp r for Borg rlist n, og 
Landsbylist n vil still  op til 
komm nd  kommunalvalg.

- M n om d t bliv r som 
s lvstændig list   ll r som 
 n d l af  n fæll s borg rli-
st  for h l  kommun  v d vi 
ikk , sig r Anni  O. P d r-
s n.

De perso lige stemmetal
A f Martin Frandsen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: D  p rsonlig  
st mm tal på samtlig  by-
rådskandidat r m d r sulta-
t t fra 1997 i parant s:

Socialdemokratiet: Eva
Rytt r 467 (108). B nt Bach 
40 (ny). Birth  B. Christ n-
s n 33 (ny). Jørg n H lium 
103 (182). Lars C. Lars n 107 
(ny). Carl V. Laurs n 174 
(317). Torb n Ni ls n 65 
(ny). Ing  P d rs n 146 
(132). Karl Schrød r 242 
(107). Jørg n Juul Simons n 
34 (32). Ol  Ni ls n Vad 79 
(77).

SF: Erik Ing rsl v Lars n 
559 (509). Lars Jacobs n Ha-
sag r 124 (38). Kar n Risa-
g r Frøstrup 48 (53). P d r

Ov rgaard P d rs n 40 (ny).

Landsbylisten: Tom W l- 
løv 58 (17). Anni  Ov  P -
d rs n 54 (29). Christian O. 
J ns n 14 (ny). Louis Klitga- 
ard Lars n 7 (26 for list  V).

Dansk Folkeparti: Carst n 
Munk 172 (ny). H nrik Jør-
g ns n 30 (ny).

Kristeligt Folkeparti: Mo-
g ns Nørgård P d rs n 106 
(79). Jørg n Christ ns n 23 
(20). Krist n V st rgaard 31 
(20). Kirsti Nørgård P d r-
s n 19 (ny). K ld H. Esk s n
2 (ny). J ns P t r Hans n 24 
(17).

Venstre: Ol  Lykk gaard 
And rs n 1.218 (647). Karlo 
J ns n 222 (233). Knud Og- 
strup 81 (87). Jan And rs n

Valgets top  i
AABYBRO: Borgm st r Ol  
Lykk gaard And rs n (V) fik 
 t godt valg og gik fra 647 
p rsonlig  st mm r i 1997 
til 1.218 st mm r v d d tt  
valg. Trods  n plads på top-ti 
list n kom Dansk Folk par-
tis Carst n Munk ikk  i by-
råd t.

D  p rsonlig  st mm r 
m d antall t fra 1997 i pa-
rant s  r:

1. Ol  Lykk gaard And r-
s n (V) 1.218 (647).

2. Erik Ing rsl v (SF) 559 
(509).

3. Eva Rytt r (S) 467 (108).
4. Jørn Krogsgaard (V) 306 

(175 forlist  C).
5. Karl Schrød r (S) 242 

(107).
6. Karlo J ns n (V) 222

(233).
7. Ann mi  P d rs n (V) 

181 (179 for list  L).
8. Carl V Laurs n (S) 174 

(317).
9. Carst n Munk (DF) 172 

(ny .
10. Aag  Toft gaard (V) 

157(110).

105 (159). Ann mi  P d r-
s n 181 (179 for list  L). 
M tt  Troll  Lag rgaard 60 
(ny). Ol  L  gaard 99 (ny). 
L if Nørskov Mads n 66 
(ny). Birg r Fisch r 102 (ny). 
K nn th Holmag r 18 (ny). 
Lars Bo Christ ns n 66 (ny). 
Jytt  H d lund 90 (ny). Finn 
Kornum 121 (ny). Lis  Jo-
hans n 11 (ny). G rt J ns n 
12 (ny). Kay W rn r 59 (ny). 
Aag  Toft gaard 157 (110). 
Ni ls Erik P d rs n 41 (ny). 
Jørn Krogsgaard 306 (175 
for list  C). Mog ns Kjær 
Lars n 19 (7). Lissi Krist n-
s n 6 (ny).

Borgerlisten i Aabybro:
J ns Brøndum 65 (36 for list  
C). Gr th  Dragsbæk 86 
(ny). Thorkild Eskilds n 44 
(ny). G rt Rasmuss n 46 
(ny .

KO!

•  Dorthe Pederse  (V), Er st 
Christe se  (FRP) og Ole Her- 
ma se  (V) stopper alle i by-
rådet og har ikke ø sket at 
ge opstille.
•  Fra det  uvære de byråd 
var der ikke ge valg til K ud 
Ogstrup (V) og Jørge  Helium 
(S).
•  Ge  ems itsaldere  på det 
 y byråd er 52,8 år. Ældste er 
Karlo Je se  (V) med 65 år. 
Y gste er Ole B. Leegaard 
med 40 år.
•  Det  y byråd består af fire 
kvi der og 13 mæ d.

) byråde 

Jørgen Helium (S): - Jeg er
sel følgelig ked af det. Jeg
stiller jo op for at bli e
/algt, og jeg ble  en smule
o errasket o er ikke at
>li e det.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


Byrådet liar fordelt posterne
UipftlFTNlNG: Nye formænd for teknisk udvalg og for socialudvalget
A f  Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: På  t fir  og  n 
halv tim  langt mød  tors-
dag aft n lykk d s d t for 
V nstr , Sociald mokrati t 
og SF at bliv   nig  om  n 
ford ling af plads rn  i d  
forsk llig  udvalg.

D n ny konstitu ring b -
tyd r, at båd  t knisk udvalg 
og socialudvalg t fra 1. janu-
ar har få t ny formænd. Jørn 
Krogsgaard (V) bliv r for-
mand for t knisk udvalg i 
st d t for Aag  Toft gaard 
(V). Eva Rytt r (S) bliv r for-
mand for socialudvalg t i 
st d t for partifæll n Carl. 
V. Laurs n.

Båd  Sociald mokrati t 
og SF  r tilfr ds m d konsti-
tu ring n, hvor V nstr  qua 
sit fl rtal på ni af 17 sæd r i 
byråd t havd  d t afgør nd  
ord at skull  hav  sagt. V n-
str  fortsætt r da også m d 
at b sidd  båd  borgm st r-
post, vic borgm st rpost

samt hav  fl rtal i all  ud-
valg undtag n socialudval-
g t. D t domin r s af Soci- 
almokrati t m d tr  af syv 
m dl mm r.

Umidd lbart s r Jørn 
Krogsgaard, d r fik 306 p r-
sonlig  st mm r v d kom-
munalvalg t, ud til at vær  
konstitu ring ns vind r. 
Han b var r post n som vi-
c borgm st r og bliv r sam-
tidig formand for t knisk 
udvalg. D sud n fortsætt r 
han som kommun ns r -
præs ntant i R no Nord.

M n borgm st r Ol  Lyk- 
k gaard And rs n s r ikk  
Jørn Krogsgaard som vind r.

- Han  r jo gl d t ud af 
økonomiudvalg t, sig r han.

D t har vær t Ol  Lykk - 
gaard And rs ns mål at sikr  
 n br d konstitu ring trods 
d t absolutt  fl rtal.

- Byråd t arb jd r b dst, 
hvis d t start r ud fra d t 
br d  grundlag og forsøg r 
at brug  all  kræft r, som  r 
r præs nt r t i byråd t, si-

g r Ol  Lykk gaard And r-
s n.

Han tilføj r, d t for V n-
str  ikk  har vær t t knisk 
muligt at sikr  sig fl rtall t i 
all  udvalg. D t havd  kræ-
v t 10 af d  17 mandat r.

- Vi har ikk  fl rtal i soci-
aludvalg t. Sociald mokra-
ti t vill  g rn  hav  d n for-
mandspost. Samtidig har 
Karlo J ns n (V) gjort d t 
godt som formand for kul-
turudvalg t og har d rfor få-
 t g nvalg.

- S lv om Aag  Toft gaard 
(V) ikk  læng r   r formand 
for t knisk udvalg, har han 
også gjort d t godt, og han  r 
i st d t tilgod s t m d  n 
plads i økonomiudvalg t. 
D  t  r jo sæd rn  i d t ud-
valg samt formandspost r-
n , d r  r rift om, sig r borg-
m st r n.

D sud n har Aag  Toft -
gaard også få t sæd  i kul-
turudvalg t, lig som han  r 
m d i styr grupp n samt ud-
viklingsråd t, påp g r borg-

m st r n.

S ig n a l om  s am arb e jd e
Eva Rytt r (S) m n r, V n-
str  m d konstitu ring n 
har signal r t vilj  til  t 
br dt samarb jd .

- Og vi  r int r ss r t i 
muligh d n for fortsat at fø-
r  politik i st d t for at vær  
kobl t af, sig r Eva Rytt r, 
d r ikk  ud lukk nd  havd  
sats t på post n som social-
udvalg ts formand, m n 
som også havd  kultur-
udvalg t i tank rn .

Sociald mokrati t har 
hv rk n få t fl r   ll r færr  
udvalgspost r i forhold til 
d t nuvær nd  byråd.

Trods sit flott  valg m d 
242 p rsonlig  st mm r og 
 n plads som numm r to på 
d n sociald mokratisk  list  
v d valg t har Karl Schrød r 
al n  få t plads i t knisk ud-
valg. Dog fortsætt r han 
som formand for skatt an-
k nævn t.

- Han har haft  t flot valg,

og d t var  n d l af ov r-
v j ls rn , om han også 
skull  hav  sæd  i kultur-
udvalg t, m n j g har ind-
tryk af, at d r i Sociald mo-
krati t  r tilfr dsh d m d 
ford ling n af sæd r, sig r 
Eva Rytt r.

Samm  tilfr dsh d  r d r 
at spor  hos SF, som har få t 
 n  kstra udvalgsplads. D t 
 r Lars Jacobs n Hasag r, 
som  r bl v t tilgod s t m d 
 n plads også i socialudval-
g t, m ns Erik Ing rsl v 
Lars n  r bl v t forfr mm t 
til næstformand i t knisk 
udvalg.

- Vi  r tilfr ds . Vi  r bl -
v t tilgod s t, og V nstr  
har s ndt  t signal om  t mu-
ligh d for  t br dt samarb j-
d , sig r Erik Ing rsl v Lar-
s n.

D n nyvalgt  Borg rlist n 
var ikk  invit r t m d til for-
handling n , og list ns 
Gr th  Dragsbæk har få t 
sæd  i socialudvalg t.

\
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De  ye udvalg
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Det samlede udvalg

A f Martin Fran sen______

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Eft r konstitu -
ring n af d t ny  byråd m d 
borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V) og vic borg-
m st r Jørn Krogsgaard (V) 
 r fald t på plads,  r d  ny  
udvalg p r 1. januar:

Økonomiu valget: For-
mand Ol  Lykk gaard An-
d rs n (V). Næstformand 
Eva Rytt r (S). Ol  L gaard 
(V - ny). Aag  Toft gaard (V
- ny). Finn Kornum (V - ny). 
Erik Ing rsl v Lars n (SF). 
Carl V Laurs n (S).

Socialu valget: Formand 
Eva Rytt r (S - ny). Næstfor-
mand Ann mi  P d rs n 
(V). Karlo J ns n (V - ny). 
Lars Jacobs n Hasag r (SF - 
ny). Ing  P d rs n (S). Lars 
C. Lars n (S - ny). Gr th  
Dragsbæk (A - ny).

Kulturu valget: Formand 
Karlo J ns n (V). Næstfor-
mand Ing  P d rs n (S). Bir-
g r Fisch r (V - ny). Aag  
Toft gaard (V - ny). Ol  L -
gaard (V- ny). Lars Jacobs n 
Hasag r (SF). Lars C. Lars n 
(S - ny).

Teknisk u valg: Formand 
Jørn Krogsgaard (V - ny). 
Næstformand Erik Ing rsl v 
Lars n (SF). Jan And rs n 
(V). Finn Kornum (V- ny). 
Ann mi  P d rs n (V - ny). 
Karl Schrød r (S). Carl V 
Laurs n (S - ny).

D r  r også ford lt post r 
til nogl  råd og nævn:

Skatteankenævnet: For-
mand Karl Schrød r (S). S 
får yd rlig r   t m dl m. SF 
 t m dl m. V nstr  tr  m d-
l mm r og KRF  t m dl m.

Styregruppen: Ol  Lykk -
gaard And rs n (V). Aag  
Toft gaard (V). Eva Rytt r 
(S).

U viklingsrå et: Ol  Lyk-
k gaard And rs n (V). Aag  
Toft gaard (V). Erik Ing rl- 
s v Lars n (SF).

Kommun ns r præs n-
tant i R no Nord  r Jørn 
Krogsgaard (V). Jan And r-
s n (V)  r r præs ntant i 
Mokana.

2 M '  i i '3 - o o  /

AABYBRO: Folk oplysning-
udvalg t har i forbind ls  
m d kommunalvalg t også 
vær t g nn m  t valg, og d t 
tæll r i alt 15 m dl mm r:

Byråd ts r præs ntant r 
 r Finn Kornum (V), Ann -
mi  P d rs n (V), Lars H a-
sag r (SF) og Ing  P d rs n 
(S).

R præs ntant r for aft n-
skol rn   r Ni ls Falborg, 
Laurits J ps n og Jørg n 
Juhl Simons n.

Idrætsfor ning rn s m d-

l mm r  r Kit Ni ls n, Bi r-
st d IF, P r Christians n, 
Aabybro IF, J ns Just nlund, 
Aabybro Skytt for ning og 
byrådsm dl m Lars C. Lar-
s n (S), Aabybro Badminton 
Club.

H nning Krist ns n og 
Mog ns Nørgård P d rs n 
 r r præs ntant r for d  id -
b ton d  børn - og ung-
domsfor ning r.

Tag  Du  og G rn r P -
d rs n r rpæs nt r r d t 
musisk  områd .

...

Lavere byggeri i Ra husparken
 taf
punkterne
i indsigel-
se er fulgt

Af Martin Fran sen______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: Bygg ri t af bo-
lig rn  i d n komm nd  
Rådhuspark n v d loft v j i 
Aabybro bliv r ikk  så højt 
som først planlagt. D t  r  t 
r sultat af d  indsig ls r, 
som  n rækk  borg r  og 
Danmarks Naturfr dnings-
for nings lokalkomit  har 
s ndt mod plan rn  for byg-
g ri t.

- Vi har ikk  lytt t til alll  
punkt rn  i indsig ls rn , 
m n vi har tag t h nsyn til 
bygg ri ts højd . For Aaby-
bro  r  t bygg ri på 2,5  ta-
g r for højt på lig  d n pla-

c ring nord for rådhus t, si-
g r borgm st r Ol  Lykk -
gaard And rs n (V).

I st d t for  n højd  på
11,5 m t r og to  tag r m d 
udnytt t tag tag  må d  
komm nd  bolig r i Råd-
huspark n højstvær  to  ta-
g r og 8,5 m t r i højd n.

Dog  r d t kun  t fl rtal i 
økonomiudvalg t, som an-
b fal r forslag t til kommu-
n plantilægg t og  n lokal-
plan for Rådhuspark n god-
k ndt af byråd t.

Ernst Christ ns n (FRP) 
 r n mlig imod  tabl ring af 
unødv ndig  v j  i forbin-
d ls  m d proj kt t, m ns 
Erik Ing rsl v (SF)  r imod,

at d r skær s i d t i kommu- 
n nplan n udlagt  grønn  
områd .

D rm d følg r d  nogl  af 
d  øvrig  punkt r i d  indsi-
g ls r, som i først  omgang 
ført  til  n forhandling m l-
l m t knisk udvalg og d n 
privat  bygh rr  om plan r-
n  for områd t, hvor ft r 
bygg højd n bl v n dsat.

D  øvrig  punkt r i indsi-
g ls rn  var  n for høj b -
bygg ls sproc nt, at d r 
skær s i d t grønn  områd , 
og at d r skal vær  v j-
adgang til d t ny  områd  til 
også Aaby Sdr. Gad .

- En naturlig afrunding af 
d t grønn  områd  vil ikk 

bliv  nog n g n , s lv om 
d t b tyd r, at d t grønn  
områd  bliv r mindr , og i 
kommun plan n  r d r åb-
n t op for b bygg ls spro-
c nt n, sig r Ol  Lykk ga-
ard And rs n.

Lokalplan n for Rådhus-
park n  r d lt op i to d l-
områd r, og d t  r områd t 
nærm st Toft v j, som først 
skal b bygg s. D rfor  r d l-
områd  2 m d FDF’s Bak-
gård n indtil vid r  ikk  i fa-
r .

- M n på sigt bliv r vi nødt 
til at find   n and n løsning 
for FDF, sig r borgm st -
r n.

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk
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ONSDAG DEN 28. NOVEMBER 2001

Fra Lars Jacobsen Hasager,
Bakmøllevej 69, 9430 Vadum
og Erik Ingerslev Larsen, Bel-
lisvej 10, Aabybro
- byrådsmedlemmer fo r  SF  -
har vi modtaget følgende:

Det var
så det...
En god og fair valgkamp  r slut 
og valg t  r ov rstå t. Vælg rn  
har talt og  t nyt byråd start r 1. 
januar. Nær v d 30 % fl r  væl-
g r  har sat d r s kryds v d SF.

Grundst n n  i SF ' s politik, 
 r politisk troværdigh d, dialog 
og v lk ndt  holdning r. Vi kan 
m d vor s fr mgang s  at væl-
g rn  sætt r pris på diss  b gr -
b r. Vi vil i SF ikk  vær  usyn-
lig i byrådsp riod n. Vi ønsk r 
at vælg rn  får stor indflyd ls  
på vor s politik i d t daglig  ar-
b jd , fordi dialog n og m -
dindflyd ls n  r  n naturlig d l 
a f  vor s politisk  arb jd . Øn-
sk r i at vær  m d d r hvor d t 
sk r, og samtidig vær  m d til at 
sætt  ’’dagsord n n”,  r i hj rt -' 
lig v lkomn  til at d ltag . Jo 
fl r  d r giv r d r s b syv m d, 
jo  b dr  kan vi gør  vor s arb j-
d  i kommunalb styr ls n og 
d rm d gør  Aabybro Kommu-
n  til  n  ndnu b dr  kommun .

Tusind  tak for d  mang  
st mm r, vi skal nok anstr ng  
os for at før  politik i d n ånd 
som st mm rn   r giv t.

 r også god til at sk ln  d t sag-
lig  fra ør gass n. Vi v d godt 
hv m d r, m d m r   ll r min-
dr  h ld prøv r, at få syg hus -
n  til at fung r , s lv om d  skal 
slås m d  t utal af ov r nskom-
st r, d r b virk r, at  n op ra-
tion skal lægg s, så d n tag r 
h nsyn til båd  syg pl j rsk r-
n s, læg rn s og t knik rn s ar-
b jdstid r. Vi v d også hv m. 
d r i byråd t  r m d til at få sko-
l syst m t og pl j hj mm n  til 
at fung r  på d n -  for kommu-
n n -  b dst  måd ,  ft r n top 
vor m ning. Vi s r i dag m r  på 
d n praktisk  politik, fr m for 
d n »gamm lid ologisk «. D t 
 r rigtigt, og d t skyld s jo  nok 
d  hurtig  information r. Tidli-
g r , da man drøft d  politik 
v d spis bord t, var d t jo  ud fra 
d n partipolitisk  avis som bl v 
holdt, Min svig rfar, som var 
sm d, og svor n sociald mo-
krat, han læst  kun D mokrat n, 
og han var m g t forarg t på 
mig, da han så j g  abonn r d  
på Amtstid nd  -  d n  n st  lo-
kalavis i Thist d d n gang. Når 
vi drøft d  politik ov r spis -
bord t, stod j g normalt a f når 
siv rfar cit r d , hvad Bording 
og Stavning havd  sagt i 1927. 
Da var j g  kun 2 år. Jo, Ol , vi 
følg r m d i d n måd  kommu-
n n styr s på. Også i d  næst  4 
år. Politisk  og holdningsmæssi-
g  budskab r tæll r hv r gang, 
d r komm r m lding r fra j r. 
D  t  r ikk  tal r v d åbning af 
byf st r og d n slags d r tæll  
for os når vi om 4 år ig n s t  r  r 
m r p rsonligt. NB: J g fik d ia-
værr  ikk  min  » p  r s o n l i g s -  

kandidat r hv rk n i Byråd  ll r 
Amtsråd, m n dog i Folk ting t.



rønt lys til Rå husparken
:CU €f: Flertal siger god for nye boliger ved Toftevej

tfartin Fran sen

:i .fra dse @ ordjyske.dk

3YBRO: Et fl rtal i byrå- 
sagd  onsdag aft n ja til 
lokalplan og  t tillæg til 
nmun plan n, som til-
 r opfør ls n af Rådhus- 
k n på d t grønn  ar al 
idd lbart nord for råd-
i t og øst for FDF Aaby- 
ist ds Bakgård n, 
'roj kt t  r bl v t æn- 
:t,  ft r at først  udkast
■ til høring og bl v mødt af 
rækk  indsig ls r. D t 

t  n mlig til  n ny for-

i*idling m d d n privat  
md j r, og d t udmønt s i 
i lokalplan og d t tillæg, 
n fl rtall t v dtog i aft s, 
r var tag t h nsyn til ind-

sig ls rn  m d  n lav r  
iygg højd  og anlægg ls n 
f  n off ntlig sti, m n SF og 
’mst Christ ns n (FRP)  r 
nod plan rn .
SF kan ikk  acc pt r , at 

 r skal skær s i d n i kom- 
mn plan n udlagt  grønn  
il  ud mod Toft v j.
- D t  r bar  halvand t år 

id n, vi v dtog  n ny kom- 
lun plan, og d t  r b tæn- 
 ligt, at vi all r d  skal in- 
rag  d l  af d t grønn  om-
åd , sgd  Erik Ing rsl v 
,ars n (SF) på byråds- 
lød t.
Ernst Christ ns ns mod-

tand bund r i, at proj kt t 
imfatt r anlægg ls n af  n 
ly v j, som han find r ov r-
lødig.

Formand n for t knisk 
idvalg, Aag  Toft gaard (V), 
l g d  på, at nogl  af indsi-
g ls rn  mod d  oprind lig  
bygg plan r  r bl v t hørt.

- Bygg ri t bliv r ikk .-så 
løjt. Angå nd  d  grønn  
områd r ønsk r  j r n at 
b var  h lh d n i proj kt t, 
og d t b tyd r, at vi skal tag  
 n smul  af d t grønn  om-
råd  ud mod Toft v j, m n 
ikk  m r   nd vi kan gå m d 
til, sagd  Aag  Toft gaard.

Aabybro Rådhus f ir  i fremtiden boliger og mulig is liberale erh er  som nærmeste nabo.

Borgm st r Ol  Lykk ga- 
ard And rs n (V) p g d  på, 
at d  ny plan r for områd t 
ikk  b tyd r  n ændring af 
int ntion rn  i kommun -
plan n.

- All r d  da vi v dtog 
kommun plan n, diskut r -
d  vi, om d t kunn  bliv  
nødv ndigt at hav   n and n 
afrunding af d t grønn  om-
råd  på Toft v j, sagd  han.

Kvalitet og natur
Karl Schrød r (S) var  n af 
t knisk udvalgs d ltag r  i 
forhandling rn  m d 
grund j r n, og Karl Schrø-, 
d r fr mhæv d , d r  r tal  
om  t kvalit tsbygg ri.

- D sud n vil  j r n lad  
d t grønn  områd  bliv   t 
naturområd  m d  n sti 
m d off ntlig adgang, un- 
d rstr gd  han.

M n Erik Ing rsl v p g -

d  på, d r i lokalplan n står, 
at d r mulighed for at an-
lægg   n sti.

- D t  r d n slags formul -
ring r, som gør os b tænk -
lig , sagd  han.

- Da vi skull  v dtag  
kommun plan n for halv-
and t år sid n, var d r også 
d ngang  n forhandling 
m d grund j r n om d t 
grønn  områd , og nu skal vi 
all r d  til at g nforhandl  
kommun plan n m d 
grund j r n, sagd  Erik In-
g rsl v.

M n d n holdning bun-
d r. i  l hukomm ls s-
vigt, mon r borgm st -
r n.

- Und r v dtag ls n af 
kommun plan n forhand-
l d  vi ikk  m d grund j -
r n til Rådhuspark n. D r 
var tal  om  t and t områd , 
syd for rådhus t, sagd  han.

D n komm nd  formand 
for t knisk udvalg, Jørn 
Krogsgaard (V), b nytt d  
diskussion n til at lægg   t 
politisk spor for udvalg ts 
arb jd   ft r 1. januar.

- Når d r komm r  t pro-
j kt som Rådhuspark n,  r 
d t nødv ndigt m d smidig-
h d og at s  på ford l n  v d 
d t. D tt  proj kt b tyd r, vi

FOTO: MA TIN DAMGi

kan bygg  byd l n  b d 
samm n, og d t vil j g arbi 
d  for i d t ny  byråd særli 
m d h nsyn til Aabybro 0: 
sagd  Jørn Krogsgaard, i 
d n Ol  H rmans n (V) i 
d t sidst  ord v d at konkl 
d r , at fl rtall t v dtag 
lokalplan og tillæg til koi 
mun plan n.

Lokalpla e  deler Råd-
husparke  op i to områ-

der, og ciet er arealet ud 
mod Toftevej (delområ-
de 2), som først skal be-

bygges, hvorimod area-
let med Bakgårde  (del-

område 1) på 0,7 hektar er 
a de  fase af projektet.
•  I delområde 1 må byggeri-

et være i to etager og højst
8,5 meter. Der må opføres 
bOoliger, i stitutio er og lo 
kalertil liberale erhverv, 
me s der mål være boliger 
delområde 2.
IH Projektet omfatter også 
e  vej til Rådhusparke  fra 
Aaby Sdr. Gade.

mailto:in.frandsen@nordjyske.dk
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3å, d r i lokalplan n står, 
d r mulighed for at an- 
¡ge  n sti.
D t  r d n slags formul -
g r, som gør os b tænk -
3, sagd  han.

Da vi skull  v dtag  
nmun plan n for halv- 
 t år sid n, var d r også 

ngang  n forhandling 
grund j r n om d t 

rnn  områd , og nu skal vi 
:r d  til at g nforhandl  
mmun plan n m d 
md j r n, sagd  Erik In- 
sl v.
Æ n d n holdning bun-
4^~ t nukomm ls s- 

t, ihéh f borgm st -

Und r v dtag ls n af 
nmun plan n forhånd 
  vi ikk  m d grund j - 

til Rådhuspark n. D r 
tal  om  t and t områd , 
for rådhus t, sagd  han.

D n komm nd  formand 
for t knisk udvalg, Jørn 
Krogsgaard (V), b nytt d  
diskussion n til at lægg   t 
politisk spor for udvalg ts 
arb jd   ft r 1. januar.

- Når d r komm r  t pro-
j kt som Rådhuspark n,  r 
d t nødv ndigt m d smidig-
h d og at s  på ford l n  v d 
d t. D tt  proj kt b tyd r, vi
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kan bygg  byd l n  b dr  
samm n, og d t vil j g arb j-
d  for i d t ny  byråd særligt 
m d h nsyn til Aabybro Øst, 
sagd  Jørn Krogsgaard, in-
d n Ol  H rmans n (V) fik 
d t sidst  ord v d at konklu-
d r , at fl rtall t v dtag r 
lokalplan og tillæg til kom-
mun plan n.

Lokalpla e  deler Råd-
husparke  op i to områ-

der, og cieterareaietud 
mod Toftevej (delområ-
de 2), som først skal be-

bygges, hvorimod area-
let med Bakgårde  (del-

område 1) på 0,7 hektar er 
a de  fase af projektet.
•  I delområde 1 må byggeri-

et være i to etager og højst
8,5 meter. Der må opføres 
bOoligér, i stitutio er og lo-
kaler til liberale erhverv, 
me s der mål være boliger i 
delområde 2.
•  Projektet omfatter også 
e  vej til Rådhusparke  fra 
Aaby Sdr. Gade.



ONSDAG D N 5. D C MB R 2001

KOMMUNEN INFORMERER:

Byrådskonstituering
V d byrådskonstitu ring n kom 
d r ny  formænd for hhv. 
t knisk udvalg og for socialud-
valg t. Jørn Krogsgaard bl v 
formand for t knisk udvalg i 
st d t for Aag  Toft gaard, d r 
ov rtag r Jørn Krogsgaards 
plads i økonomiudvalg t. Eva 
Rytt r bl v formand for social-
udvalg t i st d t for Carl Lar-
s n. Formand for kulturudvalg t 
og økonomiudvalg t  r fortsat 
hhv. Karlo J ns n og Ol  Lyk- 
k gaard And rs n. Ol  Lykk - 
gaard And rs n fortsætt r som 
borgm st r og Jørn Krogsgaard 
fortsætt r lig l d s som vic -
borgm st r. N d nfor  r d r  n 
ov rsigt ov r d  forsk llig  ud-
valg p r 1. januar:

De nye udvalg er:
Økonomiudvalget:
Formand Ol  Lykk gaard 
And rs n (V)
Næstformand Eva Rytt r (A) 
Ol  L gaard (V)
Aag  Toft gaard (V)
Finn Komum (V)

' Erik Ing rsl v (SF)
Carl Laurs n (A)

Socialudvalget:
Formand Eva Rytt r (A)

Næstformand Ann mi  
P d rs n (V) ,
Karlo J ns n (V)
Lars Hasag r (SF)
Ing  P d rs n (A)
Lars Lars n (A)
Gr th  Dragsbæk (A)

Kulturudvalget:
Formand Karlo J ns n (V) 
Næstformand Ing  P d rs n (S) 
Birg r Fisch r (V)
Aag  Toft gaard (V)
Ol  L gaard (V)
Lars Hasag r (SF)
Lars Lars n (A)

Teknisk udvalg:
Formand Jørn Krogsgaard (V)
Næstformand
Erik Ing rsl v (SF)
Jan And rs n (V)
Finn Komum (V)
Ann mi  P d rs n (V)
Karl Schröd r (A)
Carl Laurs n (A)

Poster til råd og nævn:
Skatteankenævn:
Formand: Karl Schröd r (S)
A får  ndnu  t m dl m.
SF  t m dl m.
V nstr  tr  m dl mm r.
Q  t m dl m.

2001-2005
Styregruppen:
Ol  Lykk gaard And rs n (V) 
Aag  Toft gaard (V)
Eva Rytt r (A)

Udviklingsrådet:
Ol  Lykk gaard And rs n (V) 
Aag  Toft gaard (V)
Erik Ing rsl v (SF)

kb

\



Aabybro byråd har fordelt poster e m  ^ /2
Af Martin Fran sen__________

marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: D t ny byråd, som 
fra 1. januar skal l d  kommun , 
mødt s for først  gang onsdag 
aft n for at konstitu r  sig.

Borgm st r Ol  Lykk gaard 
And rs n (V) sagd , han vil ar-
b jd  for at vær  h l  byråd ts 
borgm st r, og han opfordr d  
til at hav   n positiv tilgang til 
byrådsarb jd t, og trods post r-
n s stor  ansvar ikk  bliv  for 
s lvhøjtid lig.

- Vi sidd r jo i byråd t for bor-
g rn s skyld, sagd  han.

V d konstitu ring n forslog 
Borg rlist ns Gr th  Dragsbæk, 
at  n af plads rn  i b r dskabs-
kommission n gik til Tom W l- 
løv fra Landsbylist n, da han bå-
d  i sit job som major og privat  r 
vant til arb jd  m d d tt  f lt, 
m n d t bl v afvist af V nstr  og 
Sociald mokrati t som b sidd r 
plads r i kommission n. 
Viceborgmester: Jør  Krogs-
gaard (V).

Økonomiu valg: Forma d Ole 
Lykkegaard A derse  (V). Næstfor-
ma d Eva Rytter (S). Ole Leegaard (V). 
Aage Toftegaard (V).Fi   Kor um (V). 
Erik I gerslev Larse . (SF). Carl V. 
Laurse  (S).

Teknisk u valg: Forma d Jør  
Krogsgaard (V). Næstforma d Erik 
I gerslev Larse  (SF). Ja  A der-
se  (V). Fi   Kor um (V). A  e-
mie Pederse  (V). Karl Schrøder 
(S). Carl V. Laurse  (S).

Kulturu valg: Forma d Karlo 
Je se  (V). Næstforma d I ge Pe-
derse  (S). Birger Fischer (V). Aa-
ge Toftegaard (V). Ole Leegaard 
(V). Lars Jacobse  Hasager (SF). 
Lars C. Larse  (S).

Socialu valg: Forma d Eva 
Rytter (S). Næstforma d A  emie 
Pederse  (V). Karlo Je se  (V). 
Lars Jacobse  Hasager (SF). I ge 
Pederse  (S). Lars C. Larse  (S). 
Grethe Dragsbæk (Å).

Kommunens styrelse u der 
krig eller true de udsigt til krig. 
Stedfortrædere for borgmestere : 
Jør  Krogsgaard (V). Eva Rytter 
(S).

Skatteankenævn: Forma d 
Karl Schrøder (S). Jørge  Helium 
(S). Kare  Frøstrup (SF). Joh  He-
delu d (V). K ud Ogstrup (V). Leif 
Nørskov Madse  (V). Jørge  Chri-
ste se  (KRF).

Erhvervspolitiske Styregrup
pe: Forma d Ole Lykkegaard A -
derse  (V). Aage Toftegaard (V). 
Eva Rytter (S).

Erhvervspolitisk U viklings
rå : Forma d Ole Lykkegaard A -

derse  (V). Aage Toftegaard (V). 
Erik I gerslev Larse  (SF). Ba k-
direktør Jør  Rytter.

Bere skabskommission: For-
ma d Ole Lykkegaard A derse  
(V). Je s Joha se  (V). Ole Vad 
(S). Jørge  Juul Simo se  (S).

Børn og ungeu valg: Birger 
Fischer (V). Aage Toftegaard (V). 
Erik I gerslev Larse  (SF).

Folkeoplysningsu valg: Niels 
Falborg, Aabybro. Laurits Jepse , 
Biersted. Jørge  Juul Simo se , 
Nørhal e. Kit Nielse , Biersted.
Per Christe se , Aabybro. Je s 
Juste lu d, Gjøl. Lars C. Larse , 
Aabybro. Moge s Nørgård Peder-
se , Birkelse. He  i g Kriste se , 
Biersted. Tage Due, Aabybro. Ger-
 er Pederse , Aabybro. Karlo Je -
se  (V). Fi   Kor um (V). I ge Pe-
derse  (S). Lars Jacobse  Hasa-
ger (SF).

Aabybro Kommunes Ung
 omsskole: Karlo Je se  (V). Karl 
Schrøder (S).

Aabybro Kommunes Musik
skole: Karlo Je se  (V). Lars C. 
Larse  (S).

Valgbestyrelse ved skolebesty-
relsesvalg: Aabybro Skole, Karlo 
Je se  (V). Vedsted Ce tralskole, 
A  emie Pederse  (V). Biersted 
Skole, Lars C. Larse  (S). Nørhal e 
Skole, Birger Fischer (V). Gjøl Sko-

le, Eva Rytter (S).
Ra io- og fjernsynsnævn:

Eva  Skjelmose (V). Be t Bach (S).
Delegere e til KL-delegeretmø- 

de: Ole Lykkegaard A derse  (V). 
Eva Rytter.

Fravære de: Aage Toftegaard, 
stedfortræder Jytte Hedelu d

Lokalnævn vedr. politiets virk-
somhed: Ole Lykkegaard A der-
se .

Hegnssyn samt vur erings-
mæn  for mark- og vejfredslov: 
Forma d Ole Herma se  (V). Ma-
ria  e Rom (V). Torbe  Nielse  
(S).

Repr. ve  sessioner: Karlo Je -
se  (V).

Valgbestyrelse, Folketi gsvalg 
(EU-valg og Folkeafstem i ger): 
Ole Lykkegaard A derse  (V). Eva 
Rytter (S).

Fre ningsnævn: Ver er Skole.
Me l. af grun listeu valg:

Dorthe Pederse  (V). Jytte Hede-
lu d (V). Kay Wer er (V). Jørge  
Helium (SF). Peder Overgaard Pe-
derse  (SF).

Medl. Boligselskabet B S B 's
orga isatio sbestyrelse: Birger 
Fischer (V). I ge Pederse  (S).

Medl. repræse ta tskabet 
Nor jyllan s Trafikselskab: Aa-
ge Toftegaard (V).

Nor jyllan s Trafikselskabs

valgforsamling: A  emie Peder-
se  (V). Fi   Kor um (V). Karl 
Schrøder (S).

Medl. repræse ta tskabet Na
turgas Mi t-Nor  I/S: Ja  A der-
se  (V).

Bestyrelsesmedlem I/S Reno-
Nor : Jør  Krogsgaard (V).

Medl. repræse ta tskabet I/S
Mokana: Ja  A derse  (V).

Bestyrelsesmedl. Fo de  Nord-
jylla ds Film- og videoværksted - 
e  del af Nor jyllan s Me iecen
ter: Ole Lykkegaard A derse  (V). 
Eva Rytter (S). Medieforsker Ole 
Preh .

Medl. Gjøl Private Kraftvar
meværk: Fi   Kor um (V).

Repr. i Aabybro Centerfor
ening: Jør  Krogsgaard (V). Lars 
C. Larse  (S).

Repr. i bestyrelse  i Destination
Jammerbugten: Ole Lykkegaard 
A derse  (V). Eva Rytter (S).

Medl. Region Aalborg Sam-
arbejdets repræse ta tskab: Ole 
Lykkegaard A derse  (V).

Medl. repræse ta tskabet for 
Aalborg Lufthavn: Ole Lykkega-
ard A derse  (V).

Fælles Koor inationsu valg fo r  
de  forebygge de arbejdsmar-
kedsi dsats: Eva Rytter (S).

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk


ONSDAG DEN 12. DECEMBER 2001

KOMMUNEN INFORMERER:
Den nytiltrådte kommunaldirektør Henrik Hartmann Jensen byder velkommen ved sin reception på råd-
huset.

KOMMUNEN INFORMERER:

Stemmetal
Oversigterne viser listerne, kandidaterne og deres personlige stemmer, listestemmer og
stemmer i alt på den enkelte liste.

SOCIALD MOKRATI T
Sideordnet opstillingsform
Eva Rytt r And rs n 467
B nt Bach 40
Birth  Bundgaard Christ ns n 33 
Jørg n H lium 103
Lars C. Lars n 107
Carl Laurs n 174
Torb n Ni ls n 65
Ing  P d rs n 146
Karl Schrød r 242
Jørg n Juul Simons n 34
Ol  Vad 79
Listestemmer 472
I  alt stemme  1962
SOCIALISTISK FOLK PARTI
Partiliste opstillingsform
Erik Ing rsl v Lars n 559
Lars Jacobs n Hasag r 124
Kar n Risag r Frøstrup 48
P d r Ov rgaard P d rs n 40 
Listestemmer 112
I  alt stemme  883
LANDSBYLIST N
Sideordnet opstillingsform
Tom W lløv 58
Anni  O. P d rs n 54
Chr. O. J ns n 14
Louis Klitgaard Lars n 7
Listestemmer 27
I  alt stemme  160
DANSK FOLK PARTI
Sideordnet opstillingsform
Carst n Munk 172
H nrik Jørg ns n 30
Listestemmer 116
I  alt stemme  318

BORG RLIST N
Sideordnet opstillingsform
J ns Brøndum 
Gr th  Dragsbæk

65

Thorkild Eskilds n 44
G rt Rasmuss n 46
Listestemmer 21
I  alt stemme  262

KRIST LIGT FOLK PARTI
Partiliste opstillingsform
Mog ns Nørgård P d rs n 106
Jørg n Christ ns n 23
Krist n V st rgaard 31
Kirsti Nørgård P d rs n 19
K ld H. Esk s n 2
J ns P. Hans n 24
Listestemmer 6
I  alt stemme  241
V NSTR 
Sideordnet opstillingsform
Ol  Lykk gaard And rs n 1218
Karlo J ns n 222
KnudOgstrup 81
Jan And rs n 105
Ann mi  B ang P d rs n 181 
M tt  Troll  Lag rgaard 60
Ol  Birk L  gaard 99
L if Nørskov Mads n 66
Birg r Fisch r 102
K nn th Holmag r 18
Lars Bo Christ ns n 66
Jytt  H d lund 90
Finn Komum 121
Lis  Johans n 11
G rt J ns n 12
Kay W rn r 59
Aag  Toft gaard 157
Ni ls Erik P d rs n 41
Jøm Krogsgaard 306
Mog ns Kjær Lars n 19
Lissi Krist ns n 6
Listestemmer 515
1 alt stemme  3555
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KOMMUNEN INFORMERER:

Hvad vil byrådsmedlemmerne de næste fire ar?
I Ole

|  | Lykkegaard
H r Andersen
%  J f  (V) 53 år

gård j r, ci-
viløkonom. 
Kom først  
gang i byrå- 

I d t d. 1/1 
1982 og bl v 

1 borgm st r i 
nov mb r 1987. J g  r g nvalgt til 
borgm st r og  r formand for 
Økonomiudvalg t. J g m n r, at 
d r skal brug s m g t  n rgi og 
kraft, hvis vi fortsat skal fasthold  
og udbygg  d t s rvic niv au, vi 
har i Aabybro Kommun . Hvis 
d t skal lykk s,  r d t nødv ndigt 
at øg  skatt grundlag t, hvilk t 
b tyd r, at vi skal før   n attraktiv 
bosætnings- og  rhv rvspolitik 
g rn  v d at d ltag  aktivt i  n 
styrk ls  af  rhv rvsliv t i h l  r -
gion n. En and n muligh d  r at 
udnytt  d n økonomisk  ramm  
 ndnu b dr  v d at b nytt  t kno-
logi ns muligh d r  ll r rationali-
s r  og  ff ktivis r  v d at samar-
b jd  m d  kst rn  l v randør r 
 ll r andr  kommun r.

■ ■ M i  va Rytter
(A), 50 år, 

i socialrådgi- 

"  ■ •  Først  gang i 
f : byråd t d n

1/1 1998. J g 
sj sidd r som 

formand for 
Socialudval-
g t og m d-

l m af Økonomiudvalg t. I Aabybro 
Kommun  har vi  t godt udgangs-
punkt, id t d r  r  n rim lig sund 
økonomi og d t social  områd   r 
v lfung r nd  og m d styr på op-
gav rn . Et fokuspunkt på d t so-

CarlV.
Laursen
(A), 54 år, 
lær r. Før-
st  gang i 
byråd t d n 
1/1 1986. 
J g sidd r i 
Økonomi-
udvalg t og 

: T knisk ud-
valg. Som m dl m af Økonomi-
udvalg t vil j g arb jd  for, at d r 
 r p ng  i kass n til d  god  tiltag, 
d r ikk  nødv ndigvis  r budg t-
lagt. Eft r 16 god  år i Socialud-
valg t  r j g m g t glad for d  ny  
udfordring r i T knisk udvalg, 
hvor j g glæd r mig til at tag  fat. 
D t  r  t nyt områd  for mig, m n 
d rfor bliv r d t også lær rigt at 
prøv  ny  græsgang . Ældr om-
råd t  r fortsat  n af min  mærk -
sag r. Vi  r nå t langt på områd t, 
og vi  r på forkant m d udvik-
ling n af pasningsmuligh d m  
for d  ældr , m n vi skal bliv  v d 
m d at styrk  s rvic n, så d t bli-
v r  ndnu b dr  at vær  ældr  i 
Aabybro Kommun .

Inge
Pedersen
(A), 57 år, 
konsul nt. 
Først  gang i 
byråd t d n 
1/1 1998. J g 
sidd r i Kul-
turudvalg t, 
Socialudval- 

1 g t og i Fol-
k oplysningsudvalg t. D t ligg r 
mig m g t på sind , at børn fami-
li rn  har d t godt. Børn n  skal 
voks  op i  t trygt samfund og i 
trygg  institution r. J g m n r, at 
vi skal hav  god  institution r, for-
di i dag  r b gg  forældr  oft  på

kask tt r, d ls som for nings- 
mand og d ls som byrådsm dl m. 
På Socialområd t skal j g til at 
lær  mang  ny  ting, og d t s r 
j g fr m til. J g har b søgt B -
skæftig ls safd ling n og institu-
tion n Omkørsl n, og h r fik j g 
for alvor øjn n  op for at hav  fo-
kus på d  svag st still d  som 
misbrug r , d m nt   tc. Vi skal 
aldrig komm  i tvivl om, at d r  r 
b hov for institution r, som kan 
hjælp  d  svag st  i vor s sam-
fund.

 rik
Ingerslev
Larsen (F), 
53 år,
produktions- 

I  planlægg r.
! Først  gang 
j i byråd t d. 

1/1 1986. 
j J g sidd r i 
' T knisk ud-

valg og Økonomiudvalg t. I 
T knisk udvalg vil j g fortsat ar-
b jd  for miljøområd t. M d åb-
ning n af d n c ntral  g nbrugs-
plads  r vi på v j, m n j g vil og-
så g rn  hav  kild sort ring v d 
husstand n . D t  r også vigtigt, 
at borg rn  v d, hvad d r sk r i 
forbind ls  m d  n kommun -
plan. Vi skal vær  b dr  til at ind-
drag  borg rn  og forklar  kom-
mun plan n for d m, så d  for-
står, når d r sk r ændring r mv. I 
Økonomiudvalg t  r d t d n 
ov rordn d  planlægning og ud-
vikling, d r gør sig gæld nd , og 
bl.a. påvirk r d t d n konkr t  
planlægning i T knisk udvalg, så 
på d n måd  bind r j g  n logisk 
kæd  v d at sidd  i b gg  udvalg. 
Et arb jd  j g s r fr m til at tag  
hul på.

trækk r ny  borg r  og støtt r d  
b stå nd   rhv rv og hækk r ny  
virksomh d r til. Som formand 
for T knisk udvalg vil j g arb jd  
m d  n udvikling af vor s bolig-
områd r og byudvikling i all  by-
samfund, og i Aabybro skab  h l-
h d m ll m d  ny  boligområd r 
v d Thomasmind v j og Toft v j, 
d t gæld r båd  stisyst m r, for-
tov  og b lysning. På skol områ-
d t  r d t vigtigt m d  n r nov -
ring af Aabybro Skol . Først  r 
d t indskoling n og skol fri- 
tidsordning n, som skal hav   t 
løft, m n ov r  n årrækk  skal d  
arb jds- og opholdsmæssig  for-
hold forb dr s.

| Karlo Jen-
sen (V), 67 

I år, tidlig r  
forstand r.

I Først  gang 
; i byråd t d. 

1/1 1994. 
J g sidd r i 
Socialud-
valg t og  r 
formand for 

Kulturudvalg t. I Kulturudvalg t 
glæd r j g mig til at b skæftig  
mig m d d tt  områd . En af mi-
n  mærk sag r  r børn pasning 
og dagpl j områd t. J g går ind 
for  n dialog m d forældr n  via 
f. ks. forældr b styr ls r. Vi skal 
forsat sikr , at børn n  pass s i lo-
kalsamfund t, og at d r  r kvalit t 
i pasning n. Skol områd t  r og-
så  t af min  int r ss områd r. 
J g går ind for  n r nov ring af 
Aabybro Skol , og at skol rn  
slås samm n på  t  n st  matri-
k lnumm r. D n  n  af skol rn , 
som ikk  bliv r anv ndt læng r  i 
forbind ls  m d  n samm nlæg-
ning, vil j g arb jd  for bliv r til 
 t kulturc nt r, d r skal fung r 

| Aage Tofte-
] gaard (V), 
j 53 år, gård- 
I  j r. Først  
| gang i byrå- 
! d t d n 26/2 

1992.
1 J g sidd r i 

Økonomi-
udvalg t og 

' i Kulturud-
valg t. I Økonomiudvalg t vil j g 
arb jd  for  n god og stabil ud-
vikling i kommun n. Vi skal hol-
d  styr på skatt kron rn , og fast-
hold  d t s rvic niv au vi har nu. 
I Kulturudvalg t  r r nov ring n 
af Aabybro Skol   n af d  sag r, 
som komm r til at optag  os m -
g t. D  fysisk  ramm r i skol rn  
i Aabybro Kommun  skal vær  så 
god  som muligt ind nfor d  øko-
nomisk  ramm r. D t  r vigtigt, at 
børn n  triv s og har d t godt. Li-
g l d s  r d t vigtigt at sørg  for 
god  forhold for vor s ældr  m d-
borg r , så s rvic n ov rfor d n-
n  grupp   r tilfr dsstill nd .

Birger
! Fischer
(V), 45 ar. 
bankfuld- 

| mægtig. 
Nyvalgt.
J g sidd r i 
Kulturud- 

! valg t. J g 
vil arb jd  
for, at kom-

mun ns økonomi ikk   r så 
trængt, så d r komm r  t størr  
råd rum. D tt  kan gør s via b -
spar ls r  ll r via  n øg t omsæt-
ning. D n sidst  m tod  vil j g 
hav  i fokus, så vi får fl r  skatt -
kron r i kommun kass n v d  n 
øg t bosætning m d børn famili-
 r og  rhv rvsvirksomh d r. Vi 
har all r d  godt fat i børn fami-
li rn , fordi vi har pasningsgaran-
ti og kan tilbyd  billig  pasnings-
muligh d r. Samtidig  r d t vig-
tigt, at by rn  s r ord ntlig  ud 
r nt arkit ktonisk. D rfor skal vi 
udvikl  hygg lig  torv miljø r 
mv. i by rn .

Ole B. Lee-
gaard (V), 
40 år, t l -
foning niør. 
Nyvalgt.
J g sidd r i

Finn Kor-
num (V),
54 år,

jul træspro-
duc nt. 
Nyvalgt.
J g sidd r i 
Økonomi-
udvalg t og 
i T knisk 
udvalg. J g 

 r m g t glad for, at j g kom i 
Økonomiudvalg t, hvor j g får 
brug for min  ksp rtis  som ud-
dann t statsautoris r t r visor. 
Som m dl m af Økonomiudval-
g t vil j g sætt  fokus på, at vor s 
skatt kron r får d n b dst mulig  
udnytt ls . T knisk udvalg, som 
 r  t nyt og spænd nd  områd ,



dal  områd   r d m nspolitik, 
hvor d r skal s s på d  saml d  
tilbud til d nn  grupp . D n ny  
r g ring har tank r omkring akti-
v ring og kontanthjælp, og d t vil 
vær  nødv ndigt at få ny lovgiv-
ning udmønt t på kommunalt 
plan. Vi skal fasthold  pasnings-
tilbud i all  lokalsamfund, og vi 
skal sikr  d n lokal  skol . Ud-
gangspunkt t  r, at 7. klass  skal 
b var s lokalt, m n vi mangl r  n 
grundig d bat m d forældr , sko-
l b styr ls r, fagfolk og politik -
r  omkring d tt   mn . Kvalit t i 
tilbudd n   r  t vigtigt t ma. 
Ov rordn t s r j g d t som  n op-
gav  at sikr   n langsigt t plan-
lægning af kommun ns opgav r 
og udvikling -  n plan som rækk r 
læng r   nd  t kal nd rår.

Karl
Schrøder
(A), 59 år, 
værkfør r. 
Først  gang i 
byråd t d n 
1/1 1994.
J g  r for-
mand for 
Skatt ank -
nævn t og 

m dl m al T knisk udvalg. En af 
min  mærk sag r  r ældr områ-
d t. Vi. har i Aabybro Kommun  i 
d  s n st  år gjoit  n kæmp ind-
sats for d  ældr , og d t skal vi bli-
v  v d m d. Vi skal kunn  tilbyd  
 n plads på  t pl j hj m til  n æl-
dr  m dborg r, hvis v dkomm n-
d  ikk  læng r  kan klar  sig i sit 
 g t hj m, m n vi skal ikk  skill  
ægt fæll r. D sud n har j g stor 
int r ss  for for ningsliv t og m -
n r, at for ningsliv t skal styrk s. 
For ning rn s driftsudgift r skal 
afhold s på  n for all  tilfr dsstil-
l nd  måd . Skol områd t ligg r 
mig også m g t på sind . D t  r 
vigtigt, at børn n  bliv r und rvist 
på d n lokal  skol  mindst til og 
m d 7. klass . D t  r vigtigt, at 
kommun n opfatt s som  n h l-
h d, og at all  lokalområd r tilgo-
d s s.

arb jdsmark d t, og d  har  n m -
g t h ktisk hv rdag. H r vil j g ar-
b jd  for, at børn famili rn  ikk  
bliv  tab rn . D sud n sidd r j g i 
b styr ls n for BSB Boligs lskab, 
og i kraft af d n post  r d t vigtigt 
for mig, at all  m nn sk r har mu-
ligh d for at få  n god bolig v d 
f. ks. at l j  sig ind i rækk hus  
mv. Et and t fokusområd   r by- 
fomy ls sproj kt r, så f. ks.  n 
gamm l grusgrav kan b nytt s til 
 t r kr ativt områd . Vor s by r 
skal s  pæn  ud, ikk  bar  for d m, 
d r bor d r, m n også for d m som 
komm r på b søg. I byråd t går 
j g ind for  t br dt samarb jd t 
m ll m d   nk lt  grupp r. Hvis 
hv r grupp  hold r på sit, giv r d t 
 ft r min opfatt ls  stagnation i 
samfund t, og d t  r d r ing n bor-
g r , d r  r tj nt m d. Man må gi-
v  og tag , så d  b dst mulig  løs-
ning r bliv r g nn mført til gavn 
for borg rn .■ 

... . : -v;J: ■:

i l

Lars C. 
Larsen
(A), 56 år, 
flyv rsp ci- 
alist.
Nyvalgt. J g 
 r komm t i 
Kulturud-
valg t og 
Socialudval-
g t. J g glæ-

d r mig til at arb jd  ind nfor b g-
g  områd r i d n komm nd  4-åri- 
g  p riod . Som frivillig idrætsl -
d r sid n 1975 bank r mit hj rt  
for ungdomm n, idrætt n, sp j-
d rb væg ls n mv. Ind nfor kul-
turområd t vil j g arb jd  for at 
bygg   t kulturc nt r på Aabybro 
Skol  V st, og dér hav  aktivit t r 
for ung  og ældr  Aabybro-bor- 
g r . Samtidig skal Aabybro Sko-
l  Øst udbygg s. J g vil også ar-
b jd  for at få  n træningshal v d 
Aabybro Hall n, så idrætsudøv r-
n  får m r  plads og b dr  træ-
ningsfacilit t r. J g  r bl v t valgt 
til fortsat at vær  for ningsr præ-
s ntant i Folk oplysningsudval-
g t, så nu skal j g arb jd  und r to

I Lars J.
Hasager
(F), 44 år, 
bygg t kni-
k r. Først  

I gang i byrå- 
! d t d n 1/1 

1998. J g  r 
I  ft r kon- 
stitu ring-

*  «Ja   n plac r t 
i Kulturudvalg t, Socialudvalg t 
og Folk oplysningsudvalg t. Mit 
mandat skal brug s til at sikr   n 
social og solidarisk r tning i byrå-
d t og udvalg. Min mærk sag  r 
 n troværdig dialog og åb nh d 
m ll m borg rn  og d t politisk  
syst m, hvor d r lytt s, forklar s 
og b slutt s. Borg rn  skal s  po-
litik rn  som m dspill r  og ikk  
som modspill r . Øvrig  int r s-
s områd r  r indhold t i d  kom-
munal  tilbud til børn og ældr . 
Indhold t skal ikk  b st mm s af 
minimumskrav, m n d r skal væ-
r   n dialog om indhold t m d 
borg rn . J g ønsk r at sætt  fo-
kus på m nn sk t og d t social  
ansvar. Vi skyld r vor s ældr   n 
ord ntlig omsorg og pl j . J g vil 
d sud n arb jd  for  n god folk -
skol , hvor kvalit t i und rvisning 
og trygh d for børn og ansatt   r 
højt priorit r t. Muligh d n for 
information og oplysning skal gø-
r s m r  tilgæng lig, så int r s-
s n for d t politisk  arb jd  øg s.

| JømKrogs-
| gaard (V), 
54 år,
forr tnings-
ind hav r. 
Først  gang 
i byråd t d. 
1/1 1986. 
J g  r vic -

borgm st r 
og formand 

for T knisk udvalg. J g vil hav  
fokus på  n fortsat vækst og ud-
vikling af Aabybro Kommun . Vi 
skal optim r  mark dsføring n af 
Aabybro som  n god bosætnings- 
og  rhv rvskommun , så vi til-

\



som  t kultur lt samlingsst d tor~ 
båd  ældr  og ung  m nn sk r. 
Samtidig har j g  n drøm om, at 
d r skal bygg s  n træningshal 
m r  i Aabybro i forbind ls  m d 
d n nuvær nd  hal for at tilgod -
s  idræts- og d t fri  for ningsliv.

Annemie
Pedersen
(V), 55 år, 
boghold r. 
Først  gang 
i byråd t d. 
1/1 1998.
J g sidd r i 
Socialud-
valg t og i 
T knisk ud-

valg. D  ældr  m dborg r   r min 
hj rt sag, og j g s r fr m til at ar-
b jd  m d ældr områd t via mit 
m dl mskab af Socialudvalg t. 
D r skal vær   t højt s rvic niv -
au ind nfor ældr områd t. D  æl-
dr  skal hav  størr  valgfrih d i 
forhold til, hvilk  opgav r og 
yd ls r, d r skal udfør s i d r s 
hj m. J g vil også arb jd  for at få 
udvikl t  n d m nspolitik for Aa-
bybro Kommun . I T knisk ud-
valg, hvor d r ikk  har vær t 
kvind r r præs nt r t i mang  år, 
 r j g klar til at tag  kamp n op 
mod mænd n  og tag  gummi-
støvl rn  på, hvis d t kræv s. J g 
glæd r mig til at arb jd  m d om-
råd t, fordi d t  r nyt for mig, og 
fordi man får indflyd ls  på kom-
mun ns udvikling.

gi æd f mig m g t ui al arn ja  
m d. Fritids- og for ningsliv t 
int r ss r r mig m g t, og j g  r 
d rfor godt tilfr ds m d at hav  
få t  n plads i Folk oplys-
ningsudvalg t. I forbind ls  m d 
for ningsarb jd t m n r j g, at 
d t  r vigtigt, at vor s ung  bliv r 
inddrag t i for ningsarb jd t, og 
at l d rn  får tilstrækk lig råd og 
v jl dning. I d n forbind ls  kun-
n  kommun n d ltag  som fød-
s lshjælp r  vt. via kurs r  ll r  n 
 g ntlig uddann ls  af for nings-
l d r .

Jan  . An-
dersen (V),
53 år, skol -
insp ktør. 
Først  gang 
i byråd t d. 
1/1 1994. 
J g sidd r i 
T knisk ud-
valg. I d n 
næst  p rio-

d  vil j g arb jd  for, at Aabybro 
Kommun  fortsat vil vær   n at-
traktiv bosætningskommun  i ud-
vikling,  n v ldr v t kommun  
m d mål, ramm r og vision r 
samt fornuftig anv nd ls  af bor-
g rn s skatt kron r. Vor s lokal-
samfund skal b var s intakt , og 
d r skal skab s muligh d r for 
udvikling i lokalsamfund n . I 
T knisk udvalg vil j g fortsætt  
arb jd t m d at gør  vor s lokal-
plan r rumm lig , sål d s at vi 
skab r muligh d r for nybygg ri, 
d r  r i tid ns tr nd. J g vil g rn , 
at vi på  t tidspunkt kan lav   n 
udstykning, d r giv r muligh d 
for bolig r m d kun alt rnativ 
 n rgi og udnytt ls  af d t grå 
vand fra tag t og andr  spænd n-
d  alt rnativ   n rgikild r. Vi skal 
fortsat tag  hånd om vor s miljø 
og vi skal pass  på vor s grund-
vand, lig som vi skal var tag  d t 
fortsatt  arb jd  m d vor s trafik-
sikk rh dsplan. Vi skal skab  mu-
ligh d for plac ring af storparc l-
l r og old koll r, hvis d r  r bor-
g r , d r vil  tabl r  sig sådan.

iomjiiuim-—" 
udvalg t og 
i Kulturud-
valg t. B g-
g  områd r 

 r ny  for mig, m n j g glæd r 
mig til at komm  i gang m d by-
rådsarb jd t. D t bliv r  n ny læ-
r proc s for mig. Et sp cifikt 
int r ss områd  ligg r på d t IT- 
t knisk  områd . Eft r min m -
ning  r d t m g t vigtigt m d  n 
god og v lfung r nd  infrastruk-
tur og IT-platform i kommun n. 
Borg rn  og virksomh d rn  skal 
hav  muligh d for at komm  i 
kontakt m d kommun n ud nfor 
lukk tid via Int rn tt t. D rfor  r 
j g m g t int r ss r t i digital for-
valtning, hvor j g m n r, at vi kan 
opnå b spar ls r og  ff ktivis r . 
Ind nfor kulturområd t vil d t 
bliv  m g t int r ssant at d ltag  
i arb jd t omkring d  fysisk  
ramm r ind nfor skol områd t 
og d sud n sikr  fortsat god  b -
ting ls r for kommun ns frisko-
l r. Et and t områd  som j g vil 
arb jd  for  r bøm - og ung om-
råd t m d fokus på at b var  og 
styrk  for ningsliv t.

Grethe
Dragsbæk
(Å) 59 år, 
ov rassis-
t nt.
Nyvalgt. J g 
sidd r i So-
cialudvalg t. 
Som nyt by-
rådsm dl m 
i Socialud-

valg t vil j g bl.a. brug  mit man-
dat på at arb jd  for ældr områd t 
h rund r d  s nild m nt  og d r s 
ægt fæll r, så d r s forhold forb -
dr s på pl j hj mm n  og i hj m-
m t. Skol områd t har også min 
stor  int r ss . D t  r vigtigt, at 
børn n  får d n b dst  start på d -
r s tilvær ls , d rfor skal d  hav  
god  og trygg  ramm r i institutio-
n rn . En tryg opvækst giv r  ft r 
min ov rb visning også  t godt og 
harmonisk liv s n r  h n.
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b jd  m d  kst rn  l v randør r 
 ll r andr  kommun r.

|  va Rytter
(A), 50 år, 
socialrådgi-

I- - M i VCI', ™ W /r  I (W  gang i 
h  byråd t d n

1/1 1998. J g 
sidd r som 

i formand for 
i  Socialudval-
g t og m d-

l m af Økonomiudvalg t. I Aabybro 
Kommun  har vi  t godt udgangs-
punkt, id t d r  r  n rim lig sund 
økonomi og d t social  områd   r 
v lfung r nd  og m d styr på op-
gav rn . Et fokuspunkt på d t so-
cial  områd   r d m nspolitik, 
hvor d r skal s s på d  saml d  
tilbud til d nn  grupp . D n ny  
r g ring har tank r omkring akti-
v ring og kontanthjælp, og d t vil 
vær  nødv ndigt at få ny lovgiv-
ning udmønt t på kommunalt 
plan. Vi skal fasthold  pasnings-
tilbud i all  lokalsamfund, og vi 
skal sikr  d n lokal  skol . Ud-
gangspunkt t  r, at 7. klass  skal 
b var s lokalt, m n vi mangl r  n 
grundig d bat m d forældr , sko-
l b styr ls r, fagfolk og politik -
r  omkring d tt   mn . Kvalit t i 
tilbudd n   r  l vigtigt t ma. 
Ov rordn t s r j g d t som  n op-
gav  at sikr   n langsigt t plan-
lægning af kommun ns opgav r 
og udvikling -  n plan som rækk r 
læng r   nd  t kal nd rår.

Karl
Schrøder
(A), 59 år, 
værkfør r. 
Først  gang i

vw caiuiiu  u c u i t  a i  v c tic  ¿ciu ic  i
Aabybro Kommun .

Inge
Pedersen
(A), 57 år, 
konsul nt. 
Først  gang i 
byråd t d n 
1/1 1998. J g 
sidd r i Kul-
turudvalg t, 
Socialudval-
g t og i Fol-

k oplysningsudvalg t. D t ligg r 
mig m g t på sind , at børn fami-
li rn  har d t godt. Børn n  skal 
voks  op i  t trygt samfund og i 
trygg  institution r. J g m n r, at 
vi skal hav  god  institution r, for-
di i dag  r b gg  forældr  oft  på 
arb jdsmark d t, og d  har  n m -
g t h ktisk hv rdag. H r vil j g ar-
b jd  for, at børn famili rn  ikk  
bliv  tab rn . D sud n sidd r j g i 
b styr ls n for BSB Boligs lskab, 
og i kraft af d n post  r d t vigtigt 
for mig, at all  m nn sk r har mu-
ligh d for at få  n god bolig v d 
f. ks. at l j  sig ind i rækk hus  
mv. Et and t fokusområd   r by- 
fomy ls sproj kt r, så f. ks.  n 
gamm l grusgrav kan b nytt s til 
 t r kr ativt områd . Vor s by r 
skal s  pæn  ud, ikk  bar  for d m, 
d r bor d r, m n også for d m som 
komm r på b søg. I byråd t går 
j g ind for  t br dt samarb jd t 
m ll m d   nk lt  grupp r. Hvis 
hv r grupp  hold r på sit, giv r d t 
 ft r min opfatt ls  stagnation i 
samfund t, og d t  r d r ing n bor-
g r , d r  r tj nt m d. Man må gi-
v  og tag , så d  b dst mulig  løs-
ning r bliv r g nn mført til gavn 
for borg rn .

| Lars C.
i Larsen

u c ju c  i u i  n u ijjø u m iau  i. iv icu  au -
ning n af d n c ntral  g nbrugs-
plads  r vi på v j, m n j g vil og-
så g rn  hav  kild sort ring v d 
husstand n . D t  r også vigtigt, 
at borg rn  v d, hvad d r sk r i 
forbind ls  m d  n kommun -
plan. Vi skal vær  b dr  til at ind-
drag  borg rn  og forklar  kom-
mun plan n for d m, så d  for-
står, når d r sk r ændring r mv. I 
Økonomiudvalg t  r d t d n 
ov rordn d  planlægning og ud-
vikling, d r gør sig gæld nd , og 
bl.a. påvirk r d t d n konkr t  
planlægning i T knisk udvalg, så 
på d n måd  bind r j g  n logisk 
kæd  v d at sidd  i b gg  udvalg. 
Et arb jd  j g s r fr m til at tag  
hul på.

Lars J.
Hasager
(F), 44 år, 
bygg t kni-
k r. Først  
gang i byrå-
d t d n 1/1 
1998. J g  r 
 ft r kon- 
stitu ring- 

* *   n plac r t 
i Kulturudvalg t, Socialudvalg t 
og Folk oplysningsudvalg t. Mit 
mandat skal brug s til at sikr   n 
social og solidarisk r tning i byrå-
d t og udvalg. Min mærk sag  r 
 n troværdig dialog og åb nh d 
m ll m borg rn  og d t politisk  
syst m, hvor d r lytt s, forklar s 
og b slutt s. Borg rn  skal s  po-
litik rn  som m dspill r  og ikk  
som modspill r . Øvrig  int r s-
s områd r  r indhold t i d  kom-
munal  tilbud til børn og ældr . 
Indhold t skal ikk  b st mm s af 
minimumskrav, m n d r skal væ-
r   n dialog om indhold t m d



vaig i og  r 
1 formand for 

Kulturudvalg t. I Kulturudvalg t 
glæd r j g mig til at b skæftig  
mig m d d tt  områd . En af mi-
n  mærk sag r  r børn pasning 
og dagpl j områd t. J g går ind 
for  n dialog m d forældr n  via 
f. ks. forældr b styr ls r. Vi skal 
forsat sikr , at børn n  pass s i lo-
kalsamfund t, og at d r  r kvalit t 
i pasning n. Skol områd t  r og-
så  t af min  int r ss områd r. 
J g går ind for  n r nov ring af 
Aabybro Skol , og at skol rn  
slås samm n på  t  n st  matri-
k lnumm r. D n  n  af skol rn , 
som ikk  bliv r anv ndt læng r  i 
forbind ls  m d  n samm nlæg-
ning, vil j g arb jd  for bliv r til 
 t kulturc nt r, d r skal fung r  
som  t kultur lt samlingsst d for 
båd  ældr  og ung  m nn sk r. 
Samtidig har j g  n drøm om, at 
d r skal bygg s  n træningshal 
m r  i Aabybro i forbind ls  m d 
d n nuvær nd  hal for at tilgod -
s  idræts- og d t fri  for ningsliv.

i Annemie
I  Pedersen
! (V), 55 år, 
boghold r.

[ Først  gang 
! i byråd t d.
: 1/1 1998. 
i J g sidd r i 

Socialud-
valg t og i 

' T knisk ud-
valg. D  ældr  m dborg r   r min 
hj rt sag, og j g s r fr m til at ar-
b jd  m d ældr områd t via mit 
m dl mskab af Socialudvalg t. 
D r skal vær   t højt s rvic niv -
au ind nfor ældr områd t. D  æl-
dr  skal hav  størr  valgfrih d i 
forhold til, hvilk  opgav r og 
ytUMi. ittoh .

| Finn Kor-
| num (V),

54 år,
| jul træspro-

duc nt. 
Nyvalgt.
J g sidd r i 

| Økonomi- 
| udvalg t og 
i T knisk 
udvalg. J g 

 r m g t glad for, at j g kom i 
Økonomiudvalg t, hvor j g får 
brug for min  ksp rtis  som ud-
dann t statsautoris r t r visor. 
Som m dl m af Økonomiudval-
g t vil j g sætt  fokus på, at vor s 
skatt kron r får d n b dst mulig  
udnytt ls . T knisk udvalg, som 
 r  t nyt og spænd nd  områd , 
glæd r mig m g t til at arb jd  
m d. Fritids- og for ningsliv t 
int r ss r r mig m g t, og j g  r 
d rfor godt tilfr ds m d at hav  
få t  n plads i Folk oplys-
ningsudvalg t. I forbind ls  m d 
for ningsarb jd t m n r j g, at 
d t  r vigtigt, at vor s ung  bliv r 
inddrag t i for ningsarb jd t, og 
at l d rn  får tilstrækk lig råd og 
v jl dning. I d n forbind ls  kun-
n  kommun n d ltag  som fød-
s lshjælp r  vt. via kurs r  ll r  n 
 g ntlig uddann ls  af for nings- 
l d r .

| Jan  . An-
dersen (V),
53 år, skol - 

| insp ktør.
I Først  gang 
! i byråd t d. 

1/1 1994. 
i J g sidd r i 
i  T knisk ud- 
I valg. I d n
* næst  p rio-

d   v il lim arh n id n  lm . aL A a b v b tu

b|jcucii>ci cn u i via C/ii uiiidcui-
ning. D n sidst  m tod  vil j g 
hav  i fokus, så vi får fl r  skatt -
kron r i kommun kass n v d  n 
øg t bosætning m d børn famili-
 r og  rhv rvsvirksomh d r. Vi 
har all r d  godt fat i børn fami-
li rn , fordi vi har pasningsgaran-
ti og kan tilbyd  billig  pasnings-
muligh d r. Samtidig  r d t vig-
tigt, at by rn  s r ord ntlig  ud 
r nt arkit ktonisk. D rfor skal vi 
udvikl  hygg lig  torv miljø r 
mv. i by rn .

Ole B. Lee-
gaard (V), 
40 år, t l -
foning niør. 
Nyvalgt.
J g sidd r i 
Økonomi-
udvalg t og 
i Kulturud-
valg t. B g-
g  områd r 

 r ny  for mig, m n j g glæd r 
mig til at komm  i gang m d by-
rådsarb jd t. D t bliv r  n ny læ-
r proc s for mig. Et sp cifikt 
int r ss områd  ligg r på d t IT- 
t knisk  områd . Eft r min m -
ning  r d t m g t vigtigt m d  n 
god og v lfung r nd  infrastruk-
tur og IT-platform i kommun n. 
Borg rn  og virksomh d rn  skal 
hav  muligh d for at komm  i 
kontakt m d kommun n ud nfor 
lukk tid via Int rn tt t. D rfor  r 
j g m g t int r ss r t i digital for-
valtning, hvor j g m n r, at vi kan 
opnå b spar ls r og  ff ktivis r . 
Ind nfor kulturområd t vil d t 
bliv  m g t int r ssant at d ltag  
i arb jd t omkring d  fysisk  
ramm r ind nfor skol områd t 
og d sud n sikr  fortsat god  b -
ting ls r for kommun ns frisko- 

vil
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Ny omgang me  septiktanke
På SPANDEN: B hov for fl r  oplysning r ind n b slutning om tømningsordning
A f  M ar in  Frandsen_______
marti .fra dse @ ordjyske.dk

AABYBRO: D r skal fl r  
oplysning r på bord t, før 
d  lokal  politik r  vil b -
slutt , om d r skal indfør s 
 n tvung n tømningsord-
ning af s ptiktank   ll r  j. 
Så langt var byråd t  nig, 
m n d batt n onsdag aft n 
afslør d  forsk llig  hold-
ning r til spørgsmål t.

D r skal m r  vid n om, 
hvor oft  d t  r nødv ndigt 
at tømm   n s ptiktank. 
Hvor mang  tank  gæld r 
d t? Og hvor dyrt vil d t væ-
r  at sørg  for adgangsv j til 
tank n , så d  kan tømm s 
årligt?

Svar n  skal giv  politi-
k rn   t b dr  grundlag at 
træff   n b slutning ud fra, 
sagd  Aag  Toft gaard (V), 
formand for t knisk udvalg.

374 borg r  har via  n 
prot stund rskriv ls  for-
midl t af byrådsm dl m 
Knud Ogstrup (V) gjort ind-
sig ls  mod  n tømnings-
ordning.

Og Knud Ogstrup får støt-
t  i sin modstand fra byråds- 
koll ga Ernst Christ ns n 
(FRP).

- Hvis folk vill  ti  still  
m d d t, som d  ikk  v d 
nog t om, vill  stilh d n 
sænk  sig, b mærk d  Ernst 
Christ ns n, hvor ft r d -
batt n brød løs, om ikk  an-
d t så måsk  for at b vis , at 
d r i byråd t ér vid n om 
s ptiktank s funktion r.

S  r id  om  sagkun dskab
Erik Ing rsl v (SF) gik dog 
så vidt, at han  rk ndt , at 
han ikk  har d t 
stor  k ndskab til 
s ptiktank .

- D rfor har j g 
læst om  mn t hos 
sagkundskab n, 
sagd  han.

Eksp rt rn  
skr v all r d  i 
1930’ rn , at s p-
tiktank  skal tøm-
m s r g lmæssigt, 
før d  fung r r fornuftigt. Vi 
skal diskut r   mn t ig n i 
t knisk udvalg, fordi d t for 
nuvær nd   r fuldstændigt 
uov rsku ligt i Aabybro 
Kommun . Vi v d ikk , hvor 
folk gør af d t slam, d r  r i 
s ptiktank n . Vi skal find  
 n ordning, som tilfr dsstil-
l r folk m d s ptiktank, m n 
som også tilfr dsstill r vi an-

dr , d r brug r natur n, sag-
d  Erik Ing rsl v.

D rimod m nt  Knud 
Ogstrup (V), at Erik Ing rs-
l v sagt ns kan fmd   t 
skrift, som pass r ind i 
SF’ r ns m ning.

- D t  r som at læs  Bibl n 
som  n vis p rson. Vi dis-
kut r d  også tømningsord-
ning i 1990, og d n gang 
konstat r d  Miljøminist -
ri t, at vi ikk  vill  få nog t 

ud af at indfør   n 
sådan ordning, 
sagd  Knud Og-
strup.

Erik Ing rsl v 
r plic r d , at og-
så i 1993 anb fal -
d   ksp rt rn   n 
årlig tømning af 
s ptiktank n .

- Og hvis Knud 
Ogstrups og d  an-

dr  m dund rskriv r s læ-
s rbr v skal tag s som sand-
h d n, så  r d t også, som 
Fand n læs r Bibl n. I br -
v t står, at d t vil kost  fl r  
tusind r af kron r for  j r  
af s ptiktank  at gør  d t 
muligt at tømm  tank n , 
m n d  skal v l all r d  kun-
n  tømm s nu. Og hvad m d 
d t vand, som udl d s fra

s ptiktank n ,  r d t altid i 
ord n? All r d  tilbag  i 
1930’ rn  b tragt d  man 
ikk  vand t fra tank n  som 
r ns t, m n kun r ns t for 
størr  affaldsprodukt r. D n 
gang skr v d  også, at s ptik-
tank  bør tømm s årligt, 
sagd  Erik Ing rsl v.

R ensning a f sp ild evand
Ol  H rmans n (V) und r-
str g d , d t  r m ning n, 
at spild vand t fra samtlig  
bolig r h r i land t skal r n-
s s.

- I dag brug r man trix- 
tank , som man  r nødt til at 
r ns  indim ll m,  ll rs 
fung r r d  ikk , m n d t 
kan s ptiktank n  godt. 
M n hvis d  bliv r fyldt m d 
slam, vil d  ikk  r ns  van-
d t, d rimod vil spild van-
d t løb  dir kt  g nn m 
s ptiktank n ud n  n r ns-
ning, und rstr g d  Ol  
H rmans n.

Sag n skal b handl s ig n 
i t knisk udvalg, når forvalt-
ning n har d  yd rlig r  op-
lysning r klar.

“H is folk  ille
tie stille med
det, som de ikke
 ed noget omr
 ille stilheden
sænke sig."
Ernst Christensen
(FRP)

mailto:martin.frandsen@nordjyske.dk



